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2 DOGODKI 

UVODNIK 

Vprašanja 
brez imen 

Ce kdo od naših bralcev pri
čakuje, da bo na notranjih 
straneh Novega tednika na
šel čez dve strani objavljene 
slike in izjave »krivcev«, ki 
naj bi jih odkrili v mlečni afe
ri, se moti. Saj ne, da ne bi 
vrtali, spraševali in posku
šali ugotoviti, kdo je bil tisti, 
ki je mleka dodajal prepove
dani kloramfenikol. Smo. 
Vendar pa smo pri vrtanju 
odkrili preveč odprtih vprašanj in preveč čmo-belega gle
danja, da bi dokončno vztrajali pri razkritju imen krivcev. 

Včerajšnja dogajanja so našo odločitev še potrdila: proga 
v okolici Podloga je menda čista, na progi od Nove Štifte do 
Radmirja pa zaradi napačno(!) vzetih vzorcev nikoli ne 
bodo našU vsaj dveh krivcev, razen če sta v resnici neumna. 
To, da bi še verjeli v pravljico o neumnem kmetu, ki mu 
zraste debel krompir (in kakovostno mleko), smo, upam, v 
tem tednu presegli. Zdravje in zaupanje potrošnikov sta 
zaradi uporabe prepovedanega antibiotika kloramfenikol 
ogrožena. In pika. 

Pri mlečni aferi pa pike še dolgo ne bomo mogli postaviti. 
Če zanemarimo krivce, ki jih bodo odkrili in primemo kaz
novali, so se med ljudi, tako med potrošnike kot med kme-

J te, naselili strah, negotovost in dvom. So živila, ki jih kupu
jemo in uživamo, v resnici vama? So vse kontrole, testi in 
zagotovitve o zdravi hrani v resnici zanesljivi? Katere ana--
lize bodo morali kmetje še plačevati? V katerem pridelku, 
ki ga je na trgu preveč, bodo naslednjič odkrili kaj stmpe-
nega? i 

O kmetih, proračunskih parazitih, ter po drugi strani o 
kmetih, katerih prihodnost je v rokah oddaljenih birokra
tov, smo tudi marsikaj slišali. Če pošteno pogledamo, je 
resnica slovenskega kmeta odvisna samo od njega. Vsak se 
po svoje bori za preživetje, ostaja jim kolektivni duh. Kolek
tivne krivde, ki so jim jo pri zastrupljenem mleku naprtili, 
pa ne morejo prevzeti. Vsi vemo, da je mleka preveč, in vsi 
vemo, da krivci, ki so jih v ministrstvu že imenovaU, odloč
no zanikajo uporabo klorafenikola. Tudi zato krivcev na 
Celjskem nismo iskali... 

URŠKA SELIŠNIK 

KRATKE-SLADKE 

Zdravniki in 
javni prevoz 
v celjski bolnišnici so po 

odstavitvi direktorja Sama Fa-
kina optimistično napovedo
vali, da bodo brez njega hi
treje in lažje dosegli dogo
vor o novem delovnem času 
zdravnikov. S 1. januarjem 
pričnejo veljati spremembe 
Zakona o zdravniški službi, 
ki za zdravnike uvajajo de
lovni čas od 8. do 16. ure, v 
Celju pa so takšen delovni čas 
nameravali uvesti že s 1. de
cembrom. Pa iz te moke 
zaenkrat še ne bo kruha. Pre
več vprašanj namreč še osta
ja neusklajenih. Med zanimi
vejšimi ovirami, ki jih za 
uvedbo novega delovnega ča
sa vidi zdravniški sindikat Fi-
des so, verjamete ali ne, vi
soko uvrščeni s takšnim de
lovnim časom neusklajeni 
javni prevozi. Bi bilo zani
mivo vedeti, koliko zdravni
kov se prevaža z avtobusi in 

Roza daviti 
Končala se je obnova fasa

de na eni bolj slavnih celj
skih stavb v Vodnikovi ulici 
- davkariji. Stavba je dobila 
čudovit, kričeče roza oplesk 
in komentarji ulice se že vr
stijo. So na davkariji morda 
zaposlili kakšnega Pink Pan

terja? Želijo morda vplivati 
na večje razumevanje istos-
polno usmerjenih, katerih 
zaščitna barva je roza? Ali pa 
so stavbo v tako kričeče vpa-
dljivo barvo odeli zato, da jo 
bodo občani lažje našli? 
Predvsem tisti, ki so se do
slej spretno izogibali dacar-
jem. 

Uradni in 
neuradni 

Neuradni rezultati žu
panskih volitev, ki smo jih 
objavili prejšnji teden, so 
se pri nekaterih izvoljenih 
za nekaj odstotkov razliko
vali od kasnejših uradnih 
podatkov. Najbolj jezni so 
bili zaradi tega socialdemo
krati z Vranskega. In to 
kljub temu, da so bili neu
radni rezultati za »njihove
ga« župana višji kot kasnej
ši uradni! Nekateri pa res 
niso nikoli zadovoljni. 

Podpore pa od 
niicoder 

Znana že bivša celjska di
rektorica je lahko v mestnem 
časopisu povedala vse, kar ji 
leži na duši. Na naših stra
neh namreč ni bila deležna 
tolikšne podpore in razume
vanja. Te ji tudi revizorji ne 
obljubljajo... 

Svetniki lokalnih in 
poklicnih interesov 

v sredo in četrtek, 27. in 
28. novembra, bodo volitve 
v Državni svet Republike 
Slovenije (DS). Edine posred
ne volitve, ki jih v Sloveniji 
preko elektorskih teles iz
vedemo vsakih 5 let, nam 
bodo prinesle nov sestav 40-
članskega državnega sveta. 

Volitve 22 članov DS, pred
stavnikov lokalnih interesov, 
bodo v sredo, dan kasneje, 28. 
novembra, pa bo izvoljenih 
še 18 državnih svetnikov, pred
stavnikov ostalih tako imeno
vanih poklicnih ali funkcio
nalnih interesov. Za teh 18 se
dežev se poteguje 38 kandi
datov, med njimi s Celjskega 

znova za predstavnika kme
tov predsednik Zadružne zve
ze Slovenije in Kmetijsko-goz-
darske zbornice Slovenije Pe
ter Vrisk, med kandidati za 
predstavnika delodajalcev je 
Jože Stanič, predsednik upra
ve velenjskega Gorenja, med 
sindikalisti pa Ladislav Ka
luža iz ZSSS Celje. 

Elektorje, ki bodo volili 
predstavnike lokalnih intere
sov v državni svet, ter kandi
date, izmed katerih naj bi elek-
torji izvolili bodoče državne 
svetnike, so volili v občinskih 
svetih. V nekaterih občinah 
so s sejami zamujali, drugod 
spet so izvolili samo elektor

je, niso pa se odločili, koga 
predlagati za člana DS. 32 ob
čin na Celjskem je za volitve 
v DS razdeljeno v dve volilni 
enoti (VE); v 5. VE sodijo ob
čine z območja upravnih enot 
Celje, Laško, Šentjur, Šmar
je pri Jelšah, Slovenske Ko
njice in Žalec, v 6. VE pa zgor-
njesavinjske in šaleške obči
ne. V preteklih petih letih sta 
lokalne interese območij 5. 
in 6. VE v DS zastopala Lojze 
Oset in Borut Korun. 

V 5. VE bo 45-člansko elek-
torsko telo izmed osmih kan
didatov volilo enega državne
ga svetnika; za mesto v DS se 
potegujejo Frančišek Pucelj 

{predlagatelj Občinski svetli, 
gaška Slatina), Jože Rajh (( 
Laško), Ludvik Semprimo 
nik (OS Žalec), Bojan šn 
(MS Celje. OS občin ŠeiuJL 
Kozje in Vojnik), Greg( 
Vovk Petrovski (OS obč 
Dobje, Dobrna in Prebolc 
Stanislav Hren (OS občin R 
gatec in Zreče), Franc Jag, 
(OS Šmarje pri Jelšah) in Brai 
ko Lebeničnik (OS Vransko 

V 6. VE bo 16 elektorjj 
med tremi kandidati i z b r a ; 
enega; Andreja Presečni! 
(OS Mozirje), Anko Raku 
(OS Ljubno) ali Draga Bahi 
na (MS Velenje). 

I. STAMEJČ 

V drugi 
volilni kroj 

Drugi krog predsedniški 
in županskih voUtev boi 
nedeljo, 1. decembra, voliv 
ci pa l)odo tudi tokrat, ma 
torkom in četrtkom, 26. ii 
28. novembrom, imeli mož 
nost predčasnega glasova 
nja. 

Volišča za predčasno gla 
sovanje na predsedniških! 
litvah bodo odprli na sedi 
žih okrajih volilnih komisij 
praviloma v prostorih upra 
nih enot. V 61 slovenskili d 
činah, kjer je potreben tui 
drugi krog županskih volitp 
bodo predčasna volišča d 
prta tudi na sedežih občinski 
volilnih komisij, pravilom 
v prostorih občinskih upra? 
nih stavb. Spomnimo, dab 
drugi krog županskih volite 
na Celjskem v občinah Šeni 
jur, Braslovče, Tabor, Šmail 
no ob Paki, Vitanje, Podč( 
trtek. Kozje in Radeče. ' 

Upanje za 

Ladislav Perčič, celjski £ 
koshkar, ki že več let dok 
zuje domnevne nepraviln 
sti pri denacionalizaciji in \ T 
čanju poslovno stanovar 
skega objekta v Linhartovi 
v Celju je pred dnevi prejel li 
pis z Mestne občine Celjf 
katerim mu sporočajo,' 
preučujejo možnost za sp' 
membo denacionalizaciji 
odločbe. 

Breda Kos z oddelka za prâ ' 
in premoženjska vprašanja' 
gospodarstvo in kmetijstvon 
bi ga tako obvestila, da sol 
vnovičnem pregledu dokuin̂  
tacije sicer ugotovili, da n'̂  
konskih razlogov za obnovoP 
stopka, vendar preučujejo iH' 
nost, da bi zahtevali izrek ^ 
nosti za denacionalizacij' 
odločbo. 

Perčič tako znova upa, d̂ l 
dokazal svoj prav in nepr^ 
nosti, ki naj bi jih povzro" 
pri, po njegovem, dvojnem^ 
čanju po vojni zaplenjen^ 
premoženja Ane Rajh 
Bezenšek. Vrnili naj bi nan^ 
tudi del premoženja, ki •î ' 
ga Bezenškovi že poprej 
dali občini. 

Dan odprtih vrat 
V šolskem centru Celje 

načrtno izvajajo vrsto ak
tivnosti za spoznavanje 
programov srednjega po
klicnega in strokovnega 
izobraževanja. Učencem in 
njihovim staršem želijo po
sredovati čim bolj izčrpne 
informacije, ki bi jim omo
gočile pravilne odločitve v 
zvezi z nadaljevanjem izo
braževanja po končani os
novni šoli. 

Letos so se povezali z gos
podarstvom in povabili di
rektorja Območne gospo
darske zbornice Celje Jožeta 
Pušnika ter predstavnice 
Zavoda RS za zaposlovanje 
- Območne enote Celje: Ta

njo Pinter Korent, pomoč
nico direktorja, Karmen Le-
skovšek, koordinatorico 
anahtike in Jožico Razpet, 
vodjo ClPS-a (Centra za in
formiranje in poklicno sve
tovanje). 

Glavna tema srečanja so bi
li trendi na trgu dela in za
poslitvene možnosti s pou
darkom na področju tehniš
kih poklicev. Podatki anali
ze o dolgoročnih potrebah po 
kadrih kažejo povečano pov
praševanje po poklicih V. zah-
tevnostne stopnje, in sicer v 
strojništvu, kemijski tehno
logiji, gradbeništvu, živilskih 
panogah, informatiki in ra
čunalništvu. Vse to so prav 

gotovo pomembne informa
cije za svetovalne delavke os
novnih šol, ki usmerjajo 
mlade v nadaljevanje izobra
ževanja, zato so jim dali in
formacije o CIPS-u; ta na Za
vodu RS za zaposlovanje -
Območni enoti Celje - delu
je že šesto leto in je vir po
datkov o srednjih in višjih 
strokovnih šolah, o visoko
šolskem in univerzitetnem 
študiju, izobraževanju v tu
jini, o štipendijah, vajeniš
kih mestih, študentskih do
movih in podobno. 

Dan odprtih vrat vseh šol 
Šolskega centra Celje bo v pe
tek, 22. novembra. 

S.B. 

Posvojimo kadilca 
Na današnji mednarodni 

dan brez cigarete (21. no
vember) organizira Društvo 
za promocijo in vzgojo za 
zdravje Slovenije v Ljublja
ni VI. nacionalno konferen
co o nekajenju pod naslo
vom »Sprememba je nuj
na«, v celjski bolnišnici pa 
vodi akcijo »Posvojimo ka
dilca« Zavod za zdravstve
no varstvo Celje. 

Predsednica društva za pro
mocijo in vzgojo za zdravje 

Viktorija Rehar pričakuje med 
udeleženci konference mla
de, kadilce in nekadilce, žu
pane slovenskih občin, obli
kovalce politike zdravja, 
zdravstvene in pedagoške de
lavce, zaposlene v gospodars
tvu in negospodarstvu, pred
vsem pa člane nevladnih or
ganizacij in združenj, ki jih 
zanima okolje brez tobačne
ga dima. 

Celjski zavod za zdravstve
no varstvo pa je za danes pri

pravil posebno akcijo v 
Splošni bolnišnici Celje. Bol
nike bodo z gradivi in z be
sedo seznanjali o možnostih 
za odvajanje od kajenja - to
krat pod geslom »Posvojimo 
kadilca«, ki sta ga sprejela 
Cindi Slovenija in ministrs
tvo za zdravje. Geslo pozi
va nekadilce, da po svojih 
močeh pomagajo kadilcem 
pri opustitvi nevarne zasvo
jenosti . 

MBP 
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Mlečni krivci 
še nedolžni 

v Zgornji Savinjski dolini še vedno iščejo kmete, ki so mleku dodajali 
kloramfenikol - Proga v okolici Podloga je »čista« 

Mlečna afera z dodanim 
itibiotikom kloramf eniko-
0 dobiva neslutene raz-
•žnosti. Veliko tudi zara-
1 nepravih in netočnih po-
atkov, ki jih posredujeta 
JiO Ministrstvo RS za kme-
jstvo, gozdarstvo in pre-
rano kot Veterinarska 
prava RS (Vurs). Nenazad-
je pa tudi zaradi nepravil-
osti pri jemanju vzorcev, 
ot se je izkazalo včeraj. 
Še včeraj dopoldne je bi-
1, kljub povsem drugačnim 
igotovilom, zaprta proga v 
admirju, torej mlečna pro-
i, ki vodi od Nove Štifte pre-
D Gornjega Grada do Rad-
irja, kjer mleko konča v zbi-
ilnici, od koder ga odpelje-
I V Ljubljanske mlekarne, 
t progo je vključenih 60 
ttietov, ki so pred izbruhom 
fere oddajali povprečno 8 
toč litrov mleka dnevno, 
lalenkost, bi rekli. V pone-
eljek zvečer je Zoran Ko-
ač, direktor Vursa, zagoto-
3 , da bodo proge odprte v 
irek. 

[rivcl, ki jih ne 
bodo odicrili 
Pa temu ni bilo tako, vsaj 
Radmirju ne. »Vzorci, vze-
:na tem področju, niso bili 
istemsko pravilno vzeti,« je 
pjasnil Ivan Acman iz Za-
fuge Mozirje, ki mleko pro-
ĵa Ljubljanskim mlekar-

JMn. »Najprej so vzeli vzor-
Ev radmirski mlekarni. Po-
»n, ko je se tudi na tem ob-
ločju pojavil sum na prisot-
Cst kloramfenikola, bi mo-
lli vzeti individualne vzor-
^- predpostavljamo, da v 
ijnosti. Tega lokalni inšpek-
irji niso storili.« V radmir-
;o mlekarno vozi nekaj 
itietov mleko individualno 
pri teh so inšpektorji nor-
î lno vzeli vzorce (mimo-
Me, sum na prisotnost klo-
mfenikola so odkrili pri 
'eh kmetih, vendar še nih

če, razen Vursa, včeraj ni ve
del, pri katerih). Drugače pa 
je bilo na lokalnih progah: 
manjši pridelovalci, večina 
s hribov, vozijo svoje mleko 
v skupne zbiralnice ob cesti. 
Inšpektorji so vzeli vzorce sa
mo v teh manjših skupnih 
zbiralnicah, na katere so na
vezani po trije, štirje kmet
je, individualnih vzorcev pa 
niso jemali. Zaključek te 
zgodbe? V sredo, ko naj bi 
bile proge odprte, so inšpek
torji šele jemali individual
ne vzorce pri kmetih v Flor
janu v Gornjem Gradu in v 
Kotu, predelu Nove Štifte. Je 
sklepanje, da kloramfenikola 
niti slučajno ne bodo odkri
li, odveč? 

Po informacijah, s kateri
mi je razpolagal Acman, naj 
bi v sredo sicer odprli veči
no radmirske proge, zaprti 
pa bi ostali lokalni progi v 
Florjanu in Kotu, kjer bodo 
naknadno iskali kršitelje. Ob 
tem zapletu se potem niti ne 
gre čuditi, da je ministrstvo 
progo v okolici Podloga, to
rej v Spodnji Savinjski doli
ni in drugo progo v Zgornji 
Savinjski vodilo pod skupnim 
imenom »proga na Celjskem 
oziroma savinjska proga«. Te
ga, da so v Podlogu in okoli
ci (kjer so progo odprli že v 
soboto, včeraj pa smo neu
radno izvedeli, da so ovrže-
ni sumi na prisotnost kloram
fenikola) vezani na Mlekar
no Celeia, iz zbiralnice v Rad-
mirju pa na Ljubljanske mle
karne, verjetno niso opaziU. 

Šicoda v 
milijonih 

Sicer so dejstva mlečne afe
re (zaenkrat) naslednja: na 
16 progah, ki so jih zaprli 8. 
novembra, so odkrili 91 vzor
cev, za katere domnevajo, da 
so okuženi s kloramfeniko-
lom. Kmetje, zaenkrat kriv
ci v narekovaju, so prejeli za
časne prepovedi oddaje mle

ka. Vse sumljive vzorce bo
do še enkrat pregledali v re
ferenčnem laboratoriju na Ni
zozemskem, te analize pa naj 
bi dokončno potrdile ali ovr
gle sum o uporabi prepove
danega in strupenega antibio
tika. Kdaj naj bi biU znani 
rezultati, si včeraj nihče ni 
upal napovedati. 

Kmetom, pri katerih bodo 
dodatne preiskave potrdile 
uporabo kloramfenikola, bo
do izdali trajne prepovedi za 
oddajo mleka, povrniti bo
do morali vse stroške, nasta
le v mlečni aferi, izključen 
pa ni niti sodni pregon. V mi
nistrstvu ocenjujejo, da bo 
stroškov za približno 110 mi
lijonov tolarjev. 

Še minuli teden je bilo sli
šati odločne izjave, da so 
kmetje strupen antibiotik 
mleku namerno in zavestno 
dodajali potem, ko je bilo 
mleko pomolzeno (sledi an
tibiotika namreč niso odkri
li niti v mesu ali urinu). Po 
neuradnih informacijah pa naj 
bi strokovne službe še enkrat 
vzele vse potrebne vzorce kr
vi, urina in mleka v spornih 
hlevih ter tako poskušale od

kriti vzrok okužb. Za pisa
nja o tem, kdo in zakaj ruši 
ministra Francija Buta, direk
torja Vursa Zorana Kovača, 
direktorja KGZ Petra Vri
ska... pa zmanjkuje časa in 
prostora. 

iViieico je varno 
Pri aferi se nenehno postav

lja vprašanje, koliko je bilo 
mleko, okuženo s kloramfe-
nikolom, v resnici nevarno za 
potrošnike. Mnenja so različ
na, vendar pa je nesporno dejs
tvo, da so bile koncentracije 
nizke. Tudi zato mnogi primer
jajo, da sta bolj kot mleko oku
žena voda, ki jo pijemo, ali 
zrak, ki ga dihamo. Mleko za
radi številnih kontrol sodi med 
najbolj varna živila, zagotav
ljajo strokovnjaki. 

Na progi v okolici Podlo
ga je Vurs povsem ovrgel sum 
o uporabi kloramfenikola, 
smo neuradno izvedeli v sre
do. V Mlekarni Celeia v Arji 
vasi namreč niso dajali in
formacij, izvedelo pa se je, 
da so bili njihovi testi, s ka
terimi so ugotavljali prisot
nost kloramfenikola, vse
skozi negativni. Dokler ni
so imeli uradnih rezultatov, 
so v Arji vasi o tem molčali, 
vseskozi pa zagotavljali, da 
so njihovi izdelki in živila 
zdravstveno neoporečni. 

To seveda nikakor ne mo
re in ne sme biti opravičilo 
za kmete, ki so mleku, če so, 
za večjo kakovost dodajali 
prepovedan antibiotik. Niti ne 
sme biti opravičilo za vsa do
gajanja v mlečni aferi, od za
piranja ceste na Dolenjskem, 
do obtožb, ki jih kmetje na
slavljajo na odgovorne. Zato 
lahko samo upamo, da se bo 
v Sloveniji uveljavila še večja 
kontrola vseh izdelkov, da bo
do v mlečni aferi našli prave 
krivce in jih primerno kaz
novali, ter da bomo potrošniki 
kar najbolj zaščiteni. 

URŠKA SELIŠNIK 

Kontrole v mlekarnah 
v Sloveniji so večje kmetije že tako mo-

ilernizirane, da ljudje sploh ne pridejo v 
"eposreden stik z mlekom. V hlevih so 
lameščene molzne enote, ki jih pritrdijo 

vimena. Enota je s hladilnico v sosed
njem prostoru povezana z mlekovodom, 
^'hladilnici pa se nekaj sekund po tistem, 
0̂ je pomolzeno, mleko že ohlaja na po-

'febno temperaturo, 4 stopinje C. Molža 
1^ popolnoma avtomatizirana, od vimena 
Neposredno v hladilnico in od tam v ci
sterno. 
Na vseli, tudi na manjših kmetijah, mora-

'"biti mlekarne urejene kot ločeni prosto-
ki ne smejo biti namenjeni ničemur dru-

i^niLi kot zbiranju mleka. Ponekod je zbi-
S e organizirano tako, da v eno hladilnico 
j^asi svoje mleko pripeljejo tudi drugi kmetje 
'%edko po več skupaj), tu pa ga pobere 
'Ostema. Ponekod kmetje sami vozijo mle

ko v zbiralnice ali celo mlekarne, odvisno 
od oddaljenosti in količine mleka. 

V vseh primerih pristojni opravljajo več 
testov, tako za kakovost kot prisotnost ne
katerih substanc, med njimi nedovoljenih 
antibiotikov, pesticidov, čistil... Testov na 
antibiotik kloramfenikol doslej niso oprav
ljali, ker je v Sloveniji že deset let prepove
dan. Če je vzorec negativen, gre mleko v 
nadaljnjo predelavo, če pa je pozitiven, ga 
pošljejo na potrditveni test, na katerem ovr-
žejo ali potrdijo oporečnost mleka. Če je 
pozitiven tudi potrditveni test, mleko zavr
žejo in začnejo iskati krivca, v nasprotnem 
primeru gre mleko v nadaljnjo predelavo. 
Zelo kakovostno mleko, kar ugotovijo z do
datnimi vzorci, je nagrajeno - pri plačilu pri
haja tudi do 15 odstotkov razlike. Nespor
no pa kakovost mleka, tudi zaradi kontrol, 
iz leta v leto narašča. 

I^ZAIN PROTI 

Slovenija in njen 
vstop v NATO 

v Pragi prav zdaj (21. in 22. november) poteka 16. vr
hunsko zasedanje zveze NATO in ena izmed obravna
vanih tem je širitev zveze NATO z novimi članicami. Slo
venija je bila v zadnjih mesecih pogosto omenjena med 
državami, ki lahko pričakujejo povabilo, saj velja za 
eno izmed najbolj kredibilnih kandidatk za članstvo v 
to vojaško-varnostno formacijo. Mnenja o naši vključi
tvi v NATO so zelo deljena in izrazito diametralna. Ne
kaj argumentov ZA in PROTI smo odbrali iz publikaci
je, ki jo je izdal Inštitut za sodobne družbene in politične 
študije iz Ljubljane. 

Zagotavljanje varnosti je danes mogoče le z mednarodni
mi povezavami, kot je Nato, ki temelji na kolektivni varno
sti. Nato ni le vojaško zavezništvo, pač pa je postal že si
stem kolektivne varnosti in osrednji evropski forum za var
nostna vprašanja. 

Slovenija trenutno ni vojaško ogrožena, vendar če 
nekoč v prihodnosti bo, bi se zdela, gledano za nazaj , 
naša zavrnitev ponujene roke neverjetno neodgovor
na. 

Včlanitev v Nato bi okrepila položaj Slovenije na medna
rodnem prizorišču in ji omogočila sodelovanje pri najvaž
nejših odločitvah svetovne politike. 

Obramba ima vedno določeno ceno, a cena vstopa v Nato 
je relativno nizka. Obrambni stroški ob vstopu bi bili na 
začetku res višji, nikakor pa ne bi bili tako visoki, kot če bi 
svojo obrambo gradili sami. 

Članstvo v Natu ne zahteva obvezne mobilizacije sloven
skih vojakov; to je stvar dogovora med članicami. Po slo
venski zakonodaji poklicni vojaki v operacijah v tujini so
delujejo prostovoljno, naborniki pa sploh ne morejo služiti 
v tujini. 

Članstvo v Natu bo Sloveniji omogočilo hitrejši gospo
darski razvoj, saj prinaša večji finančni ugled in zaupa
nje, kar bo k nam pritegnilo več tujih naložb v gospo
darstvo. Slovenija bi s članstvom dobila nove možnosti 
zaposlovanja v tujini. Vstop v Nato pomeni tudi priklju
čitev h gospodarsko najbolj dinamično razvijajočemu se 
delu sveta. 

Poleg zveze Nato obstajajo tudi druge varnostne struktu
re, ki Sloveniji zagotavljajo stabilnost in razvoj. Za Slove
nijo sta pomembnejši in primernejši varnostni strukturi Evrop
ska unija in Organizacija za varnost in sodelovanje v Evro
pi. 

Slovenija kratkoročno, srednjeročno in dolgoročno vo
jaško ni ogrožena, zato potrebuje drugačen varnostni mo
del kot velike države. 11. september pa je dokazal, da Nato 
ne zna definirati svojih ciljev delovanja. 

Miroljubna politika bi Sloveniji prinesla večji mednarodni 
ugled kot pa vstop v Nato. Zaradi servilne drže slovenske 
politike do Nata in ZDA se mednarodni ugled Slovenije 
zmanjšuje že sedaj. 

Dokončni stroški širitve so še vedno neznani ali pa jih 
vlada ne želi javno objaviti. Številke, s katerimi operira, 
temeljijo na okvirnih ocenah in primerjavah, predvsem pa 
vanje niso vključeni stroški profesionalizacije vojske, ki jih 
vlada sploh še ni ocenila. 

Slovenija bi kot članica Nata morala prispevati k skupni 
varnosti in obrambi in je ne samo uživati, zato bo zavezana 
sodelovati v Natovih operacijah. S članstvom bi Slovenija 
dejansko morala svoje vojake pošiljati na krizna žarišča v 
tujino. 

Obljubljene gospodarske koristi so relativne. Kot je vide
ti na primerih Pivovarne Union, Banke Koper itd, je primar
ni cilj tujih investitorjev prevzem uspešnih podjetij, z njimi 
povezan dobiček in strateški položaj, ne pa odpiranje de
lovnih mest in naložbe v razvoj. Vstop v Nato morda pome
ni možnost dobro plačanih služb v tujini za peščico posa
meznikov, za večino ljudi pa ne odpravlja nedostopnosti 
trgov dela držav članic. 
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Po sili župan 
s tretjim 

mandatom 
Bibliotekar, amaterski 

igralec, režiser, publicist in 
še kaj. Tretji mandat župan 
v novi šmarski občini, pred 
tem član odbora Združe
nega dela za področje izo
braževanja in kulture, na
čelnik občinskega oddelka 
za gospodarstvo in nazad
nje predsednik skupščine 
nekdanje skupne občine. 
»Po sili župan«, smo zapi
sali pred kakšnim desetlet
jem, ko je po odstopu te
danjega predsednika skupš
čine Jože Čakš kot pod
predsednik po prigovarja
nju nazadnje prevzel vodil
no mesto. 

V politiko je zabredel po
vsem naključno, pravi člo
vek, ki smo ga ravno zaradi 
velikega uspeha (dobil je 90 
odstotkov glasov) na voli
tvah izbrali za ime tedna. 
Človek, ki je po značaju 
predvsem umetniška duša. 
Kot mladenič se je udejs-
tvoval v mladinskem akti
vu, zlasti na področju kul
ture. Tako se je sčasoma ro
dila misel o ustanovitvi gle
dališke recitacijske skupi
ne, ki so jo poimenovali Sa-
morastniki. Iz Samorastni-
kov je kasne
je zraslo gle
dališče Bo, ki 
je aktivno še 
danes. Prva 
g l e d a l i š k a 
predstava pa je 
luč sveta ugle
dala že v za
četku osemde
setih in doži
vela velik us
peh. 

Gledal iška 
strast, ki jo je 
podedoval po 
materi, se je 
razplamtela . 
Še kot otrok je nemo opa
zoval razobešene fotografije 
s predstave Županova Mic
ka in sanjal o življenju na 
odru. Režiral je okoli 15 ce
lovečernih predstav in si z 
vlogo v neki ameriški dra
mi prislužil Linhartovo zlato 
značko. V zgodovino se je 
vpisal tudi kot predsednik 
Kulturnega društva Anton 
Aškerc, Zveze kulturnih 
društev v nekdanji občini, 
delegat v Skupščini kuhur-
ne skupnosti... 

Druga ljubezen so bile 
knjige. V družinski zbirki je 
bilo kakšnih 130 T^njig, ki 
jih je že kot fantič skušal spo
sojati po vasi. Vsaka knjiga 
je bila posebej označena in 
zabeležena v posebni knji
žici, ki jo še danes hrani na 
podstrešju. V Šmarju je bi
lo knjižničarstvo nekoč na
mreč slabo organizirano, pa 
tudi izbira, zlasti strokovne 
literature, je bila bolj bor
na. 

In tu je bila še glasba. Še 
dobro se spominja, kako je 
pred dvajsetimi leti celotno 
štipendijo zapravil za troj
ni album pariškega slavčka. 
Sicer pa je bila glasba del 

vsakdana stare Čakševe dru
žine, iz katere je izšlo kar 
nekaj intelektualcev. Znani 
so bili kot zelo dobri pevci, 
imeli pa so tudi svoj tambu-
raški ansambel. 

Stara kmetija, ki sta jo ka
sneje prevzela Jožetova star
ša, je merila dobrih šest hek
tarjev, zato dela nikoli ni 
zmanjkalo. A je bila tudi to 
dragocena izkušnja za na
daljnjo življenjsko pot, je 
prepričan Jože. Dobra popot
nica so bile tudi izkušnje, ki 
si jih je kot absolvent s tru
dom pridobil pri vodenju 
šmarske stare knjižnice. V 
veliko pomoč so mu bili so
delavci v celjski študijski 
knjižnici, pod okrilje kate
re je nekaj let sodila tudi šmar-
ska. Dvajsetletni fant, ki je s 
faksa prišel zgolj s teoretič
nim znanjem, je že v krat
kem času dodobra organizi
ral knjižničarstvo na celot
nem šmarskem območju. 

Nekaj let je celo predse
doval celjskemu društvu bib
liotekarjev in postal član 
predsedstva Zveze bibliote
karskih društev Slovenije. Le
ta 1990 je postal direktor ta
kratne Delavske univerze in 

začel z izobra-
ž e v a n j e m 
odraslih. Pred 
dobrim mese
cem je za svoj 
prispevek k 
razvoju slo
v e n s k e g a 
knjižničarstva 
prejel tudi 
prestižno Čo
povo diplo
mo. 

Sicer pa je 
tudi član 
upravnega od
bora šmar-
skih nogome

tašev, častni član gasilske
ga društva, širša javnost pa 
ga pozna tudi kot enega idej
nih pobudnikov Aritasa. Na 
ta način naj bi promovirali 
enkratnost zgodovinske de
diščine kraja, v katerega je 
zaljubljen. Zato niti naj
manj ne preseneča gladka 
zmaga na nedavnih volitvah 
za župana. 

Ceni prizadevnost, priz
na svoje napake in kot do
ber nadrejeni ne skopari s 
pohvalami. Ne pozablja na 
preproste ljudi in zagovar
ja tradicionalne vrednote, 
kamor na prvem mestu so
di družina. S soprogo Vero, 
ki je sicer zdravnica v šmar
skem zdravstvenem domu, 
skrbita za pet otrok, med 
katerimi ima najmlajši ko
maj štiri leta. 

V prihodnje ga po njego
vih besedah čaka še kar ne
kaj izzivov. Nedvomno bo 
svoj pečat pustil tudi tam. 
Kot tudi v ljudeh. Morda bi 
ga lahko še najbolje opisali 
z njegovimi lastnimi bese
dami, ki jih je izrekel ob ne
davnem pogovoru: »Moj pri
jatelj je lahko kdorkoli.« 

BOJANA JANČIČ 

Jože Čakš 

Desno spredaj Si.mobilovo gradbišče, levo zadaj Mobitelova antena. 

Mobi ogorčenje 
na Polzeli 

V središču Polzele brez dovoljenja gradijo Si.mobilovo bazno postajo - Ostri 
protesti krajanov - Občina ni izdala soglasja 

Polzelani, predvsem stanovalci na
selja Gorica, so ogorčeni. V soboto 
je Si.mobil, bolje rečeno njegov poob
laščeni izvajalec, v središču Polze
le za starim gasilskim domom pri
čel z izkopom gradbene jame za po
stavitev repetitorja oziroma bazne 
postaje. 

Gradnja je na Polzeli povzročila pra
vo razburjenje, saj je nedaleč stran na 
gasilskem domu že dlje časa, prav ta
ko brez soglasja krajanov, nameščen 
repetitor družbe Mobitel. Krajani so 
se že organizirali, zbrali približno 50 
podpisov ter napisali protestno peti
cijo in jo odposlali na več naslovov. In 
sedaj čakajo. 

Krajani protestirajo 
»Nihče nas ni nič vprašal, nič obve

stil... Samo ob večerih so se pojavljali 
neznanci, ki so si nekaj ogledovali,« je 
pripovedovala ena izmed ogorčenih Pol-
zelank. »Pred časom so še nekaj merili 
in na vprašanje, kaj oziroma zakaj, od
govorili, da nas nič ne briga. V soboto 
zjutraj pa je podjetje iz Ljubljane zače
lo kopati.« V torek so sicer dela ustavi
li. Med ljudmi je slišati še marsikaj, 
med drugim tudi to, da krajan, pri ka
terem naj bi »dobili« elektriko, o grad
nji prav tako ni obveščen... 

Na Gorici postavitvi repetitorja nas
protujejo vsi krajani, nezadovoljstvo pa 
temelji na dejstvu, da gre za hud poseg 
v prostor, ki velja za strnjeno naselje. 
Po nekaterih informacijah naj bi bil stolp 
visok 24 metrov in bi kalil podobo ob
močja in celostno podobo Polzele. V 
protestni izjavi so zapisali utemeljen 
sum, da izvajalec in naročnik nista us
pela pridobiti gradbenega dovoljenja, 
prav tako pa sumijo na nepravilnosti 
pri pridobivanju različnih dovoljenj -
menijo, da bi potrebovali vsaj soglasje 
sosedov. Temu dodajajo, da je območ
je od Šeneka do Komende, kjer se gra
di bazna postaja, pod spomeniškim 
varstvom. V izjavi zastavljajo vpraša

nja glede sevanja oziroma nevarnosti 
za zdravje, navajajo pa tudi nekaj »kriv
cev« za nastal položaj. Poleg Si.mobi-
la predvsem občinsko upravo in žu
pana Ljuba Žnidarja ter Kmetijsko za
drugo Polzela, ki je lastnik zemljišča, 
kjer naj bi stala bazna postaja. Nihče 
od omenjenih krajanov ni obvestil o 
načrtovani gradnji. 

»Od občine in KZ zahtevamo, da 
vsem prizadetim krajanom predložita 
dokaze o pravilnosti postopkov ter 
na lastno pobudo v najhitrejšem ča
su skličeta sestanek z vsemi vplete
nimi ter prizadetimi stanovalci ob
močja Gorice,« so zapisali v protest, 
poleg tega pa zagotovili, da bodo za 
ustavitev gradnje uporabili tudi fizično 
silo, če bo treba. »Trdno smo odloče
ni, da ne bomo popustili,« pravi naša 
sogovornica. 

Si.mobil pojasnjuje 
Seveda smo o gradnji povprašali tu

di v Si.mobilu, kjer so povedali, da so 
za gradnjo bazne postaje na Polzeli mi
nistrstvu za okolje in prostor predali 
projektno in lokacijsko dokumentaci
jo, ki vsebuje tudi oceno vplivov na oko
lje. Na vprašanji, zakaj delajo brez 
gradbenega dovoljenja in brez soglas
ja krajanov, so odgovorili: »Pri pripra
vi popolne projektne in lokacijske do
kumentacije za postavitev bazne postaje 
mora družba mobilnega operaterja pri
dobiti številna soglasja. Ko je vloga s 
popolno dokumentacijo enkrat odda
na, gre na pristojnem organu pravza
prav le še za potrjevanje pravilnosti po
stopkov. Posebej je potrebno opozori
ti na številnost tovrstnih vlog od vseh 
operaterjev v Sloveniji, ki čakajo na 
vrsto za obravnavo, in tudi na paketno 
obliko vloge, ki vsebuje dokumentaci
je za več lokacij hkrati, kar dela po
stopke še dolgotrajnejše. Ker smo v 
Si.mobilu tudi zavezani izpolnjevanju 
potreb naših uporabnikov in ker tudi 
od nas neodvisni vremenski pogoji na

rekujejo svoj tempo, kadar okoliščiJ 
to zahtevajo, začnemo s pripravljalra 
mi deli paralelno s potekanjem zadnji: 
postopkov. 

Za konec pa naj poudarimo, da nr 
ena Si.mobilova popolna vloga za i: 
dajo potrebnih dovoljenj na Minist̂ ^ 
tvu za okolje in prostor ni bila zavrnje 
na,« so še zapisah v Si.mobilu. 

Občina ne daje 
soglasja 

»Investitor je od nas zahteval urban 
stično informacijo - torej podatke o pn 
storski izgradnji. Te smo mu v skladu 
veljavno zakonodajo posredovali, v.̂  
ostalo dogajanje pa ni več v naši pn 
stojnosti,« je povedal župan Občine Pol 
zela Ljubo Žnidar. »Gradbeno dovoljc 
nje bo, če bo, izdalo ministrstvo, po 
dariti pa je treba, da občina v postop 
ni soglasjedajalec - torej nismo izd 
nobenega soglasja za postavitev baz 
postaje. Tudi zaradi tega občina ni ve 
no pravi naslov za vse kritike.« 

Urbanistična informacija po pojasi 
lu župana Žnidarja pomeni zgolj P 
sredovanje podatkov, na katerih loi 
cijah je možno graditi in so »pokril 
s prostorskimi dokumenti. Te spre 
majo v občinah, vendar pa v njih sev 
da ni zapisano soglasje, na primer, 
gradnjo bazne postaje. »Država je m 
bilnim operaterjem velikodušno izda 
koncesije - mobitele imamo vsi, aH 
ne pa nihče noče. Država je verjet 
tudi s postopkom izdaje koncesij 
nek način preverila mnenje ljudi in hk 
ti zagotovila, da tovrstni sistemi 
zdravje ne vplivajo,« je omenil žup 
Žnidar, ki so mu v pristojnem roi 
strstvu potrdili, da Si.mobil še nil 
gradbenega dovoljenja za postavit 
bazne postaje na Polzeli. Poleg t« 
bodo v občini čimprej pridobili \̂ 
druge prave in natančne informaci 
ki jih bodo posredovali občanom-

T. TAVČAR, U. SELIŠI^ 
Foto: GREGOR KA"̂  
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Medicina 
proti bolečini 
v Ambulanti za diagnostiko in terapijo bolečin lahko omilijo ali odpravijo večino 

bolečin, ki človeku življenje spreminjajo v pekel 
»Trpljenje so dali skalam, vendar ga niso 
renesle, pa so ga dali človeku,« pravi ar-
tenski pregovor. A tudi človek bolečino tež-
^ prenaša. Huda bolečina mu lahko po
jem spremeni življenje. Vse bi naredil, vse 
i dal, da bi nehala. Celo življenje. A to da-
es ni več potrebno. Sodobna medicina je 
ps tudi najhujši bolečini. O tem smo se pre-
fičali v Ambulanti za diagnostiko in tera
so bolečin, ki deluje v celjski bolnišnici. 

Večplastna slika 
[»Bolečina je kompleksno, večplastno doga-
inje, zato jo je potrebno proučevati kot več-
lastno sliko - slikano na več prosojnicah, ki 
ĵejo skupno podobo, ko gledamo skozi nje,« 

ipisuje zahtevnost spoznavanja bolečine vod-
f Ambulante za diagnostiko in terapijo bole
li in Oddelka za anesteziologijo in intenziv-
0 medicino operativnih strok v celjski bolni-
lici prim. Živan Vrabl, dr. med.. 
Bolečina je praviloma prvi opozorilni znak 
1 klic na pomoč, da se v telesu dogaja nekaj 
levarnega in neprijetnega. Je opozorilo - v tem 
rimeru nekaj dobrega - samozaščitniškega., 
blečina pa se lahko spremeni in dobi svoj zli 
načaj, ko postane kronični spremljevalec člo-
ekovega vsakdanjika. Človeka uničuje sistem-
to. Povzroči lahko neobvladljiv dvig krvne-
. pritiska, presnovne motnje in hujše iztirje-

krvnega sladkorja, motnje zavesti in rav-
otežja, moti dnevno nočni ritem spanja in 
udnosti, onemogoča normalno zbranost pri 
elu in ustvarjanju materialnih in duševnih do
lin. Tako bolnika uničuje fizično, psihično 
isocialno-ekonomsko, ker se mora trpeči od-
ovedovati vedno večim stvarem, ki so bile 
stavni del njegovega vsakdanjika. 
V tem primeru govorijo strokovnjaki o kro-
tnem bolečinskem sindromu, ki ne pred-
lavlja več »samozaščitniškega obnašanja tele-
B«, temveč novo bolezensko stanje samo po 
b̂i, ki ga je potrebno čimprej prekiniti in 
zročno zdraviti. 
Tudi v teh primerih lahko s 
ievilnimi ukrepi trpečemu 
^jšajo ali odpravijo boleči-
oin omogočijo, da postane-
itežave znosnejše. »Protibo-
činski ukrepi so odvisni od 
5a in porekla bolečinskega 
"gajanja, kot tudi od traja
la težav. Na intenzivnost do-
'vljanja bolečine lahko vpli-
ĵo spol, starost, splošno 
•iravstveno stanje, okolišči-
f v zvezi z opravljanjem do-
"̂ enih poklicev, narava pov-
^očitelja bolečine, osebnost-
iin izobrazbena struktura in 
' mnogi drugi vzroki, ki jih 
potrebno izluščiti v skrb

eli interdisciplinarnem de-
'v sodelovanju strokovnja-

najrazličnejših specialistič-
^ Ve j medicine. Ravno zato 
'ora biti v tej ambulanti na 
^Polago dovolj časa za po-
"bljeni razgovor in klinični 
^led, da bodo tudi nadalj-
^ preiskave čim bolj ciljane 
Uspešne,« opisuje prim. 

'abl. 

'napotnico in 
izvidi 

'^oluika lahko napoti z na-
'̂nico v Ambulanto za diag-

'^tiko in terapijo bolečin 

splošni zdravnik ali specialist druge spe
cialnosti, ki sicer bolnika že zdravi zaradi 
osnovne bolezni in želi vključiti v zdrav
ljenje specitične protibolečinske posege. »Iz
brani zdravnik, ki bolnika najbolje in naj
dlje pozna, ga za pregled pri algologu tudi 
najlažje in najtemeljiteje pripravi z do ta
krat zbranimi izvidi. Ti postopki skrajšajo 
pot, saj se diagnostika ne prične šele po pr
vem prihodu v našo ambulanto. Zelo po
membno je, da bolnik s seboj prinese izvi
de drugih specialistov, ki so že pred tem 
ukrepali in iskali oziroma izključili mož
ne vzroke za kronična bolečinska stanja,« 
poudarja prim. Vrabl. 

Prvi zametki protibolečinske ambulan
te v Splošni bolnišnici Celje segajo v leto 
1998, ko so v njej pomagali prvim 15 bolni
kom. Že naslednje leto so opravili 531 pre
gledov, leta 2000 so pomagali 816 bolni
kom, lani 1148 bolnikom in do sredine ok
tobra 2002 - skupno 1340 bolnikom. Po
trebe so še veliko večje, a žal deluje ambu
lanta zaradi pomanjkanja anesteziologov 
samo dvakrat tedensko (ob ponedeljkih in 
četrtkih). Od junija lani jo vodi prim. Ži
van Vrabl, dr. med. specialist anesteziolog 
in reanimatolog. V ambulanti sodelujejo 
še Branka Vilč -Stojakovič, dr. med., spe
cialist anesteziolog in reanimatolog in me
dicinske sestre Anči Sem, Vlasta Kaučič, 
Anica Prislan, Karmen Filipčič, Lidija Bo-
rak in drugi sodelavci. 

Da bodo kolegom olajšali delo in bolnikom 
skrajšali pot do »protibolečinske ambulante«, 
bodo v ambulanti izdali kratko informacijo 
za izbrane zdravnike (kateri izvidi so za prvi 
pregled najpomembnejši in neizogibno potreb
ni). 

Razen za najnujnejše primere neobvladljive 
bolečine je čakalna doba v tej ambulanti šti
ri do pet mesecev. 

Ko boli glava 
Ambulanta za diagnostiko in terapijo bole

čin je pravi naslov tudi za glavobole. Prim. 
Vrabl zatrjuje, da lahko zelo uspešno poma
gajo pri atipičnih bolečinah, pri glavobolih hrb
teničnega porekla, pri migrenskih napadih, pri 
glavobolih drugega porekla, pri nevropatski 
bolečini trovej nega obraznega živca in pri kla-
sterskih glavobolih. Mnogo bolečin v glavi se 
pojavlja v obraznem delu - v predelu ličnic, 
zgornje čeljusti, pri degenerativnih spremem
bah vratne hrbtenice in vratno prsnega preho
da hrbtenice. Pogosto srečujejo bolnike, ki se 
ne morejo znebiti stalnega pritiska v goltancu, 
ki imajo vrtoglavice, naglušnost, neoster vid 
ali pogosto ponavljajočo hripavost - tudi pri 
teh težavah je lahko vzrok v vratni hrbtenici. 

»Vsa ta stanja se dajo omiliti. Potrebno je 
le vedeti, da zahtevajo izredno dobro diag
nostično obdelavo in da je pred prihodom v 
našo ambulanto potrebno opraviti tipične, 
ciljane radiološke preiskave.« 

Proti bolečini predno 
nastane 

Spoznanje, da je potrebno bolečino prepre
čiti že pred njenim nastankom, vodi aneste-
ziologe, da že v pripravi na operativni poseg 
priporočajo sredstva proti bolečini. »Dokaza
no je, da odmerjanje analgetikov pred pose
gom omogoči manjši stres bolnika in boljšo 
ter lažjo prilagodljivost protibolečinske tera
pije po posegu. Tudi otekanje operiranega po
dročja je po posegu manjše, razen tega pa bol
nik po posegu potrebuje neprimerno manj sred
stev proti bolečini, kot če »bolečino lovimo, 
ko se je že razbohotila«. K optimalnemu učin
ku prispevajo tudi postopki regionalne ane
stezije, ki lahko izključijo le del telesa in s tem 
omogočajo bolniku, da lahko soodloča, kdaj 
bo potreboval prvi odmerek zdravila proti bo
lečini. Ni potrebno, da »bi bolnik bil heroj in 
dokazoval svojo vzdržljivost do prenašanja bo-

Prim. Živan Vrabl , dr. med.: »Vsakdo ima pravico, da 
je deležen zdravljenja in diagnostičnih postopkov 

brez bolečin.« 

lečin«- potrebno je le pravočasno oceniti stop
njo bolečine in optimalno razporediti analge
tik, ki bo omogočil neprekinjeno lajšanje vseh 
občutkov, ki spremljajo bolečino - nelagodje 
in vznemirjenost, strah, brezizglednost, neu
čakanost, splošno vznemirjenost, samopomi-
lovanje, depresijo in obup.« 

Neznosne bolečine 
v primeru, ko bolečina ni več obvladljiva v 

domači negi s pomočjo splošnega zdravnika 
ali po ambulantnih priporočilih drugih spe
cialistov, ki zdravijo osnovno bolnikovo bole
zen (rakastega ali nerakastega porekla), bol
nika sprejmejo na bolnišnično zdravljenje. Ker 
Oddelek za anesteziologijo za potret3e Ambu
lante za diagnostiko in terapijo bolečin nima 
na razpolago lastnih postelj, bolnike najpogo
steje sprejmejo na oddelek, kjer se je bolnik 
že pred tem zdravil zaradi svoje osnovne bo
lezni (konzervativno ali operativno). 

Med najhujše bolečine gotovo spada boleči
na, ki se pojavi pri kritičnem pomanjkanju 
oskrbe okončin s svežo krvjo (kritična kronič
na ishemija okončine). »Pri teh stanjih je po
trebno čimprej poseči v telo, da bo bolečinski 
krog prekinjen in da se vzpostavijo razmere, 
ki bodo pomagale okončini preživeti. To je 
mogoče doseči pri bolnikih, pri katerih je mož
no v obživčni hrbtenični prostor vstaviti kate
ter (drobno cevko), ki omogoči odmerjanje 
zdravil neposredno ob živčne strukture. Po
stopek prekine bolečino in hkrati razširi pri
zadeto ožilje - s tem prepreči odmiranje ali 
napredovanje procesa odmiranja okončine, olaj
ša celjenje, oziroma okrevanje in preprečuje 

nastanek fantomske bolečine, 
če je potrebno kljub temu 
okončino amputirati (odreza
ti, ker bolnika preveč ogro
ža).« 

Najpogosteje so ti postop
ki sestavni del operativnega 
zdravljenja najbolj ogroženih 
bolnikov - pri rekonstrukcij-
skih posegih na ožilju ali pri 
večjih posegih na notranjih or
ganih. »Enake postopke lah
ko uporabimo tudi pri bole
čini rakavega porekla, če ne 
gre za razsoj bolezni po vsem 
telesu - s čimer pa takšnemu 
stanju ne bi bili kos, saj bi lahko 
izključili samo del bolečine, 
ki bolnika trpinči. Pri takšni 
bolečini se odločimo za si
stemsko zdravljenje bolečine 
z močnimi protibolečinskimi 
sredstvi.« 

Vrata Ambulante za diag
nostiko in terapijo bolečin so 
vedno odprta za bolnike z neob
vladljivo bolečino rakavega ali 
nerakavega porekla. Najpogo
steje je neobvladljiva boleči
na povezana z razširjenostjo 
bolezni - bodisi zaradi direkt
nega pritiska tumorske mase 
na živčni pletež ali na krvno 
žilo. 

MILENA B. POKLIC 
.Foto; GREGOR KATlČ 
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»Ljubljanomanijaci 
v glavah 

»So primeri, ko je Celje gostilo vrhunske umetnike pred Ljubljano, pa so 
Celjani raje odšli v Ljubljano,« pravi direktorica Zavoda za kulturne prireditve 

Celje, mag. Alenka Domjan 

v gimnazijskih letih jo 
je bolj kot umetnost mika
la matematika, pripoveduje 
o sebi mag. Alenka Dom
jan, direktorica celjskega 
zavoda za kulturne prire
ditve. Umetnost jo je zani
mala le izjemoma: takrat, 
ko je z očetom, kiparjem 
Edoardom Salesinom, obi
skovala njegove prijatelje, 
umetnike, in takrat, ko sta 
preživljala ure v njegovem 
ateljeju ob pomenkovanju 
o literaturi in likovni umet
nosti. Posledica tega je bi
la tudi nenadna odločitev 
za študij. Vpisala je zgo
dovino umetnosti in nekaj 
mesecev kasneje še arheo
logijo. »Nikoli mi ni bilo 
žal!« pravi danes. 

Slovensko likovno sceno 
je začela spoznavati kot ho
norarni ^kustos Savinovega 
salona Y svojem rojstnem 
kraju, v Žalcu. Strokovne 
ambicije in cilje pa je Alen
ka Domjan začela uresniče
vati leta 1978, ko je prevze
la mesto prvega redno zapo
slenega kustosa v Likovnem 
salonu v Celju. Od leta 1988 
je direktorica Zavoda za kul
turne prireditve Celje, pod 
čigar streho sodita Likovni 
salon in Galerija sodobne 
umetnosti. 

Zavod za kulturne prire
ditve Celje je najmlajši med 
kulturnimi institucijami v 
Celju pod streho Mestne ob
čine. Kako uresničuje svo
je poslanstvo? 

Iz nekoč »lokalne« insti
tucije je prerasel v pomem
ben segment umetniške pro
dukcije na Slovenskem. V 
zadnjih letih se počasi, a 
vztrajno uveljavlja tudi v 
mednarodnem prostoru. S 
temi dejstvi nedvomno v ce
loti uresničuje svoje poslans
tvo. 

S peščico zaposlenih si 
Zavod za kulturne prire
ditve Celje prizadeva ob
likovati kulturno podobo 
mesta na likovnem in glas
benem področju. V kolik
šni meri, menite, vam to 
uspeva? 

Ko sem prevzela vodstvo 
zavoda, smo bili zaposleni le 
štirje. Danes nas je sedem, 
čeprav po številu zaposlenih 
še zdaleč ne dosegamo dru
gih sorodnih institucij. Bilo 
bi predimenzionirano, če bi 
govorili, da oblikujemo kul
turno podobo mesta. Slednjo 
oblikujejo vsi akterji na po
dročju kulture v Celju. Res 
pa je, da je naša koda delo
vanja prepoznavna. V zadnjih 
desetih letih dajemo še po
seben poudarek izobraževal
nim programom, ki vključu
jejo didaktično delo v gale
rijah in poučne koncerte ter 
predavanja. Odzivnost in ak
tivnost publike je v primer
javi z začetki bistveno večja, 
kar postavlja našo vlogo in 

njen pomen v polje širšega 
umetniškega ozaveščanja 
celjske javnosti. 

Likovni salon je najsta
rejše razstavišče v mestu. 
Nekoč ste ga vodili kot ku-
stodinja in bili znani po 
strogih merilih pri izboru 
razstavljavcev. Pri izboru 
umetnikov je štela le vrhun
ska kakovost, kar mnogim 
ni bilo po godu. Zadnje ča
se pa presenečate, šokirate 
z drugačno vsebino. Kak
šni so odzivi občinstva? 

Likovni salon bo prihod
nje leto praznoval 40-letni-
co. Danes je razstavišče ak
tualne, žive, nastajajoče 
umetnosti, obrača se k svoj-
skosti ustvarjalcev in k nji
hovim izraznostim, ki so da
nes drugačne, kot so bile ne
koč. Odsotnost »klasične« es
tetike ne smemo pripisovati 
pomanjkanju kriterijev ali te
mu, da se je svet umetnosti 
skrčil. Samo drugačen posta
ja, razvija se v bistveno širše 
polje izraznosti, kot je bila 
na primer to nekoč »slika« ali 
»plastika«. Umetnost se je vr
nila k individualnim mitolo
gijam, senzibilnosti. Zato tu
di včasih šokira. Vendar je Li
kovni salon osvojil svojo pub
liko, predvsem mlajšo, ki z 
bistveno manj zadržki 
spremlja njegov program. 

Galerija sodobne umet
nosti v Knežjem dvorcu se 
je potem, ko je bila nekaj 

časa v drugem nadstropju, 
kjer so tudi prostori zavo
da, preselila v pritličje, s tem 
pa je obiskovalcem bolj do
stopna. Po mnenju mnogih 
je ena najlepših pri nas. Kdo 
zahaja na ogled in na ot
voritve razstav? J e to isti 
krog ljudi? 

Selitev galerije v pritličje 
ji je dodelila prijaznejši 
obraz. Res je, mnogi, tako 
strokovni in umetniški kro
gi kot tudi publika, prizna
vajo Galeriji sodobne umet
nosti izjemno mikavnost in 
toplino. Radi zahajajo vanjo. 
Krog obiskovalcev je dokaj 
širok, od stalne publike do 
tistih, ki se odzivajo na spe
cifične razstave. 

Glasbena dejavnost Za
voda za kulturne prireditve 
Celje je prepoznavna po 
koncertih in tradicionalnem 
Mednarodnem mladin
skem pevskem festivalu, ki 
je bienalna prireditev. Do
življa vzpone in padce. Go
vorilo se je tudi o krizi. 

Tradicija koncertnih prire
ditev, abonmajskih kot tudi 
drugih komornih zasedb vzpo
rednih programov, izhaja iz 
resne glasbene produkcije in 
kvalitete poustvarjalne izved
be. Vse pogosteje lahko sprem
ljamo tudi krstne izvedbe so
dobnih glasbenih kompozicij, 
kar nam je tudi pred leti pri
neslo visoko slovensko kva
lifikacijo - Bettetovo prizna

nje. Še močnejšo tradicijo pa 
ima gotovo mednarodni mla
dinski pevski festival. Pet de
setletij je častitljiva tradicija 
in tovrsten časovni razpon go
tovo prinaša vzpone in pad
ce. Težko pa bi govorili o kri
zah. Kriza je bila leta 1987, 
vendar je bila pogojena s fi
nančnim označevalcem in leta 
1991 s političnim. Res pa je, 
da tako kot družba v najšir
ših opcijah, tudi ustvarjalnost 
doživlja po letu 90 precejš
nje transformacije, ki so še po
sebno opazne v nekdanjih 
vzhodnih državah (od koder 
prihajajo najboljši zbori) , 
kjer se duh kolektivizma po
časi, a vztrajno razkraja. Zbo
rovsko petje, še posebno mla
dinsko, je zelo občutljivo us
tvarjalno dejanje in v preo-
bražanju družbenih, eko
nomskih, socialnih in poli
tičnih sprememb, v katerih 
izginja pripadnost skupnosti 
(na zahodu že davno), bo nje
govo početje vse bolj nego
tovo. Vendar organizatorji 
mednarodnega mladinskega 
pevskega festivala sledimo 
spremembam zborovske glas
be v svetu, hkrati pa se sku
paj z zavodom za šolstvo od
zivamo na stanje v sloven
skem prostoru. Zato festival 
počasi, brez posebnih stre
sov, doživlja vsebinske spre
membe, ki bodo najmočnejše 
prav ob njegovem jubileju. 
Prihodnje leto bo 25. med

narodni mladinski pevski fe
stival. 

Kaj menite o globaliza-
ciji Evrope in sveta nas
ploh? Ima kakšen vpliv na 
kulturne tokove pri nas? 

Globalizacija - gospodar 
brez obraza. Nekoč so temu 
rekli - zelo jasno - imperiali
zem, danes je to globalizaci
ja, nedefiniran in nereflek-
tiran izraz. J e nevidno »dejs
tvo«, skrito v optičnih vlak
nih, v nevidni satelitski mre
ži, ki prekriva vse nebo in je 
vseobsežna. Je »monoorke-
stracija«, ki odzvanja »one 
vvorld, one market«. Vendar 
je dejstvo, ki se mu ni moč 
iztrgati. Globalizacija ni v na
šem kulturnem prostoru pri
sotna nič manj kot v evrop
skem. Zato menim, da bo z 
vstopom v Evropsko unijo 
potrebno še posebno skrbno 
gojiti tiste ustvarjalne lastno
sti in izraze, ki izhajajo iz na
še identitete in jih zelo ten
kočutno spajati v evropsko 
polifoničnost. 

Zavod za kulturne prire
ditve je eden izmed organi
zatorjev in tudi koordinator 
poletnih prireditev v Celju, 
za katere še vedno velja, da 
so sicer številčne, pluralistič
ne, a vendar navzven pre
malo prepoznavne. Mnogi 
so mnenja, da tudi minulo 
poletje, čeprav po številu pri
reditev živahno, ni našlo pra
ve podobe. Kaj jim manjka? 

Drži, da Poletje v C e l j u 
knežjem mestu nima svot 
prepoznavnosti. Vendar s 
vprašajmo drugače. Ali Po 
let je v Celju, knežjem m e s t 
potrebuje svojo prepoznai 
nost? Ali nima Celje ž e ne 
kaj prepoznavnih prireditev! 
Dnevi komedije, mednarodii 
mladinski pevski festival.] 
Celje se vrača filmski f e s t j 
val. Celje ima kar nekaj iz 
jemnih kuhurnih hiš (npi 
oba muzeja), ki s svojo pre 
poznavnostjo vpisujejo nje 
govo ime z velikimi črkami 
Celje ima svojo bogato z g o 
dovino, prevzelo je iim 
»knežjega mesta«, ima p r i j e t 
no staro mestno jedro. Inn 
vse to v malem, kar imajo ve 
lika mesta. Ali ne bi m o r d i 
ta zgodovina in vse njene m e 
tafore, ki jih podoživlja m e 
sto skozi stoletja do danes 
lahko postale izziv ustvarjal 
cem, vsem tistim, ki bi v na 
šem prostoru iskali več ko 
samo dogmo vsakdanjosti 
Zametki so dani. Ali n e b 
morda razmišljali v kontel 
stu »mesta«, ki privabljal 
navdihuje umetnike? 

Kaj bi odgovorili tistij 
ki še vedno pravijo, da j 
Celje dolgočasno in pust 
mesto, da je kulturna po 
nudba skromna in razdrol) 
Ijena, da ne vedo, kje se ka 
dogaja, kaj izbrati...? 

...da premalo poznajo svo 
je mesto. Samo 4 odstoti 0 
Ijanov redno obiskujejo ki) 
turne prireditve. Veseli bi bi 
tudi ostalih. 

Ali drži pregovor: za mi 
10 denarja malo muzike.a 
pa se da včasih morda d( 
kazati nasprotno? 

Mislim, da bi bolj d r ž 
pregovor »nismo tako bogi 
ti, da bi poceni kupovali" 

J e tisto, kar se zgodi 
Ljubljani in Mariboru, re 
boljše, ali je to samo v gl^ 
vah posameznikov? 

»Ljubljanomanija« j e z a s 
drana v glavah posamezn 
kov. Res pa je tudi, da p r e ' 
vsem Ljubljana ponuja bi 
tveno več, kar je povsem no 
malno, saj je prestolnica t 
ko v političnem, kapitalni' 
in temu posledično tudi 
turnem pomenu. So p a p ' 
meri, ko je Celje gostilo 
hunske umetnike pred L j u ' 
Ijano, pa so Celjani raje od' 
11 v Ljubljano. Malo snobî  
ma ima vsako mesto. 

Razstava o sodobni j' 
ponski umetni obrti, ki 
do 26. novembra na ogl* 
v Galeriji sodobne 
sti, je v Celju, v Sloveniji^ 
Evropi sploh, prvič. Je ^ 
ziv občinstva dober? J 

Vsekakor. To je dokazal^ 
prvi večer, odprtje razsta^ 
To kaže zdaj tudi obisk. 
stava je odprta tudi ob so^ 
tah in nedeljah. J 

MATEJA P O D J ^ ' 

Foto: T R I A R T " ' ' 
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14-letna 
deklica 
skočila 
ir smrt 

14-ietna deklica se je skoraj dve url pripravljala na skok s tega dimnika. Nihče je ni ustavil . 

'V soboto, 16. novembra, 
14-letna deklica naredi-
samomor.« To je skopo 

''licijsko sporočilo o tra-
fdiji, ki ni pretresla le dru-
fte nesrečne deklice, am-
^ tudi sošolce, učitelje, 
fijatelje, znance in nez-
[nce v Slovenskih Konji-

-̂ Deklica se je priprav
il na smrt in umrla pred 
Hii številnih mimoidočih. 
'Malo pred 14. uro je na 
\'ilko 113 poklical občan 
Povedal, da je na vrhu dim-
3̂ bližnje toplarne dekli
c i se drži za ograjo in da 
ê, da bo skočila v globi-
• Obvestili smo gasilce in 
"ludoma odšli na kraj do
tika. Ob prihodu policije 
"il otrok že mrtev,« opisu-
•^čelnik Operativno komu-
'^cijskega centra Celje Pe-
'Očkerl. 

'ikšen je bil žalosten ko-
kratke življenjske zgod-
H-letne deklice, hčerke 
^^stre, uspešne učenke 8. 
f̂̂ da. »Zakaj, zakaj?« so 

'^Ino knjigo zapisali so

šolci in sošolke. Ena je is
kala odgovor: »Žal nam je, 
ker v tem času, ko ti je bilo 
hudo, nisi mogla najti neko
ga, ki bi mu zaupala svojo 
največjo temo. Žal nam je, 
hudo, ne moremo dojeti tvo
je smrti.« 

Takšne smrti ni mogoče 
dojeti. Ni mogoče sprejeti. 
Ker se je nesrečna deklica 
domala dve uri pripravlja
la na skok, ker je morebiti 
ves čas upala, da ji bo nek
do priskočil na pomoč, ji 
ponudil roko, pravo bese
do. Pa je ni bila deležna. 
Ljudje so hodili mimo (to
plarna je zraven blokovske
ga naselja, vidna daleč nao
koli), se ustavljali, nekate
ri so jo tudi pregovarjali, naj 
vendar ne skoči. Nihče pa 
ni skoraj dve uri poklical 
pomoči. Tudi če ne bi ver
jeli, da namerava skočiti -
že samo plezanje po viso
kem dimniku je nevarno po
četje. Pa nič. To ni bil nji
hov problem, to ni bil nji
hov otrok. Dekličinega kli

ca na pomoč niso slišali. Ta
ko kot ga niso vsi ostali, ki 
so se z njo srečevali vsak 
dan. Zaradi manjših zagre-
šenih neumnosti skupine de
klet je že obiskovala šolsko 
psihologinjo. Prijateljice so 
po njeni smrti povedale, da 
je že večkrat govorila o smr
ti: »Saj je čisto enostavno 
narediti samomor.« Pa prej 
tega niso zaupale odraslim. 
Še en zakaj. Ker ji niso ver
jele, ker so čuvale skrivnost, 
ker odraslim ne gre zaupa
ti? 

Nekje v globini duše otro
ka na prehodu v odraslost so 
se očitno dolgo kopičile sti
ske, ki jih je prekrival nasme
jan obraz. Težave, ki jih je 
imela zaradi odkritih tablet v 
.soli, v trgovini odkrita drob
na tatvina šminke, jezna trgov
ka, ki je poklicala policiste... 
In potem dolgo čakanju na vr
hu dimnika, prihod policistov 
in skok v globino. Je tisti zad
nji kamenček sprožil strah? 
Zakaj? 

MBP 

Trajna »rešitevtc 
trenutnih stisk 

v prometnih nesrečah vsako leto umre okoH 4 0 0 
Slovencev, zaradi samomora pa vsako leto izgubimo okoli 
6 0 0 ljudi - Zaskrbljujoča je samomorilnost med mladimi 

v obdobju od leta 1985 do 
1999, ki ga zajema raziska
va dr. Nuše Konec Juričič iz 
celjskega zavoda za zdravs
tveno varstvo, je v celjski re
giji naredilo samomor 1.641 
ljudi. V tem obdobju so bili 
v regiji zabeleženi kar štir
je primeri samomora med 
otroki, starimi komaj od 10 
do 14 let. Med mladimi v sta
rosti od 15 do 19 let pa je v 
enakem obdobju nad življe
njem obupalo 33 fantov in 
12 deklet. 

Na podlagi teh ugotovitev 
je bila pred letom dni ustanov
ljena Skupina za preprečeva
nje samomora v celjski regiji, 
ki jo sestavljajo strokovnjaki 
različnih strok. Pred časom so 
pripravili posvet, namenjen 
šolskim svetovalnim delav
cem. Govorili so o stresu, de
presiji in samomoru med otro
ki in mladostniki oziroma o 
vseh dejavnikih, ki vplivajo na 
slabo počutje mladih in o zna
kih, ki bi jih odrasli, pa naj bo 
v šoli ali doma, morali zazna
ti, da bi se lahko pravočasno 
odzvali na stiske, ki jih mladi 
nosijo v sebi, razkrijejo pa se 
pogosto šele takrat, ko je lah
ko že prepozno... 

Vedno več 
depresivnih 

otrok 
»v svetu in pri nas srečuje

mo vedno več depresivnih 
otrok in mladostnikov,« je po
vedala psihiatrinja Nadja Hri-
beršek Ošep, dr. med., z 
Zdravstvenega doma v Celju. 
Po nekaterih ocenah naj bi bilo 
od 2 do 10 odstotkov vseh 
otrok depresivnih, pozitiven 
pa je podatek, da je samomor 
v starosti otrok do 12 let zelo 
redek. »Med dejavniki, ki lah
ko vplivajo na depresivno raz
položenje otroka, so ločitev 
staršev, smrt ali nasilje v druži
ni, zloraba otroka, neuspeh v 
šoli ali med prijatelji, selitev, 
osamljenost, rojstvo novega 
družinskega člana ali bolezen. 
Znaki, na podlagi katerih lah
ko prepoznamo depresijo pri 
otrocih, so pogosta žalost in 
jokavost, zdolgočasenost, 
obup, zmanjšano zanimanje 
za aktivnosti, ki so otroka prej 
razveseljevale, socialna izo
lacija in zapiranje vase, občut
ki krivde in pomanjkanje sa
mozavesti, povečana občut
ljivost na zavrnitev oziroma 
neuspeh, nemir in agresivnost, 
bolečine v trebuhu ali glavo
bol. Težave pri otroku lahko 
nakazuje tudi spremenjen vzo
rec hranjenja ali spanja iii pa 
to, da otrok izraža samomo
rilne misli ali se samouničeval-
no vede.« Kot je poudarila dr. 
Ošepova, študije nakazujejo 
povezavo med depresijo v 
otroštvu in duševnimi motnja
mi v odrasli dobi, zato sta zgod
nje prepoznavanje in zdravlje
nje za depresivnega otroka zelo 
pomembna. 

Po besedah dr. Ošepove de
presiven in k samomoru nag
njen otrok nujno potrebuje po
moč. Prvi ukrepi, ki se jih lah
ko poslužimo, so, da se z otro
kom odkrito pogovorimo, če 
zaznamo, da je njegovo počut
je resnično slabo, pa se je po
trebno napotiti k ustreznemu 
strokovnjaku in pri tem poza
biti na morebitne predsodke 
do psihiatričnih in drugih sve
tovalnih služb. »Pogovor s stro
kovnjakom je še posebej po
memben, kadar otrok komur
koli omenja samomorilne mi
sli,« je poudarila dr. Ošepova. 

»Vsako 
grožnjo je 

potrebno vzeti 
resnolff 

Kot je povedal Iztok Le-
šer, dr. med., specialist psi
hiatrije iz Psihitrične bolni
šnice v Vojniku, so med mla
dimi, ki so zaradi številnih 
sprememb v tem obdobju 
pod večjim stresom, posebej 
ogroženi mladostniki, ki so 
nedavno doživeli večjo spre
membo ali izgubo, ki imajo 
težave v šoli, so bili zlorab
ljeni ali izhajajo iz neureje
nih družin, v splošnem pa 
mladi, ki se počutijo osam
ljene, zavrnjene, ponižane in 
ki so izgubili občutek lastne 
vrednosti. 

Kot velja za odrasle, je tu
di pri mladih; samomor na
redi približno trikrat več moš
kih kot žensk. »Po nekate
rih raziskavah je na en izve
den samomor pri dekletih 
3000 poskusov, na en izve
den samomor pri fantih pa 300 
poskusov in vse to so ljudje, 
ki jim je potrebno pomagati, 
se z njimi pogovoriti, jim pri
sluhniti,« je povedal dr. Le-
šer in poudaril, da bi morali 
vsi, ki se znajdejo ob otroku 
aU mladostniku, ki je v sti
ski, poskušati pomagati. 

»Vsakega mladostnika, ki 
govori o samomoru, je potreb
no vzeti resno. Znaki, ki nas 
opozarjajo, da se je potrebno 
z mladostnikom pogovoriti in, 
če je potrebno, poiskati ustrez
no strokovno pomoč, so šte
vilni,« je povedal dr. Lešer in 
posebej poudaril vedenja, na 
katera naj bi bili odrasli po
zorni. »To so umik in izolaci
ja od družine in prijateljev, po
trtost, brezvoljnost, razdraž-
Ijivost, motnje koncentracije, 
slab tek in motnje spanja, po
jav depresivnih misli in raz
mišljanje o smrti v mladost-
nikovem govoru, v pisnih iz
delkih (na primer v pesmih) 
ali celo pojav neposrednih gro
ženj s samomorom...« 

Kako 
pomagati? 

Kaj storiti, ko ugotovimo, 
da namerava mladostnik na
praviti samomor? »Če obsta

ja neposredna nevarnost, mu 
je potrebno dejanje pre
prečiti. Ostanemo z mladost
nikom, odstranimo morebit
ne nevarne predmete in po
kličemo pomoč. Tak mla
dostnik potrebuje pogovor s 
strokovnjakom. Če nepo
sredne suicidalne nevarnosti 
ni, ugotovili pa smo, da ima 
mladostnik težave, je nujno, 
da se z njim na primeren način 
pogovorimo in mu ponudi
mo pomoč. Včasih je veliko 
že, če znamo samo posluša
ti, ne da bi obsojaU ali ponu
jali nasvete. Vse prevečkrat 
namreč odrasli ne uvidimo, 
da se mladostnikove težave 
morda nam zdijo nepomem
bne in smešne, mladostniku 
pa lahko predstavljajo nepre
mostljivo oviro. 

Med mladostniki, ki raz
mišljajo ali naj naredijo sa
momor, naj bi bilo po ne
katerih podatkih tudi več 
homoseksualno usmerje
nih mladih, ki o zadnjem 
izhodu razmišljajo zato, 
ker jih je strah o svoji us
merjenosti spregovoriti , 
skrivanje pa jim povzroča 
še dodatne notranje stiske... 

Če se motnja, kakršna je 
globlja depresija, razvije pri 
mladem človeku, takšen mla
dostnik še posebej potrebu
je podporo družine, šole in 
prijateljev in tudi pogovor 
z osebnim zdravnikom ali 
psihiatrom,« pravi Iztok Le
šer in poudarja: »Nikogar ne 
moremo prisiliti, da se bo 
odločil živeti. Vedno pa mu 
lahko pomagamo, da uvidi, 
da so na voljo še številni dru
gi načini reševanja težav...« 

Strokovnjaki so poudari
li, da bi lahko število samo
morov v Sloveniji pomem
bno zmanjšal nacionalni pro
gram za preprečevanje samo
morov, ki naj bi ga posebna 
skupina pod okriljem mini
strstva za zdravje pripravila 
v naslednjih šestih mesecih. 
Čeprav bi se morale šole po
truditi za bolj pozitivno po
dobo, ki bi otroku ali mla
dostniku ponujala varno, ne 
pa ogrožujoče okolje, pa se 
naj ne bi z mladimi v šolah o 
samomoru govorilo preveč 
in na splošno, saj bi lahko 
imelo detabuiziranje teme na 
mlade ravno nasproten 
učinek: »Delovanje šolskih 
delavcev naj bi bilo usmer
jeno v prepoznavanje otrok 
in mladostnikov, ki so v sti
ski in predvsem v ustvarja
nje pozitivnega ozračja v šo
li, ki bi omogočalo samopo
trjevanje večine mladih, ne 
le najbolj uspešnih. Spodbu
jali naj bi jih pri učenju ob
vladovanja stresa, ustreznih 
načinov reševanja problemov 
in učinkovite komunikacije 
med mladostniki,« je še po
vedal dr. Iztok Lešer. 

ALMA M. SEDLAR 
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Z lanske zaključne prireditve izbora najlepših voščilnic, ki jo že nekaj let pripravlja NT&RC. 

Voščilnice 2003 
v Knjižnici Vojnik enomesečna razstava lanskih 

voščilnic 
»Voščila so priložnost, ko 

se lahko svojim bližnjim 
posvetimo z vso pozornost
jo. So ena od dragocenih ve
zi, ki jih ljudje pestro sple
tamo in ohranjamo med se
boj.« Tako je med drugim 
zapisala Ana Četkovič - Vo-
dovnik v svoji knjigi Voš̂ -
čila, dotiki besed, ki jo je 
izdala pred kratkim. V njej 
je pohvalila tudi akcijo No
vega tednika in Radia Ce
lje, ki letos že šestič razpi
suje natečaj za najlepše bo-
žično-novoletne voščilnice. 

»Všeč mi je ideja, ki jo že 
nekaj let uspešno spodbujata 
in vodita Novi tednik in Ra
dio Celje; poteka v obliki na
tečaja za vsebinsko in oblikov
no najbolj domiselno božič-
no-novoletno voščilnico. Vrt
ce, šole in posameznike mo
tivira k lastni ustvarjalnosti, 
zato se množično odzivajo,« 
je zapisala Četkovičeva. 

Vsa leta je pokrovitelj ak
cije Občina Vojnik in na nje

nem območju je vselej raz
glasitev rezultatov najboljših. 
Doslej so bila zaključna sre
čanja, ki jih je vodil župan 
Občine Vojnik Beno Poder-
gajs s sodelavci, v gostišču 
Zottl v Ivenci, Pri Mark v Novi 
Cerkvi, na kmečkem turiz
mu v Dobrotinu, v gostišču 
Založnik na Frankolovem in 
lani v gostišču Koprivnik v 
Socki. Vse zaključke so 
spremljali kulturni programi 
ter predstavitev občine. Us
tvarjalci najlepših in najpri-
srčnejših voščilnic so se med 
seboj spoznali in izmenjali 
mnenja o izdelovanju voščil
nic. 

Letos bomo voščilnice 
sprejemali do 31. decembra, 
v prvem tednu prihodnje le
to pa jih bo pregledala in oce
nila posebna komisija. Na
gradili bomo najboljše posa
meznike in skupine med vrt
ci, šolami, družinami in po
samezniki. Izločili bomo se
rijsko izdelane voščilnice s 

prepisanimi mislimi znanih 
in neznanih ustvarjalcev. Po
sebno pozornost bomo tudi 
tokrat namenili besedilom 
voščilnic. Priznanja bo izde
lal Jože Žlaus, znani likov
nik iz Globoč. 

v našo akcijo se je vklju
čila tudi knjižnica Vojnik, 
ki je že v začetku leta pri
pravila razstavo lani na
grajenih voščilnic in jo bo 
v teh dneh ponovila. Na og
led bo do 20 . decembra ob 
ponedeljkih in petkih od 
13. do 18. ure ter ob torkih 
in četrtkih od 10. do 14. ure. 
Razstavili so nagrajene 
voščilnice in nekaj nena-
grajenih primerkov kot 
vzpodbudo za letošnjo us
tvarjalnost. 

Kuverte s poslanimi voščil
nicami opremite z naslovom: 
NT-RC, »Voščilnice 2003«, 
Prešernova 19, Celje. 

TONE VRABL,iolpLQK. 

Menjava pevsiciii generacij 
Mešani pevski zbor Celjskega pevskega društva, ki ga vodi dirigent Matevž Goršič, 

se je v soboto zbral na Proseniškem. 
Tradicionalni jesenski piknik je tokrat minil v znamenju slovesa dveh dolgoletnih pev

cev - Maksa Lebiča in Emila Kolenika ter predstavitvi najmlajših članov. Med njimi je kar 
nekaj srednješolcev, prvič tudi dve dijakinji iz oddaljenih koncev Slovenije, ki se šolata v 
Celju in živita v dijaškem domu. Dva nova člana se na vaje vozita iz Domžal. Celjski zbor 
tako postaja vse bolj slovenski. 

Kako uspešno so se nove pevke in pevci vključili v najstarejši zbor na Celjskem, bo 
mogoče oceniti že prihodnji mesec, ko se bo zbor z božično-novoletnim programom 
predstavil na štirih koncertih v različnih slovenskih krajih, seveda tudi v Celju. MBP 





10 GOSPODARSTVO 

Era gradi 
drugi steber 

Vodilno vlogo pri povezovanju Sume prevzeli velenjski trgovci - Uspešni 
doma, novi prodajni centri na trgih bivše Jugoslavije 

Potem ko je večina last
nikov domžalskega trgov
skega podjetja Vele prejšnji 
teden dokončno zavrnila 
združitev z Živili iz Kranja, 
je vodilno vlogo pri povezo
vanju znotraj interesnega 
združenja Suma 2000 prev
zela velenjska Era. Kot je v 
začetku tedna povedal pred
sednik uprave Gvido Omla-
dič, se bo Era, ki je delno že 
kapitalsko povezana s četr
to članico Sume - Kolonia-
lami iz Maribora, povezala 
še z Velejem. Kdaj naj bi bil 
postopek končan in na kak
šen način bi se družbe po
vezale, je za zadaj še preu-
ranjeno govoriti. 

Bodo pa, je povedal Gvi
do Omladič, skupni lastniki 
vseh treh trgovskih družb, ki 
takšni povezavi ne nasprotu
jejo, zagotovo, sprejeli odlo
čitev (kakršnakoli pač že bo) 
v prvi polovici prihodnjega 
leta. V drugi steber sloven
ske trgovine bi se Era najprej 
povezala s Kolonialami in Ve
lejem, kasneje pa bi se jim 
lahko pridružila še kranjska 
Živila. Ustanovitev nove tr
govske družbe, v katero bi se 
združila podjetja, ne bi bila 
smiselna, zato je realneje pri
čakovati, je še dejal Omla
dič, da si bo Era pripojila Ko-
loniale in Vele. 

Povezana podjetja, ki ima
jo trenutno skupaj 110 mili
jard tolarjev prometa, 25 mi
lijard tolarjev kapitala in 
4.500 zaposlenih, naj bi sku

paj osvajala tudi trge bivše 
Jugoslavije, na katerih je Era 
v minulih nekaj letih že pu
stila pomembno sled. Za vsa
ko državo - lastna podjetja 
že imajo v Bosni in Hercego
vini, Srbiji in Makedoniji, so 
zastavili posebno strategijo. 
Na Hrvaško, kjer trenutno 
proučujejo možnosti za grad
njo prodajnih centrov, bodo 
vstopili tudi s prevzemi lo
kalnih trgovcev, v Črni gori, 
kjer so edini dobro organi
zirani tuji trgovec z živili, pa 
nameravajo v naslednjih šti
rih letih osvojiti 30 do 35 od
stotkov trga. Junija so v Pod-
gorici odprli že drugi prodaj
ni center, trgovine pa želijo 
imeti tudi v vseh ostalih več
jih mestih. Največ kapitala 
so doslej vložili v Makedo
nijo. Marca lani so kupili 
Skopski sejem in po konso

lidaciji družbe in reorgani
zaciji njene dejavnosti so se 
zdaj lotiti gradnje poslovno-
zabaviščnega centra. Z No
vo Ljubljansko banko, ki je 
pred kratkim kupila 15 od
stotkov delnic sejma, so ob
likovali konzorcij, v katere
ga želijo pritegniti še druga 
slovenska podjetja. 

Še nekaj 
pripojitev 

Ob iskanju priložnosti na 
južnih trgih pa v Eri največ 
pozornosti še vedno name
njajo domačemu trgu. Letos 
izvajajo konsolidacijo skupi
ne, v katero je vključenih že 
19 podjetij, in se pripravlja
jo na pripojitev tistih družb, 
ki se ukvarjajo z njihovo te
meljno dejavnostjo, to je s 
trgovini z živili. Prihodnji 
mesec bodo pripojih Dravinj
ski dom iz Slovenskih Konjic, 
na vrsti pa so še Savinja Mo
zirje in Potrošnik iz Zagor
ja. Za dvajset prodajaln s tek
stilom in pohištvom, ki ni nji
hovo strateško blago, iščejo 
strateškega partnerja. 

V skupini Era so letos v ma
loprodajne površine vložili 
7,5 milijona evrov in jih po
večali za petino, tako da se 
zdaj razprostirajo na več kot 
40 tisoč kvadratnih metrih. 
V prvih devetih mesecih so 
ustvarili 38 milijard tolarjev 
prihodkov iz prodaje, kar je 
realno 15 odstotkov več kot 
v enakem lanskem obdobju. 
V prodajalnah Adut s pripo

močki za gospodinjstvo so za
beležili celo do 40-odstotno 
rast. Matična družba je ime
la ob devetih mesecih 55 mi
lijonov tolarjev čistega dobič
ka, skupina pa naj bi ga do 
konca leta ustvarila okrog 390 
milijonov. Letos pričakuje
jo, da bo donosnost kapitala 
6,5-odstotna. 

GIZ Suma je bil ustanov
ljen pred tremi leti. Članice 
združenja - Era, Živila, Ko-
loniale in Vele - so bile spr
va dogovorjene, da se bodo 
kapitalsko povezale preko 
koncema, in sicer tako, da 
bodo polovico svojih delnic 
zamenjale za delnice kon
cema. Ker pa se niso mogle 
dogovoriti o menjalnem raz
merju, so se odločile za po
vezovanje v dveh korakih. 
V prvem naj bi si Era pripo
jila Koloniale, Živila in Ve
le pa naj bi se zdmžila. na
to bi se kapitalsko povezali 
tudi ti dve novi podjetji. 

Gvido Omladič napovedu
je, da se bo skupina v nasled
njih petih letih razvila v so
doben trgovski koncern, ki 
bo imel nakupne centre v vseh 
slovenskih regijah in bo eden 
pomembnejših trgovcev na 
trgih jugovzhodne Evrope. Le
ta 2007 naj bi tržni delež do
ma s sedanjih 12 odstotkov 
povečala na 25 odstotkov in 
ustvarila 160 milijard tolar
jev letnega prihodka. 

JANJA INTIHAR 

Gvido Omladič 

Sindikalisti in direictor 
na bojni nogi 

Sindikat v Mesarstvu Šentjur budno spremlja vsak korak novega 
direktorja Emila Štuklja 

Zaradi nesoglasij med 
sindikatom in novim vods
tvom so v šentjurskem Me
sarstvu prejšnji teden ime
li zbor delavcev, v javnost 
pa je pricurljala novica, da 
hoče direktor Emil Štukelj 
razbiti sindikalno vodstvo, 
da bi z nezakonitimi ukre
pi na račun delavcev lažje 
izpeljal program prisilne 
poravnave. Kdo je sklical 
zbor, nam ni uspelo izve
deti. Štukelj namreč trdi, da 
je to storil izvršni odbor sin
dikata, člani odbora pa pra
vijo, da je zbor sklical di
rektor. 

Jedro spora, ki pa je, kot 
kaže, bolj razburil sindikalne 
funkcionarje kot delavce, je 
v nedavnem sestanku sindi
kalnega predsednika v pod

jetju Stanka Mikolo in pred
stavnikov območne ter re
publiške organizacije svo
bodnih sindikatov z Emilom 
Štukljem, ki je vodenje Me
sarstva prevzel v začetku ok
tobra. Sindikalisti so hoteli 
vedeti, kaj bo s 49 presežni
mi delavci, ki jih predvide
va program prisilne porav
nave, direktorja pa so tudi 
opozorili na zakonsko do
ločeno izplačilo odpravnin. 
Po trditvah sekretarja ob
močnega odbora sindikata 
kmetijstva in živilske indu
strije Forta Turka, naj bi 
Štukelj napovedal, da bi de
lavci dobili samo nekaj de
narja iz jamstvenega sklada 
in nič več, nato pa naj bi v 
jezi, ker so sindikalisti po
vabili v podjetje predstavni

ke območnega in republiš
kega sindikata, sestanek za
pustil. Turk je še povedal, 
da je Štukelj Mikolo kmalu 
po sestanku prestavil na niž
je delovno mesto, nato pa naj 
bi šel med delavce in jim gro
zil, da ne bodo dobili plač, 
če Mikolo ne bodo odstavili 
z najvišjega mesta v sindi
katu. Sindikalisti so, seve
da, zaradi vsega tega ogor
čeni. »Vse, kar smo od vods
tva Mesarstva zahtevali, je 
bilo le to, naj dela po črki 
zakona,« je poudaril Turk. 

Emil Štukelj je vse obtož
be sindikalistov zavrnil kot 
navadno manipulacijo in za
trdil, da uprava spoštuje ko
lektivno pogodbo in da bo v 
skladu z zakoni delala tudi v 
prihodnje. Ni res, da grozi s 

plačami, pa tudi vsi tisti de
lavci, ki bodo v skladu s pro
gramom prisilne poravnave 
izgubili službo, bodo dobih 
odpravnine. Poudaril je tu
di, da bi po programu, ki ga 
je potrdil tudi sindikat, lah
ko odpustil vseh 49 presež
nih delavcev, vendar tega ni 
storil, ker za takšno dejanje 
doslej ni bilo potrebe. Dela 
v podjetju je namreč dovolj 
in tako bo tudi v prihodnje, 
zato bo število presežkov naj
verjetneje precej nižje. Štu
kelj tudi meni, da je do na
petosti s sindikatom prišlo 
predvsem zato, ker je sindi
kalnemu predsedniku ukinil 
plačilo za njegovo sindikal
no delo in še nekatere druge 
bonitete. 

JANJA INTIHAR 

Sadiice za Belgijce 
v Sadjarstvu Mirosan so letos pridelali okrog 250 tiso 

sadnih sadik in preko 130 tisoč podlag, ki so namenjet 
nadaljnji vzgoji novih sadik. Prodali jih bodo na domačei 
in tudi tujih trgih. Te dni že pripravljajo 38 tisoč sadika 
kupce v Belgiji. T 

NA KRATKO 
V stečaj še Mih 

v preboldskem Miku so v ponedeljek zaustavili proi 
zvodnjo. Uprava podjetja je namreč stečajnemu senati 
okrožnega sodišča v Celju predlagala, naj ustavi prisil 
no poravnavo in uvede stečajni postopek. 

Uvedba stečaja je bila pričakovana, saj je na nedavner 
zboru več kot polovica od 130 delavcev, ki so sicer 60-o(l 
stotni lastniki podjetja, glasovala proti temu, da nadaljuje 
jo proizvodnjo. Zadnje dni je v podjetju, ki je bilo večina 
ma vezano na dodelavne posle, delalo le še 15 ljudi, kif 
zaključevali naročilo za enega od nemških partnerjev. V= 
ostale je vodstvo že od letošnjega avgusta postopoma pof 
Ijalo na čakanje na domu. Mik je imel lani ob 320 milijon: 
tolarjev prihodkov nekaj več kot 60 milijonov tolarjev i: 
gube, ki pa se je letos še povečala. Delavci so ob prisil: 
poravnavi prijavili za 78 milijonov tolarjev terjatev. 

iUiačica zaprla pisicer 
Celjsko podjetje Turška mačka je pred dnevi zaprlo svf 

jo znano gostilno Stari pisker v ožjem mestnem jedru, 
Kot je povedal direktor Roman Bastič, so se za takšt 

ukrep odločili potem, ko se z lastnikom prostorov, obči' 
skim stanovanjskim podjetjem Nepremičnine, niso moi 
dogovoriti za znižanje najemnine. Bastič pravi, da so bi 
mesečni zneski dokaj visoki, saj je bil lokal po višini n; 
jemnine uvrščen v isto skupino kot banke ali zavarovalnici 
Nepremičninam so poslali kar nekaj prošenj, naj jim cer 
znižajo, vendar so vsi njihovi dopisi ostali brez odgovora 

Zaradi zaprtja Starega piskra je brez dela ostala le ei 
delavka, pa še ta se bo v zelo kratkem času upokojila. Tur 
ki mački, ki so jo lastniki zaradi racionalizacije stroškov 
začetku leta pridružili k Majolki, tako da imata podjetji.^ 
sta sicer še naprej samostojni pravni osebi, skupno vod^' 
in režijske službe, so zdaj poleg hotela ostali le še trije 
stinski lokali. 

Drugače o poiciiciii 
Celjsko podjetje Racio že tretje leto zapored pripravi 

predstavitve razHčnih poklicev za učence 7. in 8. razn 
dov osnovnih šol, letos prvič pa se bodo s poklici t 
drugačen način seznanili tudi dijaki zaključnih leto 
kov srednjih šol. 

Za srednješolce bodo predstavitve potekale od 9. do 1 
decembra v popoldanskem času, za srednješolce pa, pf' 
tako v popoldanskem času, od 25. do 29. novembra. Ot) 
skali bodo različne delodajalce, kjer jim bodo pripravj 
predavanja oziroma pogovore s predstavniki posameziH 
poklicev. 

Kot pravijo v Raciu, je izbira poklica za vsakogar ena ^ 
pomembnejših odločitev. Neustrezna izbira povzroča H 
zadovoljstvo in neuspeh posameznika, posledično pa to"' 
čuti celotna družba. Projekt »Drugače o poklicih«, kiJ 
pripravljajo in organizirajo v sodelovanju z Zavodom R^j 
zaposlovanje, predstavlja zato učinkovito združitev os^ 
nih želja s pogoji, ki jih mladim ponuja trg dela. 
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Iz trgovine v 
gostinstvo 
in nogomet 

Z direktorjem ljubljanskega Bofexa Jurijem 
hollmayerjem o načrtih v tujini in drugih novih izzivih 

jlurij Schollmayer, direktor in solastnik 
tošnje najboljše hitro rastoče družbe Bo-
X, je v orbito uspešnih poslovnežev »zle-
1« pred sedmimi leti, ko je v Ljubljani 
istavil prvi Big Bangov megacenter. Ta-
fat drzna odločitev se je že v prvem letu 
)nčala s sedemkratnim povečanjem pro-
ije. Danes ima Bofex, ki je bil sprva v 
iloti v lasti družine Schollmayer, pred tre-
i leti pa je večinski delež odkupil Mer-
ir, verigo 32 trgovin po Sloveniji in eno 
Avstriji. 
Z Jurijem Schollmayerjem, sicer diplo-
iranim fizikom, ki trgovski svet nenehno 
leseneča z novimi idejami, smo se pogo-
|[jali ob otvoritvi prvega Big Bangovega me-
pntra v Celju. 
Celje je kot zadnje večje slovensko me-
p dobilo megacenter. Ali to pomeni, da 
Hjska regija za Bo£ex ni pomembna? 
Nikakor ne. Ker smo v Celju na vsak način 
pteli biti ob Mariborski cesti, ker se tukaj 
^ vse dogaja, smo kar nekaj let iskali pri-
|emo lokacijo. Če smo kaj zamudiU, bo-
p to kmalu nadoknadili, saj nameravamo 
ihodnje leto odpreti še trgovino Bof, ki bo 
ibližno tako velika kot je Big Bangov me-
center. Odprli jo bomo pozno spomladi 
iV prvih jesenskih mesecih v trgovskem 
Biru Supernova, ki bo nasproti Spara, na 
knočju nekdanjega Ema. 
iosta nova centra ogrozila prodajalno 
središču mesta? 
Trgovina z zgoščenkami zelo dobro po-
iije in jo bomo zagotovo obdržali. 
Na širšem celjskem območju imate še 
govino v Slovenskih Konjicah in mega-
tater v Velenju. J e to vse, kar ste name-
ivali odpreti v tem delu Slovenije? 
Za sedaj ne razmišljamo o kakšnih nadalj-
iti širitvah. Pri nas je že tako preveč trgo-
n na število prebivalcev. Nočemo pretira
ti. Raje imamo eno samo trgovino, ki lah-
1 pokriva večji okoliš. 

Prejšnji mesec je Bofex odprl trgovino 
Bof v Gradcu in postal prva trgovska veri
ga iz jugovzhodne Evrope v Avstriji. Ka
ko vam je uspelo prodreti na zahod s slo
vensko idejo, saj se je doslej dogajalo rav
no obratno? 

Nov prodajni koncept, ki smo ga zasno
vali pod blagovno znamko Bof, smo razvili 
z namenom, da naredimo nekaj trendovskega 
pri prodaji zabavne elektronike na svetovni 
ravni, torej tudi za zahtevnejše in bolj razvi
te trge. Ker smo v Sloveniji dosegli že skoraj 
maksimalen tržni delež, je pač bilo treba iti 
ven. Za jug je še prezgodaj, zato je bilo po
vsem logično, da poskusimo na zahodu. V 
Avstriji imamo zelo dobre poslovne partnerje 
in z njimi bomo trg osvajali še naprej. 

Kaj bo sledilo po Gradcu? 
V začetku aprila prihodnje leto bomo od

prli trgovino na Dunaju. Dobih smo izred
no dobro lokacijo v središču mesta. V na
slednjih dveh letih načrtujemo še nekaj tr
govin, vendar končnih pogodb zanje še ni
smo podpisali. Še eno bi radi imeli na Du
naju, s partnerji pa smo se za enak projekt 
kot v Gradcu dogovorili tudi v Salzburgu in 
Linzu. 

Ali razmišljate tudi o širitvi na druge 
zahodne trge? 

To je odvisno od uspešnosti rezultatov v 
Avstriji. Ogledujemo se po severni Italiji, ki 
nam je zelo blizu, vendar se bomo tja širili 
predvidoma po vstopu v Evropsko unijo, ker 
bo takrat veliko lažje delati. 

Poleg Avstrije je vaša trenutna strateš
ka usmeritev tudi Hrvaška. Kakšni so va
ši cilji na tem trgu? 

Prihodnje leto bomo v Zagrebu odprli kar 
dve veliki trgovini, s pet do šest tisoč kva
dratnimi metri. Prva bo trgovina Big Bang, 
druga bo Bof. 

Vas ostali del Balkana, kamor drvijo sko
raj vsi veliki slovenski trgovci, ne zani
ma? 

Seveda imamo tudi tam svoje načrte, ven
dar se, na primer v Srbiji, večina blaga, ki ga 
tržimo, še vedno prodaja na črno. Poleg te
ga so v teh državah tudi zakonska določila v 
zvezi z atestiranjem zelo zapletena. 

Ste v Sloveniji naredili vse, kar ste načr
tovali? 

Pri blagovni znamki Big Bang imamo že 
blizu 40 odstotkov tržnega deleža, z blagov
no znamko Bof pa bomo z odprtjem še treh 
ali štirih trgovin pokrili okrog 10 odstotkov 
trga. Ocenjujem, da več od tega ne bomo 
mogli doseči. Zato delamo zdaj predvsem 
na dvigu kakovosti. 

S katerimi programi je Bofex na trgu naj
bolj uspešen? 

Največji tržni delež dosegamo pri zgoš
čenkah, opremi hi-fi in predvsem pri boljši 
avdio-vizualni opremi. Veliko rezerve imar 
mo še pri gospodinjskih aparatih in beli teh
niki, kjer pa smo že v zadnjem letu zabele
žili skoraj 100-odstotno rast. Tudi na tem 
področju se usmerjamo na srednji in višji 
srednji cenovni razred, za razliko od kon
kurence, ki prodaja zgolj Gorenje. 

Je ponudba centrov Big Banga in Bofa 
povsod enaka? 

Držimo se načela lokalno usmerjene tr
govine. To pomeni, da je približno 80 od
stotkov ponudbe povsod enake, preostali del 
prilagajamo konkurenci in kupni moči. Tam, 

kjer je večja, ponujamo več izdelkov iz viš
jega cenovnega razreda. 

Kateri je trenutno vaš najdražji izdelek? 
Televizor s plazma zaslonom, ki stane 

okrog pet milijonov tolarjev. 
Koliko ste jih že prodali? 
V enem letu dvanajst ali trinajst. 
Od maja letos imate v Bofexu le še 10-

odstotni lastniški delež. Slišati je, da od
hajate iz podjetja tudi kot vodilni mene-
džer. 

Res bom kmalu bivši, vendar je to povsem 
logičen korak. Podjetje je postalo veliko, z 
veliko zaposlenimi in raste že skoraj samo 
po sebi. Glede na doseženi razvoj ocenju
jem, da nisem več tako potreben kot v letih 
hitre rasti. Zato je čas, da prepustim mesto 
ljudem z novimi idejami. 

Kaj boste delali? 
Če bo širitev na zahod uspešna, bom v do

govoru z Merkurjem delal na novih tržiščih. 
Trenutno sem zelo veliko v Avstriji, kjer sem 
direktor avstrijskega podjetja, delam tudi na 
Hrvaškem. 

Iz trgovine se usmerjate tudi v gostins
tvo... 

Poleg trgovine je gostinstvo dejavnost, v 
katero se splača vlagati, poleg tega pa je eno 
zadnjih področij, ki bi ga lahko prevzeli tuj
ci. Imam kar nekaj zanimivih konceptov, pri 
katerih sem uporabil znanje, ki sem ga na
bral v dosedanjem poslu. Gostinstvo in no
gometni klub Olimpija sta moja velika izzi
va. 

Recept za vaš uspeh, ki ste ga letos kro
nali še s prestižnim nazivom zlata gaze
la, izgleda dokaj preprosto - dobra ideja, 
podprta s kapitalom in prava tržna niša. 
V resnici najbrž ni bilo tako enostavno. 

Zadaj je, seveda, veliko trdega dela. Nau
čil sem se, da so visoki cilji zelo pomembni. 
Že ko sem začenjal, sem želel imeti lastno 
blagovno znamko in 30 do 40-odstotni tržni 
delež. Imel sem tudi srečo, da so nas podpr
li ljudje, ki so verjeli v nas. Sprva v skladu 
tveganega kapitala Horizonte in kasneje v 
Merkurju. Smo pač našli formulo, ki se je 
na majhnem slovenskem trgu dobro prijela, 
in dokazali, da je mogoče biti tudi pri nas 
uspešen. 

Pa podpora države? 
Od države pač ne moreš ničesar pričako

vati. Zadosti velika podpora bi bila že to, če 
bi nas namesto tristokrat inšpektorji obiskali 
le petdesetkrat na leto. 

JANJA INTIHAR 
Foto: AŠ 

Selmar je pripeljal Big Bang 
''oslovnotrgovski center na Mariborski 
^̂ i v Celju, v katerega se je v začetku 
'na vselil ljubljanski Bo£ex, je zgradilo 
isko podjetje Selmar. Od 3.500 kvadrat-
' metrov površin jih je zase obdržalo le 
•̂og 800, v njih pa je uredilo avtoklepar-
" tlelavnico in salon Mazda, 
'̂ ot je povedala direktorica Marjana Se-
^so imeli pri pridobivanju lokacijskih in 
"^Iviiih dovoljenj veliko težav, vendar se 

T*) lahko pohvalijo, da so redki, če ne že 
'^^dini, ki imajo ob vselitvi v nov objekt 

vse potrebne dokumente. Avtokleparska de
lavnica, ki so jo odprli v začetku tedna, je 
ena najbolj sodobnih v regiji, z novim salo
nom pa želijo postati največji prodajalec av
tomobilov Mazda na Celjskem. 

Koliko znaša naložba, Seleseva še ne more 
natančno povedati, ocenjena tržna vrednost 
novega objekta pa je 3 milijone evrov. Z Bo-
fexom so sklenili pogodbo za deset let, ven
dar direktorica Selmarja upa, da bodo po pre
teku tega obdobja pogodbo še podaljšali. 

JI , Foto: GK 

Tajfunov novi stroj za izvoz 
v Tajfunu na Planini, kjer je zaposle

nih 115 delavcev, so predstavili nov izde
lek, ki je plod več kot enoletnega razisko
vanja in lastnega znanja skupine zapo
slenih, to je rezalno - cepilni stroj za pri
pravo drv. Namenjen je za razrez lesenih 
debel premera 10 do 32 cm na nastavljeno 
dolžino od 20 do 50 cm, kar je dolžina 
cepljenca na izstopu iz stroja. 

Raziskovalni ekipi v sestavi Sandi Šterpin, 
Srečko Pertinač in Jože Špan z direktorjem 
Iztokom Španom je za nov stroj, ki bo tudi 
mednarodno zanimiv, ob predstavitvi česti

tal župan Jurij Malovrh. Prvih deset rezalno 
cepilnih strojev bodo že konec novembra in 
v začetku decembra izvozili v Nemčijo. Pri
hodnje leto nameravajo narediti serijo oko
li 200 strojev. Večino jih bodo izvozili na 
trge zahodne Evrope. Ob cepljenju je mož
no s posebnim transportnim trakom drva 
spraviti na prevozno sredstvo, v klet ali kam 
drugam. Tajfunov rezalno - cepilni stroj je 
sodobno zasnovan in usklajen z vsemi teh
ničnimi in varnostnimi zahtevami. V pripravi 
pa je že večji rezalno - cepilni stroj. 

TV 

Podjetje Tajfun bo rezalno-cepilne stroje izvažalo na zahtevne evropske trge. 
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Odprti za tuje naložbe 
Celje je v petek obiskala 

veleposlanica Zvezne re
publike Nemčije Heike Zen-
ker z delegacijo. Po pogo
vorih v prostorih Mestne 
občine Celje je delegacija 
položila vence ob spome
niku Vojna in mir na Gle
dališkem trgu ter ob Kost
nici nemških vojakov in 
simboličnem grobu mobi-
lizirancev v nemško vojsko 
na mestnem pokopališču. 

V pogovoru s podžupanom 
Markom Zidanškom j e 
Zenkerjeva izrazila zado
voljstvo, da je Slovenija v za-
ključni fazi pogajanj za 
vključitev v Evropsko unijo. 
Po njenem bo leta 2004, ko 
bo Slovenija postala člani
ca unije, prišlo do tesnejše
ga povezovanja, kar je go
tovo pomembno tudi za raz

voj občin. Veleposlanico, ki 
Celje že pozna, saj ga je obi
skala tudi predlani, je zani
malo, kakšna je gospodarska 
moč mesta, kakšne so mož
nosti za nove naložbe, še zla
sti pa, ali občino zanimajo 
le domače naložbe ali pa je 
odprta tudi za tujce. Podžu
pan Zidanšek je pojasnil, da 
želijo v Celju pospešiti gos
podarski razvoj z liberalno 
zemljiško politiko. Zadnja 
leta je uspeh viden tudi na 
proizvodnem področju, ki 
bi ga želeli z naložbami še 
pospešiti, pri tem pa ni po
membno, ali gre za domače 
investitorje ali tujce. Zara
di tega so pred dvema leto
ma tudi izdali katalog z vse
mi informacijami, ki bi lah
ko zanimale vlagatelje v celj
sko gospodarstvo. 

»Celjskemu gospodarstvu 
se je iz nekdanjih velikih si
stemov uspelo uspešno pre
strukturirati v več malih, a 
kakovostnih in prilagodlji
vih podjetij, med katerimi 
nekatera že uspešno sode
lujejo z Evropo,« je velepo
slanici povedala Anita Ber-
ginc iz območne gospodar
ske zbornice in dodala, da 
bi bili v Celju ob novih na
ložbah veseli tudi dobrih tu
jih poslovnih partnerjev. 
Dokaz za uspešen gospodar
ski razvoj v Celju je tudi niž
ja stopnja brezposelnosti. 
Slednje je veleposlanico 
Zenkerjevo po svoje prese
netilo, saj brezposelnost v 
Nemčiji še vedno raste. 

I. STAMEJČIČ 
Foto: G. KATIC 

Veleposlanica Z R N Heike Zenker se je v spremstvu celjskega podžupana Marka Zidanška poklonila tudi 
pred spomenikom Vojna in mir. 

Sila pomaga 
Mednarodno združenje 

žensk SILA je organizaci
ja, katere članice so sopro
ge tujih diplomatskih in 
gospodarskih predstavni
kov v Sloveniji ter tudi Slo
venke. Združenje vsako leto 
priredi dobrodelni bazar, ki 
bo letos prvič tudi v Celju 
in sicer 1. decembra dopol
dan v Celjskem domu. 

S svojo dejavnostjo je SILA 
začela pred petimi leti v Ljub
ljani, odtlej pa dejavnost ši
ri po vsej Sloveniji. Na ba
zarju članice prodajajo tipič
ne izdelke iz svojih držav in 
s tem zbirajo denar za dobro
delne namene. Izkupiček iz 
Celja bodo članice nameni
le za celjski materinski dom. 

varno hišo in dom za brez
domce. V Celju so za akcijo 
razposlali tri tisoč prošenj za 
finančni prispevek, izdelek 
ali storitev, ki bodo vključe
ni v srečolov ali pa se bodo 
prodajali na slovenski stoj
nici. L decembra se bodo na 
svojih stojnicah predstavile 
soproge tujih diplomatskih 
in gospodarskih predstavni
štev v Sloveniji iz kar 15 dr
žav. Pridružila se jim bo tu
di njihova častna predstavnica 
Štefka Kučan. Na bazarjih v 
preteklih letih so članice SILA 
zbrale blizu 70 milijonov to
larjev in jih namenile različ
nim organizacijam in posa
meznikom v Sloveniji, ki so 
bili potrebni pomoči. BS 

KOMENTIRAMO 

Kravja kupčija? 
Po dobrih desetih dneh se 

zdi, kot da so voUtve že lan
ski sneg, ki ne zanima ni
kogar več. Volivci so odločili, 
zmagalo je ljudstvo. In v Ce
lju zelo gladko Bojan Šrot. Če
prav to ne zanima nikogar 
več, pa je gladka zmaga ven
darle vredna treznega raz
misleka. 

Vsaj toliko kot sebi, domi
selni kampanji in dosežkom 
prvega mandata, se Šrot za 
zmago lahko zahvali najv
plivnejši celjski stranki - LDS. 
Volilni izid namreč kaže, da 
so celjski liberalci na volitvah 
obrnili hrbet prav kandida
tu, ki so ga sami poslali v boj 
za županski stolček. Če bi na
mreč vsaj delno volili zanj, 
se drugemu krogu volitev v 
Celju pač ne bi mogli izogni
ti. Ob tem se odpira več, za 
bodoča štiri leta v Celju po
membnih vprašanj. Najpo
membnejše je, ali so s kan
didaturo upravnika SLG Bo
ruta Alujeviča v LDS sploh re
sno mislili. Že ko so se v mest
nem odboru odločili zanj (v 
igri pa je bil tudi Zdene Pod-
lesnik, ki pa ni hotel kandi
dirati, ko se je za vnovično 
kandidaturo odločil Šrot), so 
se županstvu odrekli. Aluje

viča se namreč v Celju drži 
sloves glumača. In čeprav dr
ži, da silno uživa, ko nasto
pa, in volitve so velikanski 
nastop, je Alujevič daleč od 
tega. To med drugim doka
zujejo njegovi nastopi v mest
nem svetu. 

V čem je bil torej sploh smi
sel kandidature človeka, ki 
na volitvah ne more zbrati 
niti 8 odstotkov glasov, za
stopa pa najmočnejšo stran
ko, ki je v mestnem svetu že 
v drugo pridobila kar tretji
no vseh sedežev? Zakaj je LDS 
za kandidata izbrala člove
ka, ki so mu sami obrnili hr
bet? 

Pravi odgovor zanesljivo 
poznajo le v LDS. Mi pa sme
mo ugibati in edini logični 
odgovor je, da so že pred vo
litvami sklenili tihi dogovor 
s Šrotom. Kdo ve, zakaj in za 
kaj? Na vsak način pa so mu 
s svojo potezo pomagali. Če 
ta teza drži, potem lahko ugo
tovimo le, da se je največja 
celjska stranka šla kravje 
kupčije. Ali pa, da je nere
sna. Če drži slednje, pa je to 
že resen problem. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Plesali za dobro otrok 
Na že šestem dobrodel

nem plesu v celjskem Na
rodnem domu je Rotary 
klub Celje razdelil za mi
lijon tolarjev dobrodelnih 
prispevkov. 

Celjski Rotarijci humani
tarni del svoje dejavnosti že 
od vsega začetka posvečajo 
predvsem otrokom, prizade
tim zaradi cerebralne para
lize, ki so združeni v celjskem 
centru Sonček. Klub, ki ga 
vodi Henrik Dvoršak, je de
nar zbral z vstopnicami za 
ples in s prispevki pokrovi
teljev. Sončku so podarili pol 
milijona tolarjev in dodali še 
500 evrov, ki jih je prispeval 

Bogdan Šalej, Slovenec iz Bra
zilije. Študentki mednarod
nih odnosov Viti Medvešek 
so dodelili letno štipendijo. 
Kot izredni prispevek pa so 
dodali še 140 tisočakov k red
nemu sofinanciranju projek
ta Polio Plus, s katerim Ro-
tary v svetu izkoreninja otroš
ko paralizo. 

Med lanskim in letošnjim 
dobrodelnim plesom so čla
ni Rotary kluba Celje daro
vali več kot 2 milijona tolar
jev, milijon tolarjev pa so 
prispevali še za skupne do
brodelne dejavnosti medna
rodne Rotary organizacije. 

AB 

Odpirajo 
Planet Tuš 

Od torka naprej največji celjski 
megamarket in prvi multikino 

Medtem ko gre gradnja 
Planeta Tuš h koncu, je in
vestitor, podjetje Engrotuš, 
minuli petek slednjič le pri
dobilo enotno gradbeno do
voljenje in napovedalo slav
nostno otvoritev za prihod
nji torek in za kupce v sredo. 

Takrat bodo odprli vrata 
multikina in novega mega 
marketa ter sklenili največ
jo celjsko naložbo zadnjih 
let. Izgradnja celotnega cen
tra, skupaj z nakupom zem
ljišč, je namreč presegla vred
nost 5 milijard tolarjev. 

Kot smo že poročali, se je z 
izdajo gradbenega dovoljenja, 
ki je pravzaprav pogoj za za
četek gradnje, močno zaple
talo. Spomnimo, da je bil v 
ozadju zgodbe nesporazum s 
celjsko občino, bolje rečeno 
dejstvo, da občina ni pravo
časno speljala pogodbeno 
sprejetih obveznosti. Po ne
davni pridobitvi zemljiško
knjižnih dokumentov je bila 
proti koncu prejšnjega mese

ca v celjski upravni enoti 'i 
javna obravnava, ki se je za
ključila s petkovo izdajo enot 
nega gradbenega dovoljenji 
Planet Tuš torej od petka na
prej ni več črna gradnja. 

Celje bo tako kot drugo me 
sto v Sloveniji dobilo sodo 
ben multikino, ki je v sklo 
pu hipermarketa in bo po za 
trjevanju investitorjev ponu 
dil novo obliko zabave in no 
vo filozofijo nakupov. Planfl 
Tuš ima več kot 28 tisoč kva 
dratnih metrov površin, za 
gotovih pa so tudi tisoč paf 
kirnih mest. Multikino b« 
imel osem kino dvoran, v te 
terih bo lahko hkrati sprejel 
1780 obiskovalcev. V centr« 
bo poleg hipermarketa še 4i 
lokalov in butikov ter sedeH 
gostinskih lokalov. NjegoV 
filozofijo pa so zastavili ^ 
novo - kot nekak urejen ne 
red, s številnimi sprehajalni 
mi potmi, kotički za sprosti 
tev, novimi barvami... 

BRSi 

Najboljši v logiki 
v soboto je bilo v Ljublja

ni 17. državno tekmovanje 
iz logike za osnovnošolce, 
srednješolce in študente. To 

je eno najmnožičnejših tek
movanj iz znanja v Sloveni
ji, ki jih organizira Zveza za 
tehnično kulturo Slovenije, 
saj v prvem krogu sodeluje 
čez 16.000 tekmovalcev in 
več kot 600 mentorjev iz več 
kot 300 šol. Zaključnega tek
movanja se je v soboto ude
ležilo čez 600 tekmovalcev, 
ki so se na državno tekmo
vanje uvrstili na osnovi do
seženih rezultatov na pred
hodnih, izbirnih tekmova
njih. Z našega območja je 
drugo mesto med tekmovalci 

6. razredov osnovne šoleos 
vojil Primož Pušnik iz Oi 
novne šole Franja Malg^j 
Šentjur. Med učenci 7. râ  
reda sta prvo mesto osvoj' 
la Gregor Turnšek iz 1 0$ 
novne šole Žalec in Kaj' 
Uranker iz Osnovne šole Ff 
na Roša iz Celja. Uspešni' 
bile tudi dijakinje drug^^ 
letnika srednje šole in sic^ 
Klemen Četina in Alja 
čar iz Gimnazije Celje -
ter ter Sara Kališnik iz C'\^ 
nazije Velenje. 
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Modra cona 
za zgled 

Celjski sistem parkiranja v mestnem jedru je za vzor 
drugim občinam v Sloveniji, občani pa niso zadovoljni 
Celje ima 3.341 javnih par-
rišč, na 2.799 pobirajo par-
rnino. Od skupnega iz-
žka zberejo tretjino denar-
v modri coni, 45 odstot-

jv v drugi modri coni in 
trtino v garažni hiši. 
Te podatke je na novinar

ju konferenci, ki so jo na te-
10 parkirišč in modre cone 
dicali v celjski mestni hiši, 
[)vedal direktor javnega za-
jda za parkiranje in ureja-
je objektov v občinski lasti 
l?0), Ivan Pfeifer. 

Celjski rekorder v zbira-
iju neplačanih plačilnih 
alogov za napačno parki-
jnje je Celjan iz Ozke uli-
e 1, ki zavrača odlok o mo
ri coni. Doslej je dobil že 
1 plačilnih nalogov, ven-
ir nobenega ni plačal. 

Povod za pogovor o mo
ti coni so bili nedavni pro-
Esti prebivalcev ožjega mest-
ega jedra, ki se s sedanjo 
reditvijo parkiranja ne stri-
mo. Gre za ljudi, ki ob sta-
R^anjih, v katerih živijo, ni-
lajo ustreznih funkcional-
A zemljišč in s tem tudi par-
irišča ne. Da bi jim olajšali 
oložaj, so pred dobrima 
Ivema mesecema v mestnem 
vetu sprejeli spremembe 
arkirnega režima, ki jim 
led drugim omogočajo, da 
posebnimi dovolilnicami 
rezplačno parkirajo v mo
tri coni med 16. in 7.30 uro 

naslednjega dne. Te dovolil
nice pa so jim pred dnevi po
brali, ker so ugotovili, da na 
njih ni bil označen dovolje
ni čas parkiranja. To je pov
zročilo dodatno ogorčenje, 
saj so prizadeti sklepali, da 
so bile začasne dovolilnice 
le predvolilna potegavščina. 

Po zagotovilih podžupana 
Marka Zidanška bodo v naj
krajšem času dovolilnice spet 
dobili, na njih pa bo po no
vem označen čas, v katerem 
je dovoljeno brezplačno par
kiranje. Zidanšek je tudi od
ločno zavrnil trditve prizade
tih, ki se bojijo, da bi morali 
tam, kjer stanujejo, za parki
ranje odšteti 72 tisoč tolarjev 
letno. Poudaril je, da lahko 
stanovalci, gre za 18 ljudi iz 
Razlagove ulice in s Savinj
skega nabrežja, za 4 tisoč to
larjev letno parkirajo v drugi 
modri coni - najbližje v Aš
kerčevi ulici. Dovolilnice so 
dobili, da ne bi bili diskrimi-
nirani pri parkiranju v modri 
coni. Železnica naj bi si na
mreč protipravno prisvojila 
parkirišče ob Ulici XIV. divi
zije, kjer so lahko parkirali 
prej. Tožba Mestne občine Ce
lje za vrnitev zemljišča še ni 
končana. Zidanšek je še opo
zoril, da ima Celje zgledno 
urejeno modro cono, kije vzor 
mnogim v Sloveniji, in da so 
v občinski upravi vedno pri
pravljeni na nove, sveže reši
tve, če bodo te prinesle še več 

reda pri parkiranju v mestnem 
jedru. 

Parkirišča v celjski mo
dri coni so v poprečju zase
dena okoli 60-odstotno. Za
sedenost v konicah niha od 
30 do 80 odstotkov, kljub 
temu pa je v času obrato
vanja modre cone razmero
ma lahko najti parkirišče. 
Garažna hiša je v poprečju 
30-odstotno zasedena, od
stotek med 10. in 13. uro pa 
je kar 80-odstoten. 

Načelnik oddelka za oko
lje in prostor ter promet 
Zdenko Lesjak je ob tem po
tožil, kako težko je vršiti nad
zor nad parkiranimi vozili. 
Kostra, ki za občinski ZPO 
opravlja vso operativo v zve
zi s parkiranjem, lahko lisi
ci le vozila, ki so nepravilno 
parkirana na parkiriščih. Dru
gih, na pločnikih in ostalih 
javnih površinah, ne sme. Tu
di sedem občinskih redarjev 
je za še bolj kakovosten nad
zor nad parkiranjem prema
lo. Glavni problem pa nasta
ne pri izterjavah kazni. Sa
mo lani so poslali k sodniku 
za prekrške 63 kršiteljev, re
šen je bil en problem, letos 
je bilo prijav 225, rešenih le 
13. Če k temu prištejemo še 
slabo davčno izterjavo, vidi
mo, kje je srž problema, je 
zatrdil Lesjak in postregel s 
slovenskim podatkom, da se 
je na davčnih izpostavah na
bralo lani za 14 milijard to
larjev neizterjanih kazni. 
Kljub temu so v občinski bla
gajni s kaznimi za napačno 
parkiranje v prvih desetih me
secih leta zbrali že 18 mili
jonov tolarjev. 

BRST 
Foto: GK 

Pajek je v Celju eno od bolj »zaposlenih« vozi l . | 

Donacija Tuša za male bolnike 
Včeraj je direktor podjetja Engrotuš 

Aleksander Svetelšek otroškemu oddel
ku celjske bolnišnice slovesno izročili sim
bolični ček za donacijo v vrednosti nekaj 
več kot 3 milijone tolarjev. 

To je četrtina zneska, ki so ga zbrali v 
vseh Tuševih trgovinah v Sloveniji v eno
mesečni humanitarni akciji »5 tolarjev«. Pod
jetje Engrotuš je skupaj z dobavitelji zbralo 
preko 12 milijonov tolarjev, ki jih je ena
kovredno porazdelilo med otroške oddel
ke štirih slovenskih bolnišnic za nakup naj
nujnejših aparatov za zdravljenje otrok. 

Na otroškem oddelku celjske bolnišnice 
bodo podarjeni denar porabili za nakup apa

rata Holter, ki omogoča 24-urno merjenje 
EKG. Kot je povedala predstojnica oddelka 
Ana Meštrovič, dr. med., takega aparata 
na oddelku nimajo in si ga sposojajo na in
ternem oddelku. Ko bodo zbrali še manj
kajoč denar do 4,7 milijona tolarjev, koli
kor aparat stane, in kupili Holter, jim bo to 
pomembno olajšalo odkrivanje nekaterih 
vrst obolenj. 

Pri predaji donacije je sodelovala amba-
sadorka slovenskega odbora Unicef Milena 
Zupančič, ki je po slovesnosti malim bol
nikom predstavila svoje delo ambasador-
ke. 

MBP 

Tinkara Zoreč, pevka v slovenski superskupini Bepop, je pravi magnet za mlade, kar se je potrdilo tudi v torek 
zvečer, ko v celjskem McDonald'su sploh ni prišla do prodaje igračk, ampak je debelo uro delila avtograme. 
»Pridite v petek na superspektakel Pop starš tour, ki se začenja prav v mojem Celju,«« je ob koncu napornega 
»šihta« povabila vse prisotne. In pristavila, da zelo rada kuha in da tudi s pripravo hamburgerjev najbrž ne 

bi imela težav. »Pa še to, lepo je biti zvezda, a jaz se šele privajam,« je povedala simpatična Celjanka. 

Igračke za pomoč 
McDonald's v svojih re

stavracijah po vsem svetu 
že nekaj let v novembru vo
di humanitarno akcijo za 
pomoč otrokom in mladost
nikom v stiski. 

Z akcijo obeležujejo sve
tovni dan otrok, na obletni
co Unicefovega sprejetja kon
vencije o otrokovih pravicah. 
Akcija teče v več kot 30 ti

soč restavracijah tega podjetja 
po celem svetu, tudi v vseh 
17 slovenskih restavracijah. 
Gostom takrat ponudijo za 
190 tolarjev v odkup igrač
ke, ki jih sicer dodajajo svo
jemu programu Veseli obrok. 
Tako je tudi v Celju, kjer je 
akcija, v katero so povabili 
številne znane Celjane, tra
jala od 10. novembra do vče
raj. Vabilu so se odzvali šte
vilni znani Celjani, med nji
mi nogometaša Domen Berš-
njak in Sebastjan Gobec, J a 
nja Romih, Andreja Raz
lag, Bojan Vivod, mag. Ivan 
Eržen, Bojan Šrot, Meri 
Verbnjak, Zoran Pevec in 
številni drugi. Vrh pa je ak
cija doživela v torek, ko so k 
prodaji igrač povabili priljub

ljeno Celjanko, članico sku
pine Bepop, Tinkaro Zoreč. 

Direktor celjskega McDo-
nald'sa Armando Cvelbar je 
navdušen nad uspehom ak
cije povedal, da so samo v 
Celju do srede prodali že oko
li tisoč igrač in se zahvalil 
vsem znanim Celjanom, ki 
so sodelovali v akciji, ki svoj 
konec doživlja prav danes. V 
slovenskih restavracijah zbra
na sredstva, ki bodo prese
gla milijon tolarjev, bodo na
mreč predali Zvezi prijate
ljev mladine, donacijo pa so 
namenili za izobraževanje 
prostovoljcev, ki ob telefo
nu TOM svetujejo otrokom 
in mladostnikom. 

BRST 
Foto: GREGOR KATlČ 

Obnavljajo 
stike 

V ponedeljek je na petd
nevni obisk v Celje pris
pela delegacija iz Čupri-
je , srbske občine, s kate
ro je bilo Celje nekoč po
brateno. 

Delegacijo vodi podpred
sednik skupščine občine 
Dušan Trifunovič. Po sre
čanju z županom Bojanom 
Šrotom so si najprej ogle
dali Celje in Stari grad. V 
naslednji dneh pa želijo na
vezati dobre in koristne gos
podarske stike. Zato se bo
do srečali s številnimi celj
skimi in tudi legijskimi 
podjetniki ter predstavniki 
obrtne in gospodarske zbor
nice. (BS) ^ 
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Lionsi za slepega Gregorja 
Braillov pisalni stroj bo prvošolcu v POŠ Gotovlje omogočil lažje učenje in integracijo 

v ponedeljek so na pri
ložnostni slovesnosti v Po
družnični osnovni šoli Go
tovlje predstavniki Lions 
kluba Žalec prvošolcu Gre
gorju Hafnerju podarili pi
salni stroj z Braillovo pisa
vo in še nekaj drugih šol
skih pripomočkov. 

Prvošolec Gregor se je ro
dil kot nedonošenček, v pe
tem mesecu nosečnosti, nje
gov vid pa je uničilo zdrav
ljenje v inkubatorju. »Za nas 
Gregorjeva okvara vida ne po
meni nič posebnega, pač ži
vimo s tem. Tudi zato smo 
odložili šolanje, v tem času 
pa se je Gregor naučil pisati 
in brati,« je povedala mama 
Natalija. Gregorju je Brail
lov stroj za domačo upora
bo posodilo celjsko društvo 
slepih in slabovidnih. Vmes 
je učenec štiri leta obiskoval 
tudi ljubljanski zavod za sle
po in slabovidno mladino, po 
nekaj dni na teden pa je bil 
tudi v žalskem vrtcu. »Inte
gracija brez posluha I. OŠ Ža
lec ne bi uspela,« sta pouda
rila Gregorjeva starša in do

dala, da prvošolec z veseljem 
prihaja v šolo, da je zelo 
sproščen in nima težav z vrst
niki. »Otroci pač ne kompli-
cirajo,« sta zatrdila. 

Razred 12 
fantov 

Otroška solidarnost se je 
izražala tudi med uradnim 
dogajanjem v gotoveljski šoli, 
kjer je bil Gregor sicer mal
ce zadržan, vseeno pa se je 
vidno razveselil novih pripo
močkov. Šolarji, v 1. razre
du je 12 fantov, so brez izje
me sošolcu pomagali med na
stopom, ob pomoči razred
ničarke Mojce Uranjek pa so 
skupaj pokazali, da so se v 
dveh mesecih in pol naučili 
že kar nekaj črk, številk in 
celo povedi. Razredničarka 
Mojca, ki se je za Gregorje
vo integracijo posebej uspo
sabljala, še sedaj pa obisku
je seminarje in se za pouk po
sebej pripravlja, je omenila, 
da je v razredu sicer nekaj 
več dela, vendar pa ni poseb
nih težav. Razredničarki na

mreč pomaga še ena izmed 
učiteljic ter strokovni sode
lavec, pouku pa prisostvuje 
tudi Gregorjev oče Milko. 
Starša se nista strinjala, da 
bi se Gregor šolal v ljubljan
skem zavodu za slepo in sla
bovidno mladino, svojemu 
šolarju pa sta v nenehno opo
ro in pomoč. 

Hafnerjeva družina sicer 
živi v Žalcu, Gregor pa je bil 
v gotoveljsko šolo vključen 
na podlagi odločbe ministrs
tva za šolstvo. Pred vključi
tvijo so za mnenje povpraša
li tudi starše drugih prvošol-
cev. »Vsi brez izjeme so se 
strinjali, da tudi Gregor obi
skuje gotoveljsko šolo, ki je 
za integracijo bolj primerna 
kot šola v Žalcu,« je povedal 
ravnatelj žalske OŠ Adi Vid-
majer in dodal, da se tudi na 
območju Žalca iz leta v leto 
veča število otrok s posebni
mi potrebami. 

Za nakup pisalnega stroja 
z Braillovo pisavo in šolskih 
pripomočkov so v Lions klu
bu Žalec darovali 452 tisoč 
tolarjev. »Lionsi imamo do

brodelnost zapisano v svojem 
kodeksu,« je poudaril pred
sednik Rasti Tratnik in do

dal, da se bodo še odzivali 
na podobne akcije. Žalskim 
»lionsom« se je poleg ravna

telja Vidmajerja zahvalil ti 
di župan Lojze Posedel. 

URŠKA SELIŠNI 

Slabi 
obeti za 
prodajo 
hmelja 

V Niirnbergu se je v pe 
tek zaključil tradicional 
ni dvodnevni pivovarsk 
sejem, na katerem se je 
svojo stojnico predstavi 
tudi žalski Hmezad Eks 
port-Import, ki velja S 
največjega slovenskega ti 
govca s hmeljem. 

Še pred tem se je sestal 
ekonomska komisija mê  
narodne hmeljarske zveze 
na kateri so izpostavili do 
kaj pesimistične napove£ 
o prodaji hmelja. Na sv( 
tovnem trgu v tem času p 
posameznih sortah splohf 
povpraševanja, določen 
sorte pa se prodajajo o 
evra do 1,5 evra za kilogra' 
hmelja, kar ne pokril 
stroškov pridelave. Seve^ 
to velja za hmelj, ki ni f 
prodan na osnovi predl^ 
godb. Dr. Martin Pavlov« 
iz hmeljarske zveze ocenjj 
je, da je neprodane še n̂ ^ 
20 in 30 odstotki letošnf 
hmeljske letine. Tudi zaH^ 
prej so na[X)vedi precej^ 
noglede, saj je hmelja na sV* 
tovnih tržiščih še vediio 
več. Do zasičenosti svetc| 
nih trgov prihaja zaradi bo| 
šega izkoristka v jiivovarn* 
in donosnejših sort. Tudi^ 
radi tega dr. Pavlovič o<^ 
njuje, da bi morali 
ri hmeljarji več poudai* 
nameniti ne le pridela^ 
temveč tudi prodaji ht̂ ! 
Ija. 

Gregor Hafner z razredničarko Mojco Uranjek. Pisalni stroj z Braillovo pisavo znata uporabljati oba. 

Šola z dušo 
V petek so na prisrčni slo

vesnosti odprli obnovljeno 
podružnično osnovno šolo 
v Bočni, ki je vrata zaprla 
pred skoraj četrt stoletja. 

Bočko šolo so zgradili v pr
vih letih prejšnjega stoletja in 
takrat je veljala za eno naj
lepših šol v Zgornji Savinjski 
dolini, v najboljših letih pa 
jo je obiskovalo tudi 150 učen
cev. Leta 1979 so dotrajano 
šolo zaprli, otroke pa prešo-
lali v Šmartno ob Dreti. Ob
nova podružnične šole je tra
jala dlje časa, kot so v začet
ku pričakovali, skupno nalož
bo pa ocenjujejo na skoraj 150 
milijonov tolarjev. Približno 
tretjino potrebnega denarja je 
primaknila država, ostalo pa 
so zbrali v Občini Gornji Grad 
v treh proračunskih letih. V 

šoli so uredili dva oddelka de-
vetletke, učiteljski kabinet, 
prostore za vrtec ter manjšo 
telovadnico. 

Za začetek je šola odprla vra
ta 20 otrokom iz vrtca, ki so 
doslej gostovali v bočki ve-
roučni učilnici, prihodnje le
to pa bo kot podružnična šola 
sprejela učence prve triade de
vetletne Osnovne šole Frana 
Kocbeka Gornji Grad. Za nor
malen pouk morajo dokupiti 
še potrebno opremo. Petkove 
slovesnosti se je udeležilo iz
jemno število prebivalcev v kra-
ju s 500 ljudmi, ki so tako izra
zili ponos zaradi obnovljene 
šole ter dokazali, da so šole 
zelo pomembne za manjše 
kraje. 

U. SELIŠNIK 
Foto: J . MIKLAVC 

Kulturni program ob odprtju bočke šole so seveda oblikovali otroci. 

Dopolnjene volitve 
Minuli teden smo objavili 

neuradne in nepopolne po
datke o izdih lokalnih vo
litev, ponekod pa je zaradi 
precejšnje časovne stiske 
prišlo tudi do manjših na
pak. 

V Občini Vransko je za žu
pana Franca Sušnika (SDS) 
glasovalo 55,24 odstotka vo
livcev, ki so tako z večino ve
ljavnih glasov dosedanjemu 
županu izglasovali še en 
mandat. V Občini Luče smo 
pomotoma izpustili dva čla
na občinskega sveta. V 11-
članski občinski svet sta iz
voljena še dva neodvisna kan
didata, in sicer Anton Deš-
man iz Raduhe ter Klavdij 
Strmčnik iz Krnice. 

V občinski svet Občine 
Prebold so na listi SDS izvo

ljeni Osman Jahič, Marjan 
Golavšek, Andrej Zagožen in 
Karol Lobnikar. DeSUS bo
sta zastopala Edvard Peternel 
in Emilija Črnila, NSi Franc 
Grenko, za ZLSD pa naj bi 
mandat pripadel Marjanu Žo-
harju. Največ mandatov je do
bila LDS, na njenih listah pa 

so bili izvoljeni Janez Laz-
nik, Vinko Debelak, Darko 
Orožim, Tomaž Cvar, Franc 
Škrabe, Boris Kupec in To
maž Cink. Tako Vinka Debe
laka kot Marjana Žoharja bo
sta nadomestila druga kan
didata. 

US 

Marija Hrovat, slavljenka Ivanka Verdev in Peter Škrabar. 

Slavljenka Ivanka 
Tudi v Šempetru je že dodobra uveljavljena navada, da 

predstavniki KS in drugih krajevnih organizacij ob vi
sokih jubilejih obiščejo slavljence. 

Tako so pred kratkim obiskali Ivanko Verdev z Rimske 
ceste, ki je slavila 90. rojstni dan. Slavljenki sta šopek in 
darilo izročila podpredsednik KS Peter Škrabar in Marija 
Hrovat kot predstavnica Rdečega križa. Ivanka Verdev se je 
rodila pri Sv. Joštu na Kozjaku kot sedma v številni kmečki 
družini. Leta 1939 se je primožila k Verdevovim v Šempe
ter. Z možem Leopoldom sta imela dva sinova, pri sinu 
Ivanu pa Ivanka preživlja svoja jesenska leta. Z veseljem 
posluša radio, posebno domačo narodno glasbo in petje, v 
veliko veselje pa so ji štirje vnuki in štirje pravnuki. T T 
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Izpiti tudi v 
Savinjsici? 

Za ustanovitev informacijskih pisarn še možnosti -
Prizadevanja za ustanovitev izpitnega centra 

[prostorska problematika 
[žalski občinski stavbi se 
p očitno zaključila prihod-
ije leto, ko bodo staro sej-
0dvorano v pritličju preu-
fdili v šalterski sistem de-
I s strankami. 
Vsaj tako so zagotovili na 
onedeljkovem koordinacij-
iem sosvetu, ki ga je skli-
al načelnik Upravne enote 
Uec Marjan Žohar. Za ure-
jtev sejne dvorane sta obči
la in UE Žalec že izpolnili 
^oje obveznosti, država pa 
JD namenila 29 milijonov to-
arjev. Kar tiče prostorske 
[oblematike drugih držav-
h organov v Spodnji Savinj-
d dolini, pa je načelnik Žo-
lar povedal, da se prihodnje 
eto obeta reorganizacija dr-
iavne uprave, z njo pa bodo 
zkazane drugačne prostor-
ke potrebe. Župan Lojze Po-
edel je opozoril na izredno 
lab odnos države do lokal
ih skupnosti, med drugim 

tudi na to, da o načrtovani 
reorganizaciji niso seznanje
ni, čeprav bo povzročila kar 
nekaj težav. Hkrati je ome
nil probleme, s katerimi se 
srečujejo v žalski policijski 
postaji, na sodišču, zavodu 
za zaposlovanje, davčni upra
vi... 

Pisarne in 
izpiti 

župana občin Prebold in 
Polzela, Vinko Debelak in 
Ljubo Žnidar, sta izrazila za
čudenje, ker »država« ne do
voli ustanovitve informacij
skih pisarn (IP), čeprav so v 
posameznih občinah priprav
ljeni prispevati prostor in 
opremo. Pred kratkim so na
mreč v občinah Braslovče, 
Polzela, Prebold in Tabor, 
kjer bi radi ustanovili IP, pre
jeli negativne odgovore. Na
čelnik Žohar je pojasnil, da 
naj bi se v kratkem spreme
nil pravilnik v zvezi z usta

novitvijo IP, pri spremembah 
pa naj bi upoštevali interese 
lokalnih skupnosti. 

Po novem letu naj bi bilo 
tudi v Spodnji Savinjski doli
ni moč opravljati izpite v ka
tegorijah H in F, vendar so na 
sosvetu menili, da je to pre
malo. Zato so se dogovorili, 
da si bodo še naprej prizade
vali za pridobitev licence ozi
roma ustanovitev izpitnega 
centra za opravljanje izpitov 
za kategorije A, B, C in D. Pri 
tem naj bi pomagali sveti za 
preventivno vzgojo v cestnem 
prometu, ZŠAM Spodnje Sa
vinjske doline je že ponudila 
prostore na avtopoligonu na 
Ločici, inštruktorji v 6 spod-
njesavinjskih avtošolah pa za
gotavljajo, da je v dolini do
volj kadrov za izpitno komi
sijo. V Spodnji Savinjski do
lini ocenjujejo, da je vsako le
to okrog tisoč novih voznikov, 
čakalna doba na izpit pa v Ce
lju traja več kot mesec dni. 

URŠKA SELIŠNIK 

Otroški padament v Grižah je bil zelo dobro pripravljen in zanimiv. 

Dejavni v grišici šoli 
V o š Griže so na otroškem 

parlamentu Otroštvo brez na
silja in zlorab predstavniki 
vseh razrednih skupnosti 
spregovorili o nasilju in nje
govih pojavnih oblikah, pri 
tem pa so uporabili tudi pri
mere iz svojega okolja. 

Učenci vseh razredov so se 
o nasilju pogovarjali dlje ča
sa, na temo otroškega parla
menta so se tudi likovno in 
literarno izražali, poleg tega 
so otroci opravili raziskavo te
levizijskih programov ter ugo

tavljali število predvajanih fil
mov z nasilno vsebino. Griš-
ko šolo bodo na občinskem 
otroškem parlamentu pred
stavljali 4 učenci, projekt pa 
je vodila vodja šolske skup
nosti učencev Sonja Turnšek. 

Sicer je griška šola ena red
kih v žalski občini, kjer bo
do pred uvedbo devetletke še 
potrebni temeljiti posegi. S 
pomočjo žalske občine so is
kali različne možne rešitve, 
saj so razmišljali o gradnji 
novega vrtca ali gradnji no

ve telovadnice, obstajala je 
možnost adaptacije telovad
nice v stari šoli... Skupno so 
se odločili za gradnjo nove 
telovadnice z dvema vadbe
nima prostoroma, ki bo po 
velikosti primerljiva s telo
vadnico v Šempetru. Po be
sedah žalskega župana Loj
zeta Posedela v tem času pri
pravljajo vse potrebne pro
jekte in izvajajo druge po
stopke, ki so potrebni za za
četek gradnje. 

DN, US 

Hrup in praii 
v Nazarjaii 

v Nazarjah so ustanovi-
icivilno iniciativo (CI) za 
aščito okolja v kraju in 
kolici, člani pa v tem ča-
u čakajo uradne rezultate 
leritev hrupa. 
V Nazarjah se krajani že 

Ije časa pritožujejo zaradi 
ernogočih okoljskih razmer, 
tedvsem lesnega prahu in 
fupa, ki ga povzročajo v hče-
jnskih družbah podjetja 
ilin. Že v preteklih letih so 
fajani v različnih združe-
jih večkrat opozarjali na pe-
*če probleme, predvsem 
r̂adi zaprašene okolice, na-

ičenosti zraka z dražečimi 
novmi ter neznosnega hru-
3. Po neuradnih podatkih 
'naj bi v nočnem času na
merili več kot 60 decibelov, 
'ovoljena meja pa je 48 de-
'belov. Sicer na uradne re-
""Itate še čakajo, vseeno pa 
^htevajo takojšnje preneha-
'ie prekomernega obreme-
'ievanja okolja, ustavitev 
'''ratovanja onesnaževalcev 
^ sobotah, nedeljah, praz-
'''̂ ih in ponoči ter merje-
'13 emisijskih koncentracij; 
faka 1 emisije hrupa. j 
^ civilni iniciativi so se na | 

^(liijem srečanju odločili zal 
'̂ ic krajanov, kar pa po mne-
'1̂1 nazarskega župana Iva-. 
l^lHirnata ni nekaj novega. 
"Pan Purnat je namreč že 
"''ja na delnih zborih napo-
^̂ al zbor krajanov, ki ga bo-, 

do sklicali decembra. Na tem 
zboru bodo predstavniki Gli-
novih hčerinskih podjetij, 
kjer se prav tako zavedajo, 
da morajo odpraviti onesna
ževanje zraka in hrup, pove
dali, kako daleč so s priza
devanji. V teh podjetjih trdi
jo, da pripravljajo potrebne 
ukrepe za zmanjšanje ekološ
kih problemov, vendar se 
onesnaževanja ne da odpra
viti čez noč. 

U. SELIŠNIK 

Najlepši v Preboldu 
V petek so v preboldski 

kinodvorani zaključili ak
cijo Naš kraj, lep in urejen. 

Za ocenjevanje najlepše 
urejenih objektov so v pre
boldski občini ustanovili po
sebno komisijo, ki je delo na 
terenu opravljala junija in 
septembra. Komisijo so se
stavljali predstavniki vseh va
si, zato so tudi na petkovi slo
vesnosti v vseh zaselkih raz
glasili najlepše urejeno hišo 
z vrtom in najlepšo kmetijo. 
Skupno je komisija podelila 
16 posameznih priznanj. Za 
najlepše urejeno vas so raz
glasili Šešče, v kategoriji ga

silski domovi pa so slavili pre
boldski gasilci. Župan Vin
ko Debelak je podelil poseb
na priznanja nekaterim po
sameznikom, ki so si še po
sebej prizadevali za lepe in 
urejene točke v občini, kul
turni program na petkovi slo
vesnosti pa so poleg članov 
DPD Svoboda oblikovali še 
Konovski štrajharji in citrar-
ka Cita Galič. 

US, Foto: DN Med podelitvijo priznanj 

NA KRATKO 
Praznile v Vrbju 

v tem tednu KS Vrbje praznuje svoj krajevni praznik. V 
ponedeljek so v avli Doma krajanov odprli razstavo foto
grafij Mirana Orožima z naslovom Tako živi vrbenski rib
nik in predstavili zgibanko Vrbje vabi, v torek so člani do
mačega gasilskega društva prikazali gašenje gorečega olja 
in ravnanje z ročnimi gasilniki, včeraj je bilo srečanje sta
rejših krajanov. Danes ob 19. uri bo zbor krajanov, jutri, v 
petek, ob 18. uri pa slavnostna seja sveta KS Vrbje s podeli
tvijo plaket in priznaj. 

Najboljši v orientaciji 
Planinsko društvo Žalec je na Ponikvi pripravilo drugo 

tekmo orientacijske lige Savinjska. Nastopilo je 39 ekip iz 
šestih društev v šestih kategorijah. V kategoriji A je zmagala 
druga ekipa PD Braslovče, v kategoriji B je bila prva ekipa 
Braslovč, v kategoriji C pa ekipa Vranskega. V kategoriji D 
je slavila Zabukovica, v kategoriji E druga ekipa Polzele, 
Polzelani pa so bili tudi najboljši v kategoriji F. Spomladi 
bosta še dve tekmi na Polzeli in v Zabukovici, najboljši pa 
se bodo maja pomerili na državnem tekmovanju. 

TT 

Šempetrski folkloristi ob praznovanju jubileja 

Jubilej šempetrsice foiiciore 
Folklorna skupina Grifon iz Šempetra letos praznuje 40. rojstni dan, jubilej pa so 

folkloristi obeležili minulo soboto s slavnostnim koncertom. 
Večer glasbe in plesa je bil darilo krajankam in krajanom ter vsem, ki so praznovali s 

plesalci. Koncert so pričele ljudske pevke Pušeljc iz Zgornje Savinjske doline, številnemu 
občinstvu pa so splet gorenjskih plesov predstavili tudi nekdanji člani folklorne skupine, 
ki so se zbrali posebej za to priložnost. Prav tako je svoj meh ponovno raztegnil Milan 
Anderlič, dolgoletni harmonikar skupine. Člani Grifona so se predstavili z različnimi 
plesi, značilnimi za posamezne slovenske pokrajine, članom pa so podelili tudi Marovtova 
bronasta, srebrna in zlata priznanja za dolgoletno delo na folklornem področju. 

D. NARAGLAV 
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Res obrat v levo? 
V Šentjurju drugi krog županskih volitev - V 26-članskem občinskem svetu 

polovica novih svetnikov 
v Občini Šentjur bo za iz

volitev župana potreben 
drugi volilni krog; 1. decem
bra se bosta za naklonje
nost volivcev znova meri
la kandidat LDS, SDS in NSi 
Štefan Tisel ter kandidat SLS 
Jurij Malovrh. Nov občin
ski svet pa se bo na konsti
tutivni seji sestal predvido
ma sredi decembra. 

V 26-članskem občinskem 
svetu bo v naslednjih štirih le
tih sedela kar polovica novoi
zvoljenih svetnikov, trinajst pa 
bo takšnih, ki imajo z delom 
v občinskem svetu že izkuš
nje. Največ svetniških mest, 
kar osem, pripada LDS, s po 
štirimi sedeži pa sledijo SLS, 
SDS in SMS, ki se je letos pr
vič uvrstila v občinski svet. V 
Šentjurju so volitve na lokal
no politično sceno prinesle kar 

nekaj novega vetra; močno je 
padla podpora SLS, ki ima 
zdaj le štiri svetnike, v občin
ski svet pa se je uspelo prebi
ti kar štirim novim strankam; 
ob SMS še DeSUS-u, NSi in 
SNS. J e glede na sestav ob
činskega sveta in njegov po
gojni zasuk v levo, v Šentjur
ju v prihodnjih štirih letih pri
čakovati drugačno politiko na 
lokalni ravni? 

Po besedah predsednika 
šentjurskega lokalnega odbo
ra Stranke mladih Slovenije 
Marka Diacija, ki se je v po
nedeljek na novinarski kon
ferenci zahvalil volivcem za 
izkazano podporo, so v stran
ki izjemno zadovoljni z vo
lilnimi rezultati. Kot župan
ski kandidat je Diaci z do
brimi dvanajstimi odstotki 
podpore pristal na tretjem 

mestu, prepričan pa je, da je 
»kar nekaj odstotkov odžrla 
fama, da če hočemo spre
membo, moramo voliti kan
didata šentjurske koalicije«. 
Po deležu dobljenih glasov 
za volitve v občinski svet so 
se v SMS v L volilni enoti 
(VE) uvrstili na tretje, v 2. 
VE na četrto in v 3. VE na drugo 
mesto, na Celjskem pa so v 
SMS osvojili 25 svetniških 
mest. 

Pred drugim krogom žu
panskih volitev v Šentjurju v 
stranki ne bodo podprli no
benega od obeh kandidatov. 
»Županski kandidat Tisel ni 
iskal stikov z nami. Glede na 
to, da namerava ostati zdrav
nik v SB Celje in bi župano-
val nepoklicno, pa mačka v 
žaklju oziroma njegove eki
pe, ki je še ni predstavil, ne 

moremo podpreti,« pravi 
Diaci in dodaja, da pa proti
kandidata Jurija Malovrha ne 
morejo podpreti, ker »če bi 
se v celoti strinjali z obstoje
čo politiko v Šentjurju, tudi 
v prvem krogu ne bi imeli svo
jega županskega kandidata.« 

Sicer pa v SMS kljub pre-
mešanim kartam v občin
skem svetu novi šentjurski 
koaliciji LDS, SDS in NSi, 
ki je skupaj osvojila večino 
oziroma 14 svetniških mest, 
napovedujejo težko delo. 
»Ključen problem bo LDS, ki 
je z osmimi svetniškimi me
sti premočna za svoja part
nerja.« Pogojni zasuk v levo 
v šentjurski občini pa Diaci 
komentira: »Trditev vzdrži le, 
če LDS smatramo za levosre-
dinsko stranko, sicer...« 

IVANA STAMEJČIČ 

Bo določen 
občinski praznik? 

Laški župan Jože Rajh, 
ki bo naslednja štiri leta že 
v drugem mandatu vodil ob
čino, ocenjuje, da bo z no
voizvoljenimi člani občin
skega sveta mogoče kon
struktivno sodelovati. 

Še ta mesec se bo 23 no
voizvoljenih svetnikov sestalo 
na konstitutivni seji, decem
bra pa bodo v drugem bra
nju obravnavali odlok o ob
činskem proračunu za leto 
2003. V prvem branju, zadnji 

teden pred volitvami, so pro
račun v stari sestavi obdelali 
še svetniki. Ti so na okoli 1,9 
milijarde tolarjev težko ob
činsko blagajno za prihodnje 
leto dali nekaj svojih pri
pomb, zdaj pa bodo to lah
ko storili še novoizvoljeni 
svetniki. V Laškem namreč 
želijo nadaljevati tradicijo 
zadnjih let, ko so občinski 
proračun za prihodnje leto 
vselej sprejeli do konca ko
ledarskega leta in zaradi te

ga niso imeli težav, ki jih pri
naša začasno financiranje po 
dvanajstinah. 

Sicer pa župan Rajh še na
poveduje, da bo skupaj z no
voizvoljenim občinskim sve
tom skušal streti še enega 
očitno zelo težkih orehov za 
Laško - določiti datum ob
činskega praznika. Slednje 
kljub nekajkratnim posku
som dosedanjim občinskim 
svetnikom v zadnjih štirih le
tih ni uspelo. IS 

Najstarejši krajan na srečanju Miha Romih je prejel darilo iz rok aktivistke Mire Zeme. 

Srečanje v Šentrupertu 
Krajevna organizacija RK Šentrupert in Območno združenje RK Laško sta v nedeljo 

pripravila tradicionalno srečanje starejših krajanov in krvodajalcev v Šentrupertu. 
V gostišče Kocman so povabili kar 95 krajanov, starejših od 70 let, ter 37 krvodajalcev. 

Vsi krvodajalci; med njimi tudi Franc Zaje, ki je kri daroval kar 69-krat, so prejeli tudi 
posebna priznanja. IS, Foto: MM 

Bralcem 
prijazna 
knjižnica 

Ob dnevu splošnih 
knjižnic, ki ga v Sloveni
ji praznujemo 20. novem
bra, so tudi v šentjurski 
knjižnici pripravili nekaj 
prireditev. 

V petek so odprli knjiž
nično enoto v občini Dob
je, kjer so prostore za knjiž
no gradivo in bralce uredi
li v OŠ Dobje. Prireditve se 
nadaljujejo tudi ta teden. 
Nocoj ob 19. uri dr. Igor Gr-
dina na literarnem večeru 
v Knjižnici Šentjur gostil pi
satelja Draga Jančarja . Ob 
tem bodo odprli še razsta
vo knjižnih del najbolj pre-
vajanega slovenskega pisa
telja v tuje jezike. Ves te
den pa bodo, v duhu do bral
cev prijazne knjižnice, brez
plačno vpisovaU nove čla
ne in sprejemali izposoje
no gradivo brez obračuna 
zamudnine. IS 

Pojasnilo 
v zapisu o šestem marti-

novem v Laškem z naslovom 
Slovo moštu in ples s pečo, 
objavljenem v prejšnji števil
ki Novega tednika, smo iz
pustili podatek, da so bili no
silci prireditve Lepa nedelja 
ob farnem prazniku člani KD 
Lipa Rečica v sodelovanju z 
ljudskimi pevci KUD Šentru
pert in Godbo na pihala Laš
ko. Uredništvo 

Zdravilišče levo in 
desno ob Savinji 

Za potrebe nadaljnjega 
razvoja Zdravilišča Laško 
je v občini sprejet poseben 
ureditveni načrt. Glede na 
to, da zdravilišče zadnja le
ta intenzivno širi svojo po
nudbo, so občinski svetni
ki novembra sprejeli spre
membe in dopolnitve odlo
ka o ureditvenem načrtu, s 
tem pa so razširili območje 
zdraviliškega kompleksa. 

Zdaj so zagotovljeni vsi po
goji, da v Laškem uresničijo 
zastavljeni koncept moderne
ga zdravilišča. Spremembe 
vključujejo že pripravljen 
ureditveni načrt za levi breg 
Savinje, ob tem pa še širitev 

oziroma podaljšanje zdravi 
liškega kompleksa na desneii 
bregu. Iz zdraviliškega kom 
pleksa naj bi na levi breg Sa. 
vinje zgradili brv z navezavo 
v staro mestno jedro ter do 
mostu v Jagočah. Severno 
novozgrajene brvi na leven 
bregu bo prostor za športni 
objekte, naselje apartmaje, 
ter zunanje kopališče. Na d e 
snem bregu Savinje pa naj 1} 
se zdravilišče razširilo z wel-
ness hotelom, urediti pa na
meravajo tudi zunanje par. 
kirišče za hotelske goste tet 
ustreznejšo prometno nave
zavo na magistralno cesto Ce 
Ije-Zidani Most. I? 

Zlata Marica in J o ž e Maček pri svoji zelo zanimivi kašči. 

Dvojno slavje 
pri Čajevih 

Pot skozi življenje je lep
ša in lažja, če jo prebrodimo 
z roko v roki z nekom, ki 
nam je drag. To dokazujeta 
tudi Marica in Jože Maček, 
po domače Čajeva z Reke pri 
Laškem. Pred kratkim sta 
slavila zlato poroko, kma
lu pa ju čaka še eno skup
no praznovanje, saj bosta 
istega dne, 27. novembra, 
praznovala rojstna dneva; 
Marica jubilejnih 70, Jože 
pa sedem let več. In pri Ča
jevih bo znova veselo. 

Njuno življenje je bilo pol
no, saj sta bila dejavna v šte
vilnih odborih, društvih in 
organizacijah. Jože se rad 
spominja, kako je še kot pet
najstletni fantič s konji vo
zil na prodaj v Laško les, og
lje, brezove metle in drugo. 
Ko še ni bilo tovornjakov, je 
v Radeče, Zidani Most, 
Hrastnik, Trbovlje in Celje 
vozil tudi pivo. Po odsluže-
nju vojaščine je sodeloval v 
elektrifikaciji, gradnji vaš
kih cest, asfaltne ceste od 
Laškega do Tevč, bil občin
ski odbornik polnih šestnajst 

let in celo delegat za kmH 
tijstvo v takratnem vrhu re 
publike. Dolga leta je bil tudi 
predsednik šolskega odbo 
ra in nikoli ne bo pozabil dne 
ko je šolo na Reki rešil prê  
požarom, saj je ogenj še preii 
prihodom gasilcev uspešn« 
pogasil. Aktivna je bila tud 
Marica, ki je sodelovala' 
folklorni skupini, pri pros 
vetnem društvu, društvt 
kmetic in igrala v številnih 
uprizoritvah iger na d o n i J 

čem in drugih odrih. 
Ob vsem tem pa sta doni'' 

skrbela za 25 hektarov zeifl 
Ije in 35 hektarov gozda, ^ 
Čajeva kmetija v Oleščah ̂  
danes velja za eno največji' 
in tudi najbolj naprednih. 
v vasi so imeli traktor in mu" 
ge druge kmetijske stroje, 1" 
jih je Jože rad posojal tud 
sosedom. Ob štirih otrocih 
Jožetu, Dragu, Branku i' 
Marjani, jima dela zagoto^' 
ni nikoli zmanjkalo: »A ve'' 
no smo znali skupaj prem^ 
govati tegobe in si deliti 
bro in slabo.« 

VLADO MAR^ 
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Več prostora za 
šmarske zdravnike 

Zdravstveni dom Šmarje pri Jelšah pred številnimi naložbami 
v okviru Zdravstvenega 

loma Šmarje pri Je lšah , ki 
ma zdravstvene postaje v 
seh šestih občinah v Ob-
^telju in na Kozjanskem, 
laj bi se v tem in prihod-
ijih letih lotili kar nekaj 
laložb. Konec oktobra so 
ie pričeli s preurejanjem 
jmarske zdravstvene posta-
i, do leta 2004 pa naj bi pre-
lovili oziroma posodobili 
ie nekatere prostore. Skup-
la vrednost naložb znaša 
lekaj manj kot 103 milijo-
le tolarjev. 
Z izgradnjo novih prosto-

:ov v prizidku na spodnji 
itrani obstoječega objekta, 
(jer naj bi v prihodnje delo-
rali urgentna in dežurna 
ilužba, naj bi predvidoma 
lončali že aprila prihodnje 
Eto, vrednost del pa bo oko-
160 milijonov tolarjev. Po 
rvotnem projektu naj bi 
nenjene prostore pozida-
nad garažami, vendar so 
rojektanti kasneje ugotovi-
, da jih bo potrebno poru-
ti. 
Na vzhodni strani so se ta
te odločili za izgradnjo pri
zidka k obstoječemu objek-
lov treh etažah v skupni ve-
losti 300 kvadratnih me-
lov. Obenem bi preuredili 
ie kurilnico za kurjenje s pli-
lom, ki so jo sicer načrto-
»ali šele v letu 2004. Spre-
nembe so po mnenju pri
stojnih več kot potrebne, saj 

zdravstveni dom star že 
skoraj štiri desetletja, zara
di številnih dograjevanj pa 
;iidi prostorsko precej ne
funkcionalen. 

V tej fazi ne bodo urejali 
zunanjih površin, torej par-
^rišč na severni strani pod 
Nravstvenim domom, saj je 
'»zemljišče v postopku de
nacionalizacije. Uredili pa 
'̂ ĵ bi izvoz na južnem delu 

cesti, ki je bil doslej do-
^ neprimerno urejen. 

Dotrajana 
oprema 

Sicer pa imajo Šmarčani v 
načrtu še nekaj posodobitev 
ambulant splošne medicine 
v starem delu zdravstvenega 
doma. Zamenjali naj bi opre
mo, ki je že precej stara in 
dotrajana, strojne in elek-
troinstalacije ter talne oblo
ge. To naj bi storili v letih 
2003 in 2004, v ta namen pa 
bodo zagotovili 21 milijonov 
tolarjev. Med drugim naj bi 
prenovili tudi laboratorij, za 
naložbe pa prispevali še na
daljnjih 12 oziroma 13 mi
lijonov tolarjev. 

K skupni vrednosti vla
ganj, ki znašajo nekaj manj 
kot 103 milijone tolarjev, naj 
bi ministrstvo za zdravje po 
pričakovanjih prispevalo 
32,5 milijona tolarjev. Odo
brenih je že 22,5 milijona, 
šmarska občina pa je projekt 
prijavila tudi na republiški 
razpis, na osnovi katerega naj 
bi jim ministrstvo v letu 2004 
primaknilo še 10 milijonov 

tolarjev. Zdravstveni dom naj 
bi iz lastnih sredstev amorti
zacije prispeval 14 milijonov, 
občina pa 56 milijonov to
larjev. Omenjene naložbe so 
opredeljene tudi v načrtu ob
činskih razvojnih programov 
za obdobje od 2002 do 2005, 
ki so ga tudi že potrdili šmar-
ski svetniki. 

Lani brez 
izgube 

v šmarski zdravstveni po
staji je trenutno zaposlenih 
40 delavcev, od tega pet zdrav
nikov in dvanajst medicin
skih sester. Tamkajšnji 
zdravstveni dom je lani us
tvaril 23 milijonov tolarjev 
presežka in tako vsaj delno 
pomiril strasti zaradi prete
klih milijonskih izgub. Te so 
bile glavni predmet vročih 
razprav na mnogih obsotelj-
skih občinskih svetih, še zla
sti, ko je bila na dnevnem re
du odobritev enkratne denar
ne nagrade direktorju tega 
javnega zavoda, Janezu Čak-
šu, dr. med., za uspešno vo

denje zdravstvenega doma. 
Vzrok za izgube naj bi bile 
po mnenju nekaterih v šmar
ski občini predvsem nalož
be v posodabljanje posamez
nih zdravstvenih postaj, na 
katere pa naj bi mnogi kar 
pozabili. 

Finančno breme je v veli
ki meri nase prevzela tudi ob
čina, ki podobno kot ostale 
občine ustanoviteljice sofi
nancira še dežurno službo (ob 
delavnikih od 21. do 7. ure 
naslednjega dne, ob sobotah 
od 14. do 7. ure zjutraj, v ne
deljo in ob praznikih pa vseh 
24 ur). Za izvajanje dežurne 
službe v omenjenem obsegu 
za območje vseh šestih ob
čin je potrebnih 16,67 delav
cev, zavod za zdravstveno za
varovanje pa priznava potreb
na sredstva za osebne dohod
ke in materialne stroške de
vetih delavcev. Sredstva, ki 
bodo potrebna za zagotavlja
nje nadstandardne dežurne 
službe, po podatkih zdravs
tvenega doma za prihodnje 
leto znašajo 22 milijonov to
larjev, občina pa bo v ta na
men prispevala 6,5 milijona. 
To pa še ne bo vse. Zdravs
tveni dom bi namreč nujno 
potreboval tudi novo reševal
no vozilo. Ali bodo vse po
trebno uspeli zagotoviti zno
traj lokalne skupnosti ali ne, 
ne zanima ne države ne za
varovalnice, čeprav obe prid
no pobirata prispevke. Od ka
terih naj bi menda nekaj imeli 
ravno davkoplačevalci. 

BOJANA JANČIČ 

Prizidek na vzhodni strani šmarske zdravstvene postaje naj bi dokončali do aprila prihodnje leto. 

Delitvene zdrahe 
Predlog delitvene bilan-

^ nekdanjega šmarskega 
•^novanjskega sklada, ki 
I" je pripravila f inančna 
''užba v Občini Šmarje pri 
'*lšah, so doslej zavrnili le 
•letniki Podčetrtka in Koz-
l^a, nejasnosti in s tem po-
*^2ani zapleti pa se še ved-
^ vrstijo po tekočem tra-
'ii- Največ pripomb je bilo 
^^de odpravnine nekdanji 
Irektorici Jož ic i Habjan, 

^ naj bi jo prejela še pre-
bi bila bi lanca zaklju

čna. 
,.C)ruga sporna zadeva pa je 
lilo upravljanje s stanovanji 
^sameznih podjetij, kot so 
^̂ rs, Mont, Steklarna Rogaš

ka in druga. V nobenem od 
zaključnih računov sklada na
mreč ni bilo prikazano, koli
ko prihodkov oziroma dohod
kov pripada podjetjem na ra
čun nepremičnin. Iz podpar-
tije računa sklada je bilo v ča
su, ko sklad sploh ni več de
loval, po navodilu direktori
ce Habjanove podjetjem na
kazanih 16 milijonov tolarjev. 
Po mnenju finančne službe v 
šmarski občini naj bi omenje
na sredstva direktorica najver
jetneje porazdelila po lastni 
presoji. 

Največji dolžnici v okviru 
nove delitvene bilance sta ob
čini Rogatec in Bistrica ob Sot-
li, ki sta v letih 2000 in 2001 

s posojilom sklada zgradili 
več stanovanj, denar pa jima 
je sklad nakazal po ukinitvi. 
V šmarski občini sedaj trdi
jo, da denarja nista namen
sko porabili. Denar za nalož
be naj bi namreč pripadal ob
činama Rogaška Slatina in 
Šmarje pri Jelšah, ki naj bi 
po zadnji delitveni bilanci do
bili še vsaka po 10 milijonov 
tolarjev. Občina Rogatec je 
svoj dolg že poravnala. Obči
na Bistrica ob Sotli pa svoje
ga deleža še ni prispevala. V 
Šmarju jo zato nameravajo v 
primeru, da denarja ne vrne, 
prijaviti republiškemu stano
vanjskemu skladu. 

B. JANČIČ 

Obnovljena kuhinja 
v šoli Kozje 

15. avgusta j e zasebno 
gradbeno podjetje Grapo iz 
Sodne vasi začelo z adapta
cijo šolske kuhinje in grad
njo prizidka h kuhinji v Os
novni šoli Kozje. Kuhinja in 
jedilnica sta bili v tako sla
bem stanju, da je inšpekcija 
prepovedala nadaljnjo upo
rabo. 

S precejšnjo zamudo so se 
obnove lotili takorekoč tik 
pred začetkom novega šolske
ga leta. Vrednost obnovljenih 
prostorov s prizidkom v veli
kosti okoli 50 kvadratnih me
trov je okoli 30 milijonov to
larjev, ki sta jih prispevala Ob
čina Kozje in ministrstvo za 
šolstvo, šport in znanost. 

Slovesna otvoritev bo v pe
tek, 22. novembra, ob 16. uri 
s kulturnim programom, ki ga 
pripravljajo učenci. Prizidek 
bosta namenu izročila župan 
Občine Kozje Jože Planine in 
državni sekretar v ministrstvu 
za šolstvo, šport in znanost Her
man Tomažič. 

Ravnatelj OŠ Kozje Ivan 
Štendler je ob tem izrazil za
dovoljstvo, saj je nova kuhi
nja z jedilnico in sanitarijami 
za otroke velika pridobitev. »V 
dobrih pogojih bomo lahko pri
pravljali kvalitetno hrano za 
191 učencev v desetih oddel
kih, od katerih jih je osem v 
osemletki in dva že v devetlet-
ki.« TV 

Zamudne 
obresti 

Bralko Marto iz Rogaške 
Slatine zanima, kakšen je od
stotek zakonskih zamudnih 
obresti za pravne in za fizič
ne osebe in ali so te obresti 
enake za oboje. Zanima jo 
še povprečni letni odstotek 
zamudnih obresti za letos, 
kdo jih predpisuje in če so 
enotne v vsej Sloveniji. 

Odgovarja vodja oddelka od
nosov z javnostmi in tujino v 
Banki Celje, Sabina Kolesa: 
»Predpisana obrestna mera za
mudnih obresti je letna obrest
na mera, po kateri se obrestu
jejo denarne obveznosti v do
mačem denarju. Enaka je za 
gospodarstvo in fizične osebe. 
Višino zamudne obrestne me
re mesečno objavlja Banka Slo
venije, njihov odstotek pa se 
je po mesecih gibal takole: ja
nuar 20,8%, februar 21,61%, 
marec 22,06%, april 21,05%, 
maj 22,06%, junij 21,05%, julij 
20,8%, avgust 20,8%, septem
ber 21,05%, oktober 20,8%, 
november 21,05%. Obresti po 
mesecih so na letni ravni. 

Zakonsko zamudno obrest
no mero objavlja Banka Slo
venije v skladu z Zakonom o 
predpisani obrestni meri za
mudnih obresti in temeljni 
obrestni meri in je enaka za 
celo Slovenijo.« (BS) 

Ogrevanje na 
olje 

Bralka Marija iz Šempe
tra želi izvedeti, koliko pla
čujejo uporabniki centralne
ga ogrevanja na kvadratni 
meter, kjer se še ogrevajo na 
kurilno olje. Zanimata jo po
datka iz Žalca in Celja. 

Iz stanovanjskega podjet
ja Sipro d.o.o. Žalec odgo-

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mala novinarka Jan ja Intihar. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 

varjajo: »Cena ogrevanja za 
centralno kotlovnico v Žal
cu je objavljena vsak mesec 
v glasilu Utrip in znaša tre
nutno 149 SIT na m^ Cena 
se od kotlovnice do kotlov
nice razlikuje in običajno pa
da glede na velikost kotlov
nice.« 

V Celju plačujejo stanoval
ci na Kajuhovi ulici 7, 9 in 
11 po 112 SIT na m^ Tam 
imajo svojo kotlovnico na ku
rilno olje, račune pa jim po
šilja Energetika Celje. 

Hrana na dom 
Bralka Frida iz Drešinje 

vasi je zastavila vprašanje, 
zakaj v žalski občini ni or
ganizirana dostava hrane 
na dom za starejše občane. 

Tat jana Pogorevčnik iz 
žalskega Centra za social
no delo odgovarja, da je bil 
prav njihov center med pr
vimi v Sloveniji, ki je uspe
šno uvedel več oblik iz pro
grama pomoči na domu, od 
dostave hrane, do pomoči 
pri higieni in domačih opra
vilih. Hrano na dom dostav
ljajo iz Doma Nine Pokorn, 
to storitev pa je mogoče na
ročiti kar po telefonu, na 
številko 713-29-00. Ker po
moči in skrbi potrebnim po
nujajo tudi olajšave pri pla
čilu te storitve, je Pogorevč-
nikova dodala še, da se je o 
tem mogoče dogovoriti kar 
z njo na Centru za socialno 
delo. (BS) 

Pojasnilo 
v zadnji številki Novega tednika smo v rubriki Volitve 

2002 med drugim zapisali, da je Branko Kidrič, ki je kan
didiral za župana v Občini Rogaška Slatina, zmagal s 83 
odstotki glasov. Zaradi časovne stiske smo uporabili neu
radne podatke volilne komisije, ki pa se nekoliko razliku
jejo od kasnejših uradnih. Novi slatinski župan je namreč 
na osnovi skupnih rezultatov glasovanja za župansko me
sto pridobil 79,18 odstotka glasov. 
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Storkljina hiša za osnovnošolce 
Namenili so jo druženju, zabavi in učenju konjiških otrok in mladostnikov 

v Slovenskih Konjicah je 
zaživela tako imenovana 
»Storkljina hiša«, v kateri 
so uredili prostore za orga
nizirano druženje osnovno
šolcev. Za pester program 
dejavnosti skrbi konjiška 
zveza prijateljev mladine. 

Prostovoljcem pomaga tu
di diplomantka socialnega 
dela, ki je zaposlena preko 
javnih del. Skupaj priprav
ljajo program, ki bo poleg 
druženja in navezovanja no
vih stikov mladim omogočil 
tudi učenje življenjskih veš
čin, kot so komunikacija, us
tvarjalne spretnosti, likovno 
izražanje in podobno. 

Pripravili so že tudi teden
ski program. Od ponedeljka 
do petka so organizirane de

javnosti vsak dan med 14. in 
17. uro, in sicer v ponedeljek 
in četrtek za učence 5. in 6. 
razredov, v torek za učence 
od 1. do 4. razreda, v sredo 
in petek pa za učence 7. in 8. 
razredov. Ob sobotah med 9. 
in 12. uro vabijo vse osnov
nošolce, zanje pa so pripra
vili različne tematske delav
nice s pomočjo zunanjih so
delavcev. Prilagojeno starost
ni skupini otrok in mladost
nikov bodo spregovorili o dro-
gah, spolnosti, aidsu, alko
holu, prehrani, komunikaciji 
in drugih temah, o katerih bo
do mladi želeli izvedeti še kaj 
več. 

Program bodo kar najbolj 
prilagajali željam in potre
bam mladih, od katerih je tu

di odvisna končna podoba 
preurejenih prostorov nek
danjega mladinskega centra. 
Ko bodo v celoti rešili prob
lem ogrevanja in poleg igral 
za otroke pridobili tudi ra
čunalniške in druge pripo
močke za zabavo in učenje 
mladostnikov, bo Storkljina 
hiša še celoviteje zaživela. V 
njo želijo poleg najmlajših 
šolarjev pritegniti predvsem 
mlade od 5. do 8. razreda. 
Zavedajo se namreč, da je to 
starostna skupina, za katero 
je v prostem času najmanj po
skrbljeno, njene potrebe po 
zdravem druženju in iskanju 
odgovorov na številna vpra
šanja, ki spremljajo odrašča
nje, pa največje. 

MILENA B. POKLIC 
Pri odprtju prostorov za druženje osnovnošolcev je županu Janezu Jazbecu , poslanki Ani Mariji Tisovicii 
članicam zveze prijateljev mladine pri prerezu traku pomagala predstavnica osnovnošolcev Tanja Jeleni 

Asfalt do zadnjega kmeta 
v Paki nad Vitanjem so pred dne

vi slovesno/odprli še zadnji del oko
li 2 kilometra asfaltirane ceste na re
laciji Vitanje-Paka, do meje z obči
no Mislinja. 

Pri ureditvi ceste so z začetnimi fi
nančnimi sredstvi in nekaterimi pri
pravljalnimi deli pomagah krajani, os
tali potreben denar pa je prispevala ob
čina Vitanje. Pri urejanju ceste je so
delovalo tudi Gozdno gospodarstvo Ce-
Ije. 

Nova asfaltirana cesta je pomembna 
za krajane Pake, hkrati pa je kar za 20 
kilometrov skrajšala vožnjo na Roglo 
iz koroških in velenjskih krajev. Bla
goslovil jo je vitanjski župnik Vili Go-
milar, odprli pa so jo občinski svetnik 
Pavle Pogorevc, Slavko Tekavčič iz mi
nistrstva za finance, vitanjski župan 
Slavko Krajnc in predsednik vaške 
skupnosti Vinko Krajnc (na posnetku). 

F. JURAČ 

Potomci spoštujejo zaobljubo 
Na Turkovem hribu v Gradišču pri Vojniku so blagoslovili obnovljeno kapelo. 
Ob tej priložnosti je bila predstavljena zgodovina zanimive vasi, ustno izročilo Turkove-

ga hriba in rodbine skozi čas, II. svetovna vojna, ujetništvo in med njim zaobljubi ujetni
kov Franca Jošta in soseda Martina Goleža, konec vojne, srečna vrnitev obeh ujetnikov, 
izvršitev zaobljube z zidanjem kapelice v povojni zimi ter prvi blagoslov. 

Potomca postaviteljev kapele sta jo letos s pomočjo številnih ljudi obnovila. Blagoslovi
la sta jo župnik Janez Perger in kancler Janez Lesnika iz Maribora. Sodelovala sta tudi 
pevska zbora z Ljubečne ter ansambel Modrijani. MG, Foto: RM 

P NA 
KRATKO 
Zaključno 
srečanje 

Kmetijsko gozdarski zavod 
Celje - Izpostava Slovenske 
Konjice je povabil vse ude
ležence uvajalnega dela 
CRPOV iz Jerneja, Loč in 
Zbelovega na zaključno sre
čanje, ki bo danes, 21. no
vembra, ob 19. uri v domu 
Turističnega društva Mlače. 
Predstavili bodo tudi razvoj
ni projekt, pri katerem so 
upoštevali potrebe in želje 
krajanov, ki so se udeleževa
li delovnih srečanj. 

Smučarski 
sejem v 
Zrečah 

Osnovna šola Zreče priprav
lja smučarski sejem. Smučar
sko opremo bodo sprejemali 
v petek, 22. novembra, od 16. 
do 19. ure, prodajali pa jo bo
do v soboto med 8. in 12. uro. 
(MBP) 

Dotrajan 
taborniški dom 

Taborniški rod Belega konja iz Slovenskih Konjic ji 
eden izmed redkih srečnih rodov, ki imajo svoje prosto 
re. Kljub rednemu vzdrževanju je stavba v konjiškem 
parku v desetletjih postala skorajda neuporabna. 

Potrebna je temeljite obnove, taborniki pa zanjo nimajo dt 
narja. Zato so se po pomoč obrnili na občinski svet. Pričakuif 
jo, da jim bo v proračunu za prihodnje leto namenil denar vsa 
za zamenjavo strehe, izolacijo tal in zunanjih sten ter uredite 
greznice. Ker ta ni urejena, so jim že pred časom zaprli sanio 
rije in odklopili vodo. Seveda taborniki obljubljajo, da bodi 
pri obnovi sodelovali s svojim prostovoljnim delom. MBr 

Urejanje 
brežin Dravinje 

Krajani Konjic so vse bolj nezadovoljni zaradi poči 
snega urejanja brežin Dravinje. Neurejeni odseki pone 
kod že ogrožajo bližnje objekte. 

Ker občina sama nima dovolj denarja za večje posege, ji 
pritožbe krajanov posredovala upravljavcu vodotokov, man 
borskemu sektorju Agencije Republike Slovenije za okolje 
Obetov, da ta bi prispevala dovolj denarja za ureditev brežiij 
ni, so se pa v občini uspeli dogovoriti vsaj za ureditev dvelj 
odsekov. Prvi poteka od sotočja Koprivnice do mostu na Lip 
tovski cesti, v (vrednosti del 32 milijonov tolarjev), drugi 
od jezu na koncu Ulice Borisa Vinterja do mostu na obvozniî  
(16 milijonov tolarjev). Te ureditve so pomembne zaradi vzpo 
redne izvedbe potrebnih kanalizacijskih kolektorjev mesta 
financirajo pa se iz republiške takse za obremenjevanje voda 
Projektna dokumentacija je že pripravljena. MBi 

^ Preložen 
Žur pod goro 

Za minulo nedeljo napovedano dobrodelno priredit^ 
za Osnovno šolo Pod goro v Slovenskih Konjicah so 
ganizatorji preložili na nedeljo, 24. novembra. 

Izkupiček zabavnoglasbene prireditve, ki so jo poimeii" 
vali Žur pod goro, bo namenjen posodobitvi računalnišij 
mreže in opreme na šoli. Program ostaja nespremenjen: "j 
16.30 uri bodo pred športno dvorano v Slovenskih Koi^ 
cah odprli žurov prodajni butik, kjer bo mogoče kupiti drobi' 
spominska darila, ki so jih izdelali otroci pod vodstvo^ 
svojih mentoric, žur pa se bo v športni dvorani pričel ob 
uri. V programu bodo poleg orkestra Glasbene šole Slovel 
ske Konjice sodelovali številni glasbeniki, med drugimi^ 
ša Landero, Tinka Muha, Sedmi raj. Štajerskih 7, Zreških 
in ansambel Marjana Drofenika. M '̂ 
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Praznik 
spiošniii 
knjižnic 

se, kar ste vedno želeli vprašati, in 
promocija dejavnosti 

jO. november je razgla-
0za dan slovenskih splo-
fh knjižnic. Namenjen je 
Dinociji dejavnosti splo-
(h knjižnic in približeva
li knjižnic tistim obča-
pn, ki v knjižnice morda 
ne zahajajo. Zato so se 
traj, na ta dan, v vseh slo-

fskih splošnih knjižni-
odvijale številne prire-

(ve in predstavitve, 
f Osrednji knjižnici Celje 
se v praznično dogajanje 
jučili z dnevom odprtih 
t pod geslom Vse, kar ste 
rino želeli vprašati. Knjiž-
iiarji so pripravili posebne 
[edstavitve in inštrukcije, 
(vezane s ponudbo knjiž
ice. Možno je bilo izvedeti 
arsikaj o uporabi elektron-
lih podatkovnih zbirk, is-
inju po elektronskem ka-
)ogu, podaljšavah, izposoj-
lirokov in rezervacijah prek 

Interneta. Prav tako tudi o 
uporabi telefonskega odziv
nika in o splošnem iskanju 
po Internetu ter o uporabi naj
bolj razširjenih računalniš
kih programov. Obiskovalci 
so se dneva odprtih vrat ude
leževali ves dan, v oddelku 
za odrasle na Gledališkem tr
gu in oddelku za študij na Mu
zejskem trgu. 

Dan slovenskih splošnih 
knjižnic je sinoči obeležil še 
pesniški večer v okviru Be-
sednice v Levstikovi sobi, s 
pesnikom Petrom Semoli-
čem, nominirancem za letoš
njo Veronikino nagrado. 

To dopoldne ob 10. uri pa 
bodo na svoj račun prišli tu
di najmlajši, ki bodo v prav
ljični sobi knjižnice pri Miš
ko Knjižku na Gledališkem 
trgu uživaU ob Knjižni ča
janki . 

MP 

Črno-belo in 
\ v barvah 

III. medobmočna fotografska 
razstava v Likovnem salonu 

Najstarejše razstavišče v 
(lju je minuli ponedeljek 
lečer zasijalo v fotografi-
li, izbranih za III. medob-
očno fotografsko razsta-
I, ki bo na ogled do 23. 
»vembra. 
Dogodek je pripravilo ze-
'aktivno Fotografsko druš-
0 Celje pod pokroviteljs-
"m Fotografske zveze Slo-
5iije in v sodelovanju z Jav-
^ skladom za ljubiteljske 
ilturne dejavnosti - Območ-
•izpostave Celje. Razstavo 
Pred številnim občinstvom 
Vi predsednik društva 
'iko Skale, ki je skupaj s 

članoma žirije Jocom Žnidar-
šičem in Stojariom Kerbler-
jem poskrbel za izbor črno-
belih in barvnih fotografij na 
temi: prosto in akcija. 210 fo
tografij je poslalo 68 avtor
jev, žirija je sprejela 33 av
torjev in 65 njihovih fotografij 
ter razdelila skupaj 14 na
grad, nagrad za kolekcijo ter 
diplom. Izbor je bil brez dvo
ma zelo težak, vsaka fotogra
fija posebej pa vredna ogle
da in pozornosti, bodisi čr-
no-bela ali v barvah, na pro
sto temo ali v akciji. 

MP 
Foto: AŠ 

L "tednik Fotografskega društva Vinko Skale v pomenku z drugonagrajenim fotografom iz Žalca Borisom 
'̂<nom, ki je prvo fotografijo naredil 9. maja 1945 ob 11.30, ob odhodu nemškega okupatorja iz Slovenije, 

^"^parat pa je dobil od nemškega vojaka za pet litrov vina, se je spominjal svojih začetkov na razstavi v 
likovnem salonu. 

Stopnice 
na Malem 
Balkanu 

Na prireditvi Mali Balkan, 
ki je bila minuli konec me
seca v Sofiji v Bolgariji, je 
sodelovalo tudi Plesno gle
dališče Celje - Zavod za or
ganizacijo in izvedbo kul
turnih prireditev, ki ga vo
di koreograf in plesalec Ju
re Lukaščik. 

Organizatorja, bolgarske 
nevladne organizacije, ki se 
ukvarjajo z integracijo, izobra
ževanjem, rehabilitacijo, kul
turnimi in osebnostnimi po
trebami ter počitnicami za po
moč hendikepiranim osebam, 
in Movement 12, sta izbrala 
14 ljubiteljskih in profesional
nih ustvarjalcev različnih 
umetnosti in 17 invalidov za 
sodelovanje v projektu Stop
nice. Jure Lukaščik je nasto
pil skupaj z njimi pred okoli 
tisoč gledalci v državnem Sa
tiričnem gledališču v Sofiji. 

Kot je povedal ob vrnitvi 
iz Sofije, je projekt Mali Bal
kan v celoti izpolnil svoje po
slanstvo do številnih margi-
nalnih skupin. To je bilo umet
niško srečanje z delavnica
mi, v katerih so sodelovali ljud
je iz dežel balkanske regije. 
Ti so se razlikovali bodisi po 
socialnem statusu, izobraz
bi, jeziku, kulturnem izroči
lu bodisi po moralnih prepri
čanjih. Pri nas, žal, takšnih 
projektov nihče ne produci-
ra in podpira, čeprav ne bi 
bilo slabo. MP 

Kelti 
počivajo 

Razstava Kelti na Celjskem 
avtorice Darje Pirkmajer je 
od svoje predstavitve v Pokra
jinskem muzeju Celje pred 
desetimi leti obkrožila števil
na razstavišča po Evropi, od 
1. oktobra pa do minulega po
nedeljka pa je bila znova na 
ogled v Celju. 

Za izložbenimi stekli v Gos
poski ulici 10 v Celju si je raz
stavo v tem času ogledalo 777 
obiskovalcev, med njimi veli
ko šolarjev. V času od nastan
ka jo je videlo 120 tisoč ljudi, 
kar je izjemen obisk, pravijo v 
muzeju. Kelti bodo zdaj nekaj 
časa počivali v domačem de-
poju, potem pa jih čaka še 
predstavitev v muzeju v Tol
minu, dogovori pa tečejo še za 
pot v Dublin. MP 

Pesmi iz teme 
Svet otrok povezan v rime s skrivnostmi otroške 

duše in srca 
v svetli sobi hiše v Zagra-

du piše pesmi v temi. Po pr
vencu pesmi za odrasle Ko 
so jablane vzcvetele je po letu 
dni ugledala luč sveta zbir
ka bogato ilustriranih otroš
kih pesmi Celjana Zvonka 
Perliča. Bolezen mu je vze
la vid, ga potisnila v temo, 
a ga pustila radoživim mi
slim, ki v njegovi temi ne
nehno tkejo nove rime. 

Pravzaprav Zvonko Perlič 
pesmi ne piše. Narekuje jih 
iz teme. Zapiše jih njegova 
žena Romana. Med stotimi 
otroškimi pesmicami jih je 
49 ugledalo luč sveta v knji
gi, ki že z naslovnico žari v 

Pesmi za otroke Igra nas 
združuje, veselje nas radu-
je, so izšle v nakladi 1.000 
izvodov. V komaj tednu dni 
jih je ostalo le še okoli 200. 
Tudi te bo Zvonko Perlič 
razdelil. Rad pa bi, da bi 
našle mesto v šolskih knjiž
nicah ali celo v učbenikih. 
Pesmi je lektorirala prof. 
Damjana Grčar, črno-bele 
in barvne ilustracije je pris
peval Mladen Melanšek, 
knjiga je izšla s pomočjo 
sponzorjev, grafično obli
kovanje je prevzel Boštjan 
Breznikar, natisnili so jo v 
Fotoliku. 

svetlih barvah, svetlobi, otroš
ki radoživi igri in domišlji
ji. Tak je tudi naslov knjige, 
ki so jo predstavili pred šte
vilnim mladim in odraslim 
občinstvom minuli četrtek v 
Levstikovi sobi Osrednje 
knjižnice Celje: Igra nas zdru
žuje, veselje nas raduje. 

Čeprav je Zvonko Perlič za
čel pisati pozno, je vse živ
ljenje gojil poseben odnos do 
poezije in proze ter lepe slo
venske besede. Nekoč tudi 
kot priljubljen voditelj od
daj na Radiu Celje in na tele
viziji. Napisani verzi so se ko
pičili v debeli mapi, dokler 
se v njegovem življenju ni na
bralo toliko tegob, da jih je 
bilo potrebno odliti, v dik
tafon. In to ga danes razvese
ljuje. 

Pesmi za otroke, ki jih ima 
neizmerno rad, je posvetil 

svojim štirim vnučkam in 
vnuku in vsem otrokom, ki 
bodo knjigo pesmi vzeli v ro
ke. Želi si, da bi jih bilo kar 
največ, saj pravi, da je otroš
kih pesmi v knjigarnah zelo 
malo, razen ponatisov knjig 
že uveljavljenih avtorjev. Zato 
se je odločil, zahvaljujoč tu
di številnim sponzorjem, ki 
so priskočili na pomoč pri 
izdaji njegove prve pesniške 
zbirke za otroke, da te knji
ge ne bo prodajal, ampak po-

'darjal. 
MATEJA PODJED 

Zvonko Perlič je knjigo pesmi za otroke posvetil svojim vnukom in 
vsem otrokom. 

Siovašici pevci v Celju 
Dekliški pevski zbor 

Gimnazije Celje - Center, ki 
ga vodi profesorica Barba
ra Arlič, je od 13. do 17. no
vembra gostil mladinski 
pevski zbor Kysuca iz Čad-
ce na Slovaškem in tako vr
nil septembrski obisk. 

Gostujoči pevci, ki jih vodi 
doc. dr. Vojtech Didi, so ime
li dva koncerta. Prvega na 
Gimnaziji Celje - Center, dru
gega pa v petek v Celjskem 
domu skupaj z Dekliškim 

pevskim zborom Gimnazi
je Celje - Center. Petkov ve
černi koncert je bil veliča
sten, saj se ga je udeležil tu
di veleposlanik Slovaške re
publike v Sloveniji Roman 
Paldan. Po koncertu je, sku
paj z ravnateljem profesor
jem Igorjem Majerletom, 
pozdravil mlade pevce, jim 
čestital za nastop in se vods
tvu Gimnazije Celje - Cen
ter zahvalil za topel sprejem 
v Sloveniji. 

Člani Slovaškega zbora so 
si med bivanjem v Celju og
ledali kulturnozgodovinske 
znamenitosti mesta Celja, 
Ptuj in Ptujsko goro ter Slo
venske Konjice z Žičko kar-
tuzijo. 

Pevce so dva dni gostili star
ši pevk Dekliškega pevskega 
zbora Gimnazije Celje - Cen
ter in tako vrnili gostoljub
je, ki so ga bili deležni med 
gostovanjem na Slovaškem. 

OU 
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Hapoel zlahka, Prule skoraj 
Celjski rokometaši prikazali veliko - Požun uresničuje vizijo - Decembra v Prilep, tekmec bo Tutunski kombinat 
Po treh tekmah in dveh 

jnagah ter ugodnem torko
vem žrebu na Dunaju vla-
la pod Golovcem zadovoljs-
vo. Začelo se je s porazom 
i prulami, ki imajo izjem-
10 ekipo, presenečenje pa 
11 bilo daleč. 
Morebitna celjska zmaga 

)i zaslepila marsikoga, po-
az je pač realen odraz tre
nutnih moči, ki je pivovarje 
jstrezno podžgal za obraču-
la šestnajstine finala pokala 
[lokalnih zmagovalcev proti 
[elavivskemu Hapoelu. Sle-
lili sta gladki zmagi, v torek 
pa je športni direktor Slav-
lo Ivezič spet imel srečno ro
ko na Dunaju - makedonski 
predstavnik je premagljiv, 
pot na povratno tekmo ne bo 
niti pribUžno tako draga, kot 
bi bila v primeru, če bi iz
vlekli nasprotnike iz Islandi
je, Rusije, Ukrajine, Švedske, 
Romunije, ali Francije. 

Poleg Tutunskega kombi
nata je bila želja Celjanov 
(posebej Požunova) še slo
vaški Tatran Prešov. Prva tek
ma bo 7. decembra v Celju, 
povratni (upajmo, ne odlo
čilni) obračun pa naslednji 
vikend v Prilepu. 

Pilile 
Na novinarski konferenci so 

v celjskem taboru napovedo
vali, da bo na klopi sedel poš
kodovani vratar Dejan P e r i c 
in da bodo v zapisniku trije 
vratarji. Morda misleč, da bo 
ptopil na parket. Ni ga bilo 
le v zapisniku ne na klopi, od 
bder naj bi blagodejno s svo
jim značajem vplival na soi
gralce. Sedel je med gledalci. 
•Verjemi, to ni moja odloči-j 

tev. Moja želja za igro je večja 
od trenutnih zdravstvenih 
zmožnosti,« je razlagal celjski 
kapetan, ki ga mučijo boleči
ne v ramenu. Izjemno pa ga je 
nadomestil Gregor Lorger, ki 
je zaustavil 18 strelov gostov. 
Na žalost se je v ključnih tre
nutkih pred nasprotnim golom 
odprlo Benu Lapajnetu. Ed
vard Kokšarov je izkoristil 
tretjo sedemmetrovko v42. mi
nuti in znižal zaostanek na 
20:21, Prule pa so ostale le s 
štirimi igralci. A nato so celo 
dosegle gol (Matjaž Brumen), 
Celjani pa ne, čeprav so v tem 
obdobju poskusili štirikrat. V 
protinapadu je Dragan Gajič 
vrgel mimo gola, sledila je še 
četrta celjska sedemmetrov-
ka. »Imel sem na koncu jezi
ka, da Miru predlagam, naj 
menja izvajalca,« je po obra
čunu pripomnil Ivezič. Kok
šarov je bil zelo nesrečen za
radi zapravljene priložnosti, 
z izenačenjem bi Celjani še 
pridobili na samozavesti, kajti 
v 24. minuti so zaostajali že z 
8:13. Sodniški par Krasna -
Vodopivec je razburjal obe 
strani, celjski navijači pa so 
postali pogumnejši. 

V VIP šotoru je Iztok Puc 
razmišljal o Tonetu 1\u-nšku: 
»Res je pravi. Celje izgubi der-
bi, tukaj pa je prava veseli
ca!« In res, v petih dnevih je 
celjski rokomet veliko prido
bil, čeprav je poraz z Ljub
ljančani (prvi po osamosvo
jitvi) vedno boleč. A dobil je 
nove, mlade moči, ki so ob 
odsotnosti Dejana Perica in 
Aleša Pajoviča morale v 
ogenj. Vsekakor pa obračun 
ni bil prestižnega pomena. Ce
ljani imajo sedaj veliko manj 
možnosti za osvojitev naslo
va, kajti v Ljubljani v zadnjih 
dveh sezonah niso zmagali. 
To pa bodo, sodeč po trenut
nem zapletu, morali storiti, 
če želijo vrniti primat v me
sto ob Savinji. 

Hapoel 
v soboto so Celjani »raztr

gali« Izraelce, ki so občutili 
srd in jezo ter v 12. minuti 
zaostajali z 0:7. Končalo se je 
z 19 goli razlike, za mirno ne
deljsko povratno tekmo. Na 
njej so pivovarji v 41. minuti 
povedli s 26:14, potem pa zma

gali »le« z 31:26. »Ne, to sploh 
ni nebistveno, kajti dogovo
rili smo se, da igramo do kon
ca. Zelo smo popustili, kar 
me je precej razočaralo. To 
se nam ne sme več dogajati,« 
je pripovedoval Miro Požun, 
ki je bil razočaran tudi nad 
Izraelci, saj so bili na igrišču 
zelo grobi, izven njega pa ze
lo zahtevni pri svojih željah. 
Sledili bodo Makedonci, dru
gič zapored je žrebal Slavko 
Ivezič. Po tekmovalni plati so 
bili med nepostavljenimi 
moštvi najbolj nezaželeni 
francoski Chambery, švedski 
Redbergslids in ukrajinsko Za-
porožje, po stroškovni plati 
pa z izjemo makedonskega 
Prilepa, slovaškega Tatrana in 
že omenjenih Francozov ni bi
lo primernega nasprotnika. 

»Dobili smo zelo ugodnega 
tekmeca, ki je značilen pred
stavnik j ugoslovanskega roko
meta. Igra hitro v napadu in 
agresivno obrambo 3-2-1. Ča
sa za temeljito pripravo ima
mo več kot dovolj,« je dunaj
ski žreb komentiral Požun. Tu
tunski kombinat je v šestnaj
stini finala izločil grški loni-
kos z najtesnejšim skupnim izi
dom 46:45 (20:21, 26 :24) , 
medtem ko je v minuli sezoni 
v 4. krogu prav tako samo z 
zadetkom razlike izpadel z 
beograjskim Partizanom. Ce
ljani so že igrali v Makedoni
ji. V BitoU so dosegli prvo 
evropsko zmago v gosteh. 

Ruska 
avantura 

Velenjski rokometaši so po
vratno tekmo pokala EHF v 
Astrahanu odigrali šele v po
nedeljek, potem ko so v so
boto kar 16 ur preždeli na mo
skovskem letališču. Povedli 
so s 5:3 (pi-vo tekmo so dobi
li s 30:27), a kmalu nato že 
zaostajali z 10:15. Minuto pred 
koncem so Rusi vodili le še s 
30:27, Sebastjan Sovič pa je 
presekal podajo, a sta madžar
ska sodnika Dobrovits in Pa-
jok, zelo naklonjena doma
čim, dosodila prekršek in v 
končnici omogočila zmago 
Dinamu s 33:28. Aleš Sirk je 
dosegel 8 golov, Sebastjan So
vič 7 in Vid Kavtičnik 5. 

DEAN ŠUSTER 
Foto: GREGOR KATIC 

(željan Zoran Lubej: »Obnašanje 
(sijske publike je bilo primitivno...« 

Hobotnica iz Grobelnega, dvometraš Gregor Lorger 

Izraelce je zbombardiral tudi novi celjski rušilec. 19-letnl Mlladin Kozlina. 

Celje i 
Pivovarna 

Laško - ] 
Mobitel Prule i 

67 27:29 
(11:13) I 

i 
C E U E - Dvorana Golo-j 

vec, 2000 gledalcev. Sod-' 
nika: Krasna - Vodopivec j 
CPL: Kisovec, Rutenka 4,^ 
Vugrinec 3, Bilbija, OštirJ 
Gajič 1, Maksič 3, Ivančič.j 
Tomšič 2, Kozlina 3, Lor-s 
ger (18 obramb), Milosav-^ 
Ijevič 1, Žvižej 1, Kokšarov i 
9 (3). i 

PRULE: Podpečan, Simoni 
1, Natek 2, Šile 2, Brumen 3 'i 
(1), Vučičevič 4, Backovič 2,1 
Lubej 5, Ficko 1, Zrnič, La-| 
pajne (14 obramb), Zorman« 
1, Kastelic 3, Jovičič 5 (2). > 

Izključitve: CPL 12 min,< 
Prule 16. ! 

Rdeča kartona: Oštirj 
(CPL), Simon (Prule). • 

Sedemmetrovke: CPL 3-1 
4, Prule 3-4. 1 

Bistveni potek rezulta-| 
ta: 1/0, 3 /5 , 4 / 8 , 5 /9 , 6 /1 
11 ,8 /13 , 12/13, 12/15, 13/1 
17, 16 /18 , 16 /20 , 19/20 ,1 
2 0 / 2 4 , 2 1 / 2 5 , 23 /27 , 25 /^ 
27, 2 5 / 2 9 , 27 /29 . i 

Hapoel 
Rishon le Zion 

- Celje 
Pivovarna 

Laško 19:38 
(8:20) 

C E U E - Dvorana Golo
vec, 1200 gledalcev. Sod
nika: Shal in Konoplyastny 
(Ukrajina). 

HAPOEL: Berkovic, 
Zaikman (18 obramb), 
Balsar 2, Gedvilas, Belc-
her, Idan Mimon 3, Siry 
4, Yafe, Moritz 3, Fireman 
4, Laver 1, Omry Mimon 
2 
CPL: Kisovec (4 obram
be), Lorger (15 obramb), 
Rutenka 3, Vugrinec 5, Bil
bija 2, Oštir 2, Gajič 1, Mak
sič 4 , Ivančič 2, Tomšič 2, 
Kozlina 4, Milosavljevič 6, 
Žvižej 3, Kokšarov 4. 

Sedemmetrovke: Ha
poel 1-3, CPL 5-5. 

Izključitve: Hapoel 12 
min, CPL 6. 

Rdeča kartona: Siry, 
Yafe. 

Bistveni potek rezulta
ta: 0/7, 2 /8 , 2/13, 4/16, 7/ 
19, 9 / 2 2 , 1 0 / 2 5 , 1 2 / 2 8 , 14/ 
32, 15/34, 17/36, 19/38. 

Celje 
Pivovarna 

Laško-
Hapoel 

Rishon le Zion 
31:26(18:10) 

C E U E - Dvorana Golo
vec, 600 gledalcev. Sodni
ka: Shal - Konoplyastny 
(Ukrajina). 

CPL: Rezar (2 obrambi), 
Lorger (14 obramb), Ru
tenka 4, Vugrinec 2, Bil
bija 3, Oštir 3, Gajič 5, 
Maksič 1, Ivančič 2, Tom
šič 2, Kozlina 4, Milosav
ljevič 1, Žvižej 3. Kokša
rov 1. 

HAPOEL: Berkovic (1 
obramba), Zaikman (12 
obramb), Balsar 4 , Ged
vilas 1, Belcher, Idan Mi
mon 6, Siry 1, Yafe 6, Mo
ritz 3, Fireman 2, Laver 3, 
Omry Mimon. 

Sedemmetrovke: Ha
poel 1-1, CPL 3-4. 

Izključitve: CPL 6 min, 
Hapoel 12. 

Rdeči karton: Siry. 
Bistveni potek rezulta

ta: 3 /0 , 7 /1 , 10/4, 15/7, 
17/10, 19/10, 20 /12 , 2 3 / 
13, 26 /14 , 27 /16 , 2 9 / 2 1 . 
3 0 / 2 4 , 3 1 / 2 5 . 
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Bombastični Publikum 
- 8. del 

Celjani v slogu velikih ekip - Prvič popolni 
izkupiček trojice s Celjskega - Era sama na 5. 

mestu, Rudar zaustavil Koper 
Pa smo le dočakali. Moštva s 

Celjskega so šele v 16. krogu iztr
žila popolni izkupiček. CMC Pub
likum je prvič doslej zmagal v Dra
vogradu in domačim prizadejal 
edini poraz na njihovem stadio
nu, Era se je utrdila na 5. mestu s 
ponovitvijo rekordne zmage v 
Murski Soboti, Rudar pa je po sed
mih krogih le stri odpor tekmeca. 

Ob jezeru je klonil Koper, ki za 
Celjani zaostaja za 4 točke, a jih 
bo pričakal na Bonifiki v nedeljo. 
Šmarčani bodo v vijoličnem der-
biju gostili državne prvake, že ju
tri pa bodo Velenjčani za Bežigra
dom skušali prepričati svojega tre
nerja, da uspeh proti Kopru ni bil 
naključje. CMC Publikum zaosta
ja za vodilnim moštvom za tri toč
ke, toliko tudi Era za državnim pr
vakom ter Rudar za vrhom spod
njega dela lestvice. 

Padla 
dravograjska 

trdnjava 
» s stadiona sem odšel peš do do

ma, na 700 metrov dolgi poti pa po
sebnosti ni bilo. Pred tekmo sem hčer
ko Nežo vprašal, kaj si želi. Dejala 
je, da mora biti neodločeno. Razo
čarali smo veliko Dravograjčanov. 
Mojim fantom znova čestitke. Z ze
lo srčno igro in nekaj športne sreče 
so nadaljevali niz zmag, čeprav so 
domači prikazali najboljši nogomet 
v tej sezoni,« je menil trener CMC 
Publikuma Marijan Pušnik, ki si 
je spet nadel črno sra[co in oranžni 
šal. Objektivni poznavalci so priz
nali, da nikakor ni šlo za »dravograj
ski derbi«, kajti v prvi postavi doma
čih je bil le en Dravograjčan (Navod-
nik), dva sta bila na klopi (D. Forne-
ci in Peruš), pri gostih iz Celja pa le 
eden na klopi (S. Fornezzi). 

Že v 60. sekundi je dišalo po vods
tvu Publikuma, ko je Sebastjan Go
bec zaposlil osamljenega Andreja 
Kvasa, a je njegov strel zletel pre
ko vrat. Na drugi strani sta gol zgre
šila Rebol in Drobne, nato pa je na 
sceno stopil Robert Koren. Z levi
co je sprožil s 25 metrov, žoga pa je 

le oplazila prečko. V 45. minuti, ko 
so vsi le čakali na sodnikov znak za 
odmor, pa je bil Robi natančnejši. 
Nekaj metrov pred kazenskim pro
storom je udaril z desnico, vratar 
Dino Lalič je takoj poletel proti žo
gi, a se je je le dotaknil in ob desni 
vratnici je obtičala v mreži - 0:1. 
Sledila je hitra »bomba«, zaradi raz
močenega igrišča ob glavni tribuni 
so bili beli dresi še bolj umazani. A 
znova so prinesli srečo. 

V nadaljevanju je Publikum sto
ril nekaj grobih napak v napadu in 
namesto, da bi izdatno zmagal, je 
»ponudil« domačim remi. Svoj šov 
je spet imel Dragan Čadikovski, 
ki je »vroč«. Z desne strani je podal 
pred gol, kjer pa je Vrhnjak zgrešil 
žogo, Mitja Brulc pa se je nenado
ma znašel v izjemni priložnosti. Če
prav je bil udarec slaboten, je sko
raj presenetil Laliča, ki je žogo ujel 
tik pred golovo črto. Nato je Dra
gan Čadikovski »zasukal« dva 
obrambna igralca in z desetih me
trov streljal po tleh, prav čudežno 
pa je z nogo reagiral Lalič, ko je že 
ležal. Na odbito žogo je sledil volej 
Čadikovskega, pred golovo črto pa 
je že stal Tomaž Vršič. V 68. minu
ti pa je Čadikovski osmešil desno 
stran obrambe Dravograda, nato pa 
ostro podal med vratarjem in svo
jim čuvajem proti Brulcu. Slednji 
ni imel dobrega dneva in je pred praz
nim golom zgrešil žogo. 

Med 1.600 obiskovalci je bilo več 
kot sto Celjanov, ki so začeli trepe
tati. In res: v 77. minuti se jim je za 
sekundo, dve zaustavil dih. Gobec 
je med potjo z boka proti sredini 
izgubil žogo, ta je bila takoj podana 
v globino, kjer jo je zaustavil Matej 
Rebol in stekel proti celjskemu go
lu. A Aleksandra Šelige ni uspel 
prelisičiti. Celjski vratar je žogo odbil 
v zunanji del mreže, nato pa se je 
od zaščitne mreže odbila do hrbt
nega dela golove mreže in se zau
stavila. Vsaj pol dravograjske tribu
ne je skočilo od veselja, misleč, da 
so njihovi ljubljenci kaznovali Pub-
likumovo neučinkovitost. A bil je 
le kot. In do konca je ostalo 0:1 . 
Domen Beršnjak se je zelo trudil. 

vendar mu tokrat skoraj nič ni us
pelo, za razliko od Vladislava Lun-
guja, ki ni imel slabe poteze. Po
godbi se jima iztekata, tudi Andre
ju Jožefu. Direktor Darko Klarič 
jim je že pred časom ponudil nove 
pogodbe, a odgovora še ni dobil. Mol-
davec je včeraj zaigral v dresu svoje 
reprezentance proti Madžarski. Ko
ren in Simon Sešlar sta bila na pri
čakovani ravni, da pa tokrat Publi
kum ni blestel, je priznal tudi Pu
šnik, češ, da ima ekipa po daljšem 
času pravico tudi do tega. Vodstvo 
Kopra je pred tekmo na Bonifiki s 
Publikumom denarno kaznovalo 
svoje igralce po slabi predstavi v Ve
lenju. Celjanom se slabo piše, če
prav se ne bodo ustrašili. Če bodo 
zadržali zaostanek treh točk za 
Olimpijo, bo čez 11 dni derbi za je
senskega prvaka napolnil Skalno klet 
navkljub televizijskemu prenosu. 

Se je napadalcem 
le odprlo? 

Era je uresničila zastavljeni cilj, 
da v Murski Soboti nadoknadi iz
gubljeni točki z domače tekme proti 
Dravogradu. Tako kot v lanski se
zoni pod vodstvom Staneta Bevca, 
je tudi tokrat suvereno slavila na sta
dionu v Fazanariji in Muro potisni
la na dno razpredelnice. Končno se 
je odprlo napadalcem. Ramiz Smaj-
lovič je zadel že v 1. polčasu, v zad
njih desetih minutah pa sta zmago 
potrdila Ante Šimundža in Simon 

Korun, ki je bil v igri le zadnjih pet 
minut. Pri Prekmurcih se je pozna
la odsotnost prvega strelca Marja
na Dominka in domači trener Vo-
jislav Simeunovič, ki je Šmartno 
pred dvema sezonama pripeljal v 1. 
ligo, je moral čestitati svojemu pri
jatelju Borutu Jarcu. 

Šmarski .strateg je pohvalil vse 
igralce, izpostavil pa učinke Jerne
ja Javornika in Danija Repovža. 
Tudi vratar Robert Sraga je opravil 
veliko dela pri preprečevanju nevar
nih strelov in predložkov domači
nov, vendar težav z resnejšimi pri
ložnostmi ni imel. Muraši so od 58. 
minute igrali z igralcem manj, saj 
je Goran Burčul brcnil igralca tek
me, Javornika, in si prislužil rdeči 
karton. Številčno slabši domačini 
niso zmogli loviti zaostanka. »Rad 
bi povedal, da kljub visokemu konč
nemu izidu, do zmage nismo prišli 
tako lahko. Mura je igrala izredno 
čvrsto, mi pa smo končno le uspeli 
realizirati pripravljene priložnosti. 
Dobro so delovale vse linije, tako 
obramba, sredina in napad, čeprav 
so manjkali trije ključni igralci pr
ve enajsterice, Kovačič, Alibabič in 
Balagič,« je o tekmi povedal Jarc. 

Era je trenutno dobila boj z Dra
vogradom za peto mesto na lestvici 
lige Simobil. »S tem smo zelo zado
voljni, storili bomo vse, da na tem 
mestu tudi ostanemo. Za nadaljeva
nje tekmovanja nujno potrebujemo 
še enega napadalca, ki bi izostril kon
kurenco in povečal realizacijo. Še z 
eno okrepitvijo v zadnji vrsti bi lah
ko konkurirali za uvrstitev na prvo 
polovico lestvice ob koncu prvens
tva,« je še dodal šmarski stateg, ki ga 
v nedeljo čaka nova velika preizkuš
nja. Maribor Pivovarna Laško ima 

trenutno tri točke prednosti in bo 
Šmartnem favorit. V Ljudskem vn 
sta se ekipi razšli brez zmagovalca 

Končno zmaga 
Velenjski Rudar je po sedmih kro 

gib vendarle zmagal. Ob jezeru je pre 
magal favorizirani Koper, ki je ofi! 
no v manjši krizi. Gostje so sicer vo 
dili, tiF pred odmorom je zadel Al 
fred Jermaniš, vendar so v nadalje 
vanju povsem popustili in domaf 
so izkoristili ponujeno priložnost. Izt 
načil je Damjan Jeseničnik, zmag 
pa je Rudarju v 75. minuti zagoto\i 
Amel Mujakovič, ki je v s oboli 
ogromno doprinesel k uspehu svoi 
ekipe. »Trener Franci Oblak je tei 
mo zaupal preverjenim igralcem, 
v tem trenutku nimamo priložnost 
za eksperimentiranje. Vsi naši nogf 
metaši so priložnost dobro izkon 
stili in jim gredo za zmago seveda 
vse čestitke,« je dejal direktor klubi 
Matjaž Begič. Velenjski klub je mfl 
tednom zapustil Mirnes Šišič, ki sf 
ni strinjal z načrtovanim delom v kit 
bu pod vodstvom novega trenerja. »Vsa
kega igralca, ki ne zagovarja naše stri 
tegije, bomo zaradi disciplinskih pre 
krškov suspendirali,« je zadevo pojJ 

snil Begič. Rudar se je z zmago malci 
odlepil od dna razpredelnice in ulf 
vil priključek s sredino lestvice, k-
je tudi njegov cilj do konca prve 

dela prvenstva. Že jutri bo lahko / 
gral precej bolj sproščeno proti \ i 
Olimpiji in jo morda presenetil na n 
nem igrišču. S senzacijo bi pono\ 
pomagal CMC Publikumu v boju 
naslov jesenskega prvaka. 

PETRA ŠAFRAf 
DEAN ŠUSTEf 

Foto: GREGOR K A T K 
T R I A R T E ! 

Strelca proti Muri Ramiz Smajlovič in Ante Šimundža (z leve) in Matjaž Štancar. 

Bo Marinko Galič spet »stranka« celjske desetice Roberta Korena? 

Št. 47 -21 . november 2002 

Igralec kroga Vladislav Lungu (CMC Publikum), trener kroga Borut Jarc (Era Šmartno) 
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Oba derbija domačinom 
Izgubljen pivovarski obračun - Odločala Novak in Tovornik 

Ekipe s Celjskega minu-
jconec tedna v obeh naj-
očnejših košarkarskih li-
ih niso razočarale. Lašča-
so sicer izgubili dvoboj 

Tivoliju, obe zmagi v lo
jnih derbijih prve lige pa 
a pripadli domačinom, to-
ij Šentjurčanom in Polze-
jiom. 

^ Pivovarski 
dvoboj 

ponovno 
jubijančanom 
Ekipa Pivovarne Laško je 
jšla v ljubljanski hram ko-
irke z b r e m e n o m katastro-
ilnega poraza v poka lu 
LEB proti Železniku, od 
inogih že vnaprej odpisana, 
ečina je n a m r e č napovedo-
ala nov potop ekipe Predra-
a Kruščiča, ki je ob slabi 
)rini za n a m e č e k nastopila 
rez Radeka Nečasa. A se 
aščani nikakor niso osramo-
11, saj so favorizirano Olim-
lijo držali v napetosti vse do 
ačetnih minut zadnje četr-
ine. Dobra igra centrov in 
lil ter kapetana Dragana 
liletiča, ki je končno dobil 
iriložnost, pa ni bila nadgra-
ena s pomočjo branilcev, kaj-
iBrolih in Popovič sploh nista 
adela, Kobale pa je dosegel 
kremnih šest točk. Tako je 
jubijančanom v zadnjem de-
1, ko s m o pričakovali nego-
fv finiš, bilo dovolj le ne-
j minut zavzete igre, da so 
išli do odločilnih desetih 
tk naskoka, kar so do kon-
i znali ubraniti. 
V ligi Goodyear sedaj sle-

iprekinitev, zelo dobrodošla 
Jščanom, da skušajo strni-
1 dodobra pretresene vrste. 
Mi bo po odslovitvi Ameri-
ana Danielsa prišlo do kak-
inih okrepitev, je težko reči, 
lejstvo paje, da bi ekipa nuj-
10 potrebovala pravega orga-
lizatorja igre, kar je njena 
ajbolj boleča točka. Tudi za 

trenerja Kruščiča še ni jasno, 
aH bo v Laškem dočakal na
daljevanje sezone. 

Šentjurčani 
našli izhod iz 

krize 
v lokalnem dvoboju v 

Šentjurju smo po daljšem ča
su videli pravi obraz doma
če ekipe. Borbena igra, pol
na želje in elana, je dala re
zultat, zmago proti Elektri in 
s tem prekinitev serije štirih 
porazov. Očitno so pogovori 
v klubu in pa trdno zaupanje 
v trenerja Igorja Pucka dali 
pozitiven naboj, ki je bil še 
kako viden v dvoboju proti 
Šoštanjčanom. Odlično sta 
odigrala Bojan Novak (30 
točk, 7 skokov) in Ilija Pe
trovič (21 točk, 7 asistenc), 
tudi vsi ostali si zaslužijo 
pohvale, še posebno najsta
rejša in poškodovana Husein 
Kahvedžič, ki je po sreča
nju končal v celjski bolnišnici 
(hrbtenica) in Damjan No-
vakovič, ki je zaigral v od
ločilnem drugem delu (zara-

Peterka kroga: Petrovič 
(Alpos Kemoplast), Čatovič 
(Hopsi), Novak (Kemo
plast), Tovornik (Hopsi), 
Belanovič (Elektra). 

Igralec kroga: Bojan No
vak (Kemoplast). 

Trener kroga:Igor Pucko 
(Kemoplast). 

di poškodbe kolena dva ted
na ni treniral). 

Vodilna moža Elektre sta 
bila Aleksander Belanovič 
(met 8-10, 7 skokov) in Dag-
mar Dražovič (19 točk, 7 asi
stenc), a je bilo to premalo 
za peto zmago v sezoni. Ra
zočarala sta predvsem Lato-
vič in Jevtovič (5. osebna na
paka že v 24 minuti), pozna
la pa se je odsotnost Čustiča 
in Kovača, kajti kljub števil
nim menjavam Miloš Saga-

din ni uspel najti še vsaj ene
ga razpoloženega igralca. Za
to tudi ne čudi polnih pet mi
nut brez koša, ko so Šentjur
čani z delnim izidom 14:0 
prišh do odločilnih 18 točk 
naskoka. 

Natančni 
Polzelani 

Na Polzeli so domači na
vijači ponovno videli never
jetno natančnost svojih Hop-
sov, ki so iz igre metali kar 
72-odstotno. Proti temu ni
ti Rogla ni imela orožja, pa 
čeprav je bila Hopsom vse
skozi za petami. Ponovno je 
bil prvo ime Matjaž Tovor
nik (27 točk, 69-odstoten 
met), njegovih šest asistenc 
pa je najbolje izkoristil J a 
smin Čatovič (19 točk, 77-

odstoten met). Na drugi stra
ni je imela Rogla več ena
kovrednih igralcev, a to ni 
bilo dovolj proti sanjskemu 
strelskemu večeru Polzela-
nov. Ti so na lestvici ujeli 
Roglo in Elektro na četrtem 
mestu, le zmago manj pa ima 
Alpos Kemoplast. Vse štiri 
ekipe ostajajo v boju za me
sta, ki vodijo v ligo za prva
ka. 

Tudi v 1. A ligi bodo dva 
tedna počivali zaradi kvali
fikacijskih tekem naše repre
zentance, po prekinitvi pa ča
ka Šentjurčane pot v Kranj, 
Polzelane v Ljubljano k Slo
vanu, Elektra bo gostila Ko
per, Rogla pa bo imela po
daljšan počitek, saj je v 9. 
krogu prosta. 

JANEZ TERBOVC 

NA KRATKO 
Pet reprezentantk 

Celje: Košarkarice Merkurja so dosegle peto zmago (ob 
dveh porazih) v hgi Trocal, ko so popolnoma nadigrale av
strijski Wels, za katerega nastopa Celjanka Simona Jurše. 
Selektor naše reprezentance Dragomir Bukvič je za kvalifi
kacijske tekme poleg nje izbral še pet igralk Merkurja, Da-
liborko Jocič, Katjo Temnik, Alenko Potočnik, Mojco Mar-
kovič in Majo Erkič. 

Po daljšem času se je razigrala Čehinja Lucija Čonkova 

Celjanke še v igri 
Velenje: V 1. B ligi vzhod so rokometašice ŽRK Celje pre

magale domači Vegrad z 28:27. Zmago so si priborile v zad
njih desetih minutah, kajti gostiteljice so pred tem vodile 
že za pet zadetkov. Celjanke so si tako zelo povečale mož
nost, da se uvrstijo v končnico tekmovanja. Za uvrstitev 
med najboljšo trojko pa bo potrebno presenetiti še Ptujčan-
ke in Zagorjanke. Najboljša igralka tekme je bila Majceno-
va s 7 zadetki, toliko jih je dala tudi Potočnjakova, Skutni-
kova jih je dodala 6 in Šonova 4. (J. K.) 

Nino ni obupal 
Cancun: Celjan Nino Cokan se je vrnil s SP v triatlonu, 

kjer je na aquatlonu dosegel odlično peto mesto med 300 
tekmovalci, v triatlonu pa je po smoli, ko mu je razneslo 
sprednjo gumo, pristal na predzadnjem mestu, a že načrtu
je nove nastope. 

Edina Slovenca v Cancunu Mateja Šimic in Nino Cokan. 

17. mednarodni miting 
za Poicai Celja 

Že po tradiciji celjski pla
čilni klub Marines Neptun 
Tireja otvoritveni medna-
"dni miting v 25-metrskih 
"izenih. Letos je nastopilo 
'50 plavalcev iz 29 klubov 
spetih držav, med njimi tu-
nekaj državnih reprezen-

inc. 
Prvo nagrado ter pokal me-
3 Celja so tako osvojili na-
južni sosedi Hrvati, Ijub-

^nska Ilirija pa je bila dru-
-̂ Med posamezniki sta de-

'iriie nagrade za največ 
"""'inih točk po treh nasto-
''li prejela Peter Mankoč 
" i r i j a ) in Anja Čarman iz 
folijskega Merit Triglava. 
^3rines Neptun, ki je odlič-
'°pripravil tudi letošnji mi

ting, so zastopali izvrstni ka
deti. Miha Lenasi, Miha Jošt 
in Tina Kotnik so posegli vi
soko tudi v absolutni kon
kurenci. Med mlajšimi ve
lja omeniti Barbaro Šalekar, 
Marijo Malgaj, Jureta Fi-
derška in Roberta Kekca. Ve
lenjski plavalci pa imajo iz
vrstni sestri Majo in Nino So-
vinek, ki sta v prostem in 
hrbtnem slogu pod samim 
vrhom slovenskega plavanja. 
Za poživitev pa so poskrbe
li mlajši: Staša Skupčič, Igor 
Beretič, Jernej Ocepek, Sa--
nora Pandžain in Tjaša Puč
nik. Od četverice plavalcev 
Posejdona iz Celja je bila us
pešna le Marina Vok. 

JOŽE KUZMA 

iLANINSKI KOTIČEK 
j Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi 24. novembra na 

• Pohod na Čemšeniško planino. Odhod ob 7.30 z rednim 
^ '̂obusom z avtobusne postaje v Celju. Prijave do 22. 11. 
^ tel. 03 545-29-27 ali 040 324-669. 

PANORAMA 

1 .SNL 
16. krog: Dravograd - CMC 

Publikum 0:1 (0:1) ; Koren 
(45)'. Mura - Era Šmartno 0:3 
(0:1); Smajlovič (27), Šimun-
dža (83), Korun {90). Rudar 
- Koper 2:1 (0:1); Jeseničnik 
(57) , Am. Mujakovič (75); 
Jermaniš (44). Vrstni red: Ve
ga Olimpija 35, CMC Publi
kum 32, Koper 28, Maribor 
Pivovarna Laško 26, Era 
Šmartno 23, Dravograd 20, 
Ljubljana 19, Korotan, Rudar, 
Gorica 16, Primorje 15, Mu
ra 13. 

2 . SNL 
15. krog: Dravinja - Dra

va 0:2 (0 :1) ; Poštrak (44) , 
Majcen ( 5 3 ) . Vrstni red: 
Domžale 37, Grosuplje 34, 
Aluminij 31, Drava 25, Kri-
ževci 23, Livar, Izola 21, Bela 
krajina 19, Krško Posavje, 
Goriška brda 18, Zagorje 17, 
Jadran, Nafta 16, Triglav 15, 
Dravinja 13, Železničar 5. 

MČL - Celje 
12. krog: Zreče - Laško 4:2, 

Vojnik - Oplotnica 1:2, Šent
jur 2001 - Rogaška SŠ\:3, Ko
vinar Štore - Odred Kozje 6:0. 
Vrstni red: Zreče 32, Oplot
nica 25, Kovinar Štore 22, Ro
gaška SŠ 16, Laško 14, Šent
jur 2001 8, Odred Kozje, Voj
nik 6. 

MALI NOGOMET 
6. krog: Tiskarna Grafis 

- Dobovec 2:5; Vrstni red: 
GIP Beton 18, Litija 16, Do
bovec, Puntar 12, Metropol 
9, Ajdovščina, Pernica 6, To
maž 4, Tiskarna Grafis, Sev
nica 3. 

KOŠARKA 
POKAL ULEB 

5. krog: Pivovarna Laško 
- FMP Železnik 59:89 
(49:65, 37:41, 16:18); Kuqo, 
Popovič 11, Weaks 9, Koba
le 8, Pavič 6, Dojčin 5, Bro-
lih 3, Memčič, Miletič, Ne-
čas 2. Vrstni red: Valencia 
10, Železnik 9, Opel Skyli-
ners, Rosseto, Pivovarna 
Laško 7, Oostende 5. 

GOODVEAR LIGA 
8. krog: Union Olimpija -

Pivovarna Laško 78:66 
(56:56, 39:38, 18:17); Pavič, 
Weaks 17, Miletič, Kuqo 12, 
Kobale 6, Dojčin 2. Vrstni 
red: Maccabi, Union Olim
pija 15, Krka 14, Zadar, Za
greb 13, Gibona, Crvena 
zvezda, Split 12, Široki bri-
jeg 11, Pivovarna Laško 10, 
Borac 9, Bosna 8. 

1 . SKL - m o š k i 
8. krog: Savinjski Hopsi -

Rogla 100:92 (72:69, 52:43, 
24:19); Tovornik 27, Čatovič 
19, Kadič 16, Skok 11, Grži-
na 10, Cizej 9, Čovič 8; Dun-
dovič 21, Meško 16, Brolih 
U, Hohler, Zinrajh 10, Mi-
hajlovič 9, Benič 7, Sivka 6, 
Temnik 2. Alpos Kemoplast 
- Elektra 93:78 (67:58, 
46 :42 ,22 :25) ; Novak 30, Pe
trovič 21, Novakovič, Jova-
novič 9, Ribezi 8, Kočar 6, 
A. Maček, Kahvedžič 5; Be
lanovič, Dražovič 19, Nuha-
novič 9, Tajnik 9, Jevtovič, 
Latovič 6, Divjak 4, Vidovič 
3, Rupreht 2. Vrstni red: Geo-

plin Slovan 15, Koper, He-
lios, Rogla, Kraški zidar 12, 
Savinjski Hopsi, Elektra 11, 
Alpos Kemoplast 10, Triglav 
9, Zagorje, Birokrat 8. 

LIGA TROCAL 
7. krog: Merkur Celje - Wels 

92:53 (70:37, 41:25, 17:8); 
Čonkova, Jocič 16, Jereb 13, 
Temnik, Potočnik 12, Trat-
siak 9, Ramšak 6, Erkič 5, 
Markovič 3. Vrstni red: Že-
Ijezničar 13, Merkur, Gospič 
12, Šibenik, Montmontaža, 
Wels 10, Jezica 9, Jedinstvo 
Tuzla 8. 

SAVINJSKA LIGA 
3. krog: Parižlje - Gornji 

Grad 66:69, Velenje - Prebold 
75:50, Gomilsko - Laško 
74:63, Žalec - Polzela 79:54. 
Vrstni red: Gomilsko, Vele
nje, Gornji Grad 6, Pivovar
na Laško, Žalec, Parižlje 4, 
Prebold, Polzela 3. 

ROKOlVlEr 

POKAL EHF 
Šestnajstina finala, dru

ga tekma: Dinamo - Gorenje 
28:33 (11:15); Sirk 8, Sovič 
7, Kavtičnik 5, Mlakar, Do-
belšek 3, Tamše 2. 

1 . SRL - m o š k i 
8. krog: Koper - Gorenje 

26:34 (8:18); Sovič 9, Kav
tičnik 7, Sirk 6, J . Dobelšek 
5, Tamše 3, Mlakar, Oštir, L. 
Dobelšek, Štefanič 1. Vrstni 
red: Mobitel Prule 67 14, Ce
lje Pivovarna Laško 12, Go
renje 10, Prevent 9, Trimo 8, 
Slovan 6, Velika Nedelja, Ru
dar, Ribnica 5, Škofja Loka 
4, Koper 3, Pivka 1. 

ODBOJKA 

1 . DOL - m o š k i 
7. krog: Šoštanj Topolšica 

- Calcit 2:3, SIP Šempeter -
Fužinar 1:3. Vrstni red: Sa
lonit 18, Fužinar 15, Svit 14, 
Calcit 12, Stavbnar, Bled 9, 
Triglav, Pomurje 7, Šoštanj 
Topolšica 6, Šempeter 5. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

PEreK22.11. 
NOGOMET 

1. SNL, 17. krog: Ljublja
na: Vega Olimpija - Rudar 
(18) . 

SOBOTA23.11. 
MALI NOGOMET 
1. SL, 7. krog, Rogaška Sla

tina: Dobovec - GIP Beton 
MTO (20). 

ROKOMET 
1. SRL-nosk i , 8. krog, Ve

lenje: Gorenje - Ribnica (19), 
Celje: Celje Pivovarna Laško 
- Cimos Koper (18.30) 

ODBOJKA 
1. DOL, 8. krog, Šoštanj: 

Topolšica - SIP Šempeter. 

NEDEUA24.il. 

NOGOMET 
1. SNL, 17. krog, Koper: 

Šport line Koper - CMC Pub
likum, Šmartno ob Paki: Era 
- Maribor Pivovarna Laško 
(14) . 

http://NEDEUA24.il


Drugi sejem frizerstva in 
kozmetike Lepota 2002 je mi
nuli konec tedna na celjsko sej
mišče zopet privabil številne frizer
ske in kozmetične strokovnjake, v hali L 
pa se je oba dneva kar trlo ljubiteljev modnih 
pričesk, lepo poslikanega obraza ter urejenega in zdravi 
telesa. Največ navdušenja je poželo osem atraktivnih p 
stavitev v živo, na katerih so frizerski in kozmetični m o i 
nakazali modne trende in celo nekaj svežih idej, ki so 
prinesli naravnost z nedavnega Salona International vi 
donu. Na prireditveni oder so letos korajžno stopili i 
bodoči frizerji z Celja in prijetno presenetili z razigrao 



najstniškimi frizurami ter 
poslikavo telesa in obraza. 

Od že uveljavljenih mojstrov 
si je okrog pet tisoč obiskovalcev 

lahko ogledalo frizerske happeninge hr
vaške ekipe pod vodstvom Denisa Hojnika, De-

Rožmana iz Ankarana, Lassana teama, ekipe Vere 
fad iz Postojne in Tineta Grosa iz Radelj ob Dravi, 
le Kocmut iz Celja in Gorana Košutiča iz Rogaške Sla-
Steva Pavloviča iz Ljubljane ter še enega domačina, 
ina Pasariča, ki je z ekipo frizerjev in stilistov navdu-
i)činstvo s kolekcijo A la carte. 

Foto: GK, AŠ 
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PREJELI 
^. SMO 

Veliki in 
mali 

bogovi 
Že več kot mesec dni leži 

moj zahtevek pri upravnem 
organu (referat za žrtve voj
nega nasilja) za odškodnino 
zaradi prisilnega dela v Av
striji za časa Nemčije. Sem 
82 let star, vojni veteran in 
imam tudi status žrtve voj
nega nasilja. Vendar vse to ni 
merodajno, če gre za neke vr
ste vojno odškodnino iz ti. 
avstrijskih odškodninskih 
skladov. Uslužbenci zahteva

jo razne dodatne listine, pa 
tudi pike in vejice, pri tem 
pa se ne zavedajo, da so v 
službi strank, ki plačujejo 
razne prispevke in davke za 
proračun. 

Poznam primer iz uprav
nega organa v Šmarju pri Jel
šah, ki je bil rešen v desetih 
dneh. Stranka že ima v ro
kah odločbo Slovenske odš
kodninske družbe, da je kot 
prisilno izseljena oseba upra
vičena do denarne odškod
nine iz naslova prisilnega iz-
seljeništva v Leobnu v Avstri
ji. Ta stranka je torej lahko 
vse uredila v nekaj dneh, dru
gi pa glede svojih zahtevkov 
zaman čakamo tedne in me
sece. To pišem zato, ker sem 
zaradi arogance in zavlače
vanja uslužbencev do skraj
nosti zrevoltiran. Če usluž
benci upravnih organov ne bi 

zavlačevali, bi to bilo v nas
protju s prakso malih in ve
likih bogov. Če so odsotni, 
tudi namestnikov nimajo (UE 
Celje, g. Vrečko). 

MILAN LUŽAR, 
Celje 

Velika 
napaka 
etike 

Eden načinov napredka 
morale - etike je širjenje nje
nih načel: dobrote, solidar
nosti, sočutja, spoštovanja 
itd. na nove subjekte po tem, 
ko so bili po nekih določe
nih osebah razumljeni kot 
neenaki (izključeni ali diskri-
minirani); to so živali. 
Ogromno škode je živalim 
storil že R. Descartes, ko je 
trdil, da so živali avtomati 
brez duše. Vredne naj bi bile 
le toliko, kolikor ima človek 
koristi od njih. Pravo nasprot
je Descartesu so bili (vegeta
rijanci), med njimi zlasti Pi
tagora, Sokrat, Platon, Vol
taire, Rousseau, Byron, Wag-
ner, Tolstoj, Kafka, Tesla, 
Einstein, ki so skupaj s še dru
gimi antivivisekcionisti in ve
getarijanci začeli prve javne 
akcije proti mučenju živali; 
(prvo vegetarijansko društvo 
je bilo ustanovljeno 1. 1847 
v Angliji). Nepravično je, da 
sem navedla le nekaj imen 
kot primer, kaj so visoke 
osebnosti čutile do živih bi
tij - živali. 

Prepričanje o izključeno
sti živali in moralne presoje 
je tudi pri nas močno zasi
drano, tako med širokimi 
ljudskimi množicami kot 
med znanstveniki, da že pre
sega zdrav razum. 

Velika napaka današnje eti
ke pri nas je v prepričanju, 
da je njeno mesto zgolj med 
ljudmi - človeštvom, kar pa 
ne drži. Človek je ozaveščen 
tedaj, ko spoštuje vse živo 
in pomaga vsakemu živemu 
bitju, ki išče pomoč. Še ved
no naletimo na sodbe: »Kdor 
ljubi živali, ljubi tudi ljudi« 
- ali obratno: »Kdor sovraži 
živali, sovraži tudi ljudi« -
ali celo: _bbKdor ljubi ži
vali, ne mara ljudi«. Niti ena 
teh trditev nima izkustvene 
osnove. Vse te trditve so ne
preverjene in so šablonske. 
Zavzemati se za živali ne po
meni sovražiti ljudi (Tom 
Regan). Biti za živali, ne po
meni biti proti ljudem, llu-
zorno pa bi bilo zahtevati od 
ljudi, da skrbijo za vse živa
li, tako kot ne morejo vsi sim-
patizirati z vsemi ljudmi, ra
sami, verami ali drugačni
mi človeškimi skupinami. 
Mora pa obstajati etično na
čelo, da se zavzemamo in 
potrudimo spoštovati vse ži
vali enako kot edinstvene 
oblike življenja in avtonom-

, ne vrednote v ekološkem, 
etičnem in estetskem pome
nu. Ne gre za to ali »živali 
ljubimo« ali pa »živali ne lju
bimo«. Animalisti hočemo 
le to, da se živali prizna kot 
samostojna živa bitja, kakr
šna pač so, ne pa kot sreds
tvo človekovega cilja. 

V Sloveniji se še vedno pre
počasi širi gibanje za dobro 
počutje živali oziroma za pre
prečevanje mučenja vseh ži
vih bitij. Premalo je društev 
proti mučenju živali, ni azi

lov za brezdomne pse, mač
ke; zakonodaja je ohlapna, 
alternativna, pa še ta se ne 
izvaja dosledno, ker ni nad
zora glede ravnanja z žival
mi. Vzgoja v šolah in peda
goških ustanovah je pri nas 
tuja; in prav doraščajoči mla
dini bi morali predavati oza
veščeni člani DPMŽ-jev, če 
že poklicni pedagoški kader 
nima prirojenega čuta do na
ših soprebivalcev. Čas je tu
di, da bi imele živali pri nas 
tudi varuha živalskih pravic, 
kot ga to imamo po človeko
vi plati. In kaj naj torej stori
mo posamezniki, če država 
nima posluha za to gibanje? 

LEA EVA MUELLER, 
svetovalka v Svetovni zvezi 
za varstvo živali, Ljubljana 

Predvolilna 
iskrica 

v Dnevniku z dne 18. no
vembra 2002 Gregor Golo
b i c , vodja Drnovškovega vo
lilnega štaba, pravi, da sta si 
predsedniška kandidata raz
lična kot dan (Janez) in noč 
(Barbara). Je potem čudno, 
da je prav v tem predvolil
nem času dan vsak dan kraj
ši? 

MARJAN MANČEK, 
Celje 

Opravičilo 
Opravičujem se vsem pri

sotnim na javni sodni glavni 
obravnavi dne 11. septembra 
letos v zvezi s kaznivim de
janjem zoper čast i dobro ime, 
ki mi ga očitata gospoda An
drej Križan iz Železnega in 
Emil Grobelnik iz Pernove-
ga (KS Galicija), ker.se ome
njena gospoda obravnave ni
sta udeležila. Ker je le-ta bi
la prekinjena, se opravičujem 
vsem, ki zaradi sejemskega 
vrveža niste prišli pravoča
sno. 

VINKO ŠTEFANČIČ, 
Velika Pirešica 

ZAHVALE, 
POHVALE 
Z glasbo 
premagu

jemo 
bolezen 

Veseli in hvaležni smo 
vsem za pomoč pri pripravi 
in izvedbi dobrodelnega 
koncerta, ki je bil 20. okto
bra v Gorici pri Slivnici za 
našega Mišela Žafrana. Mi
s e l je težko zbolel in potre
buje za normalno gibanje po 
stanovanju ustrezno prilago
jene bivalne prostore. Hva
la pobudniku koncerta, čla
nom ansambla Unikat iz Go
rice pri Slivnici (Davor Pu
šnik, Špela Žafran, Luka Po-
lenšek in Uroš Tašner), or
ganizatorjema KO RK Gori
ca pri Slivnici s predsedni
co Andrejo Zelič in ansamb
lu Unikat, medijskim pokro

viteljem: Novi tednik - Ra
dio Celje, Štajerski val. Ra
dio Polzela, Šentjurčan in 
Šentjurske novice, voditelju 
Tonetu Vrablu ter nastopa
jočim ansamblo/m: Vitezi 
Celjski, Veseljaki iz Dobja, 
Pogum, Jasmin, Ljubo Už-
mah, Simon Gajšek, Matej 
Mogu, Šentjurski muzikan-
ti, tercet Domima z Marja
nom Marinškom, otroški 
pevski zbor in folklorna 
skupina OŠ Slivnica ob 
spremljavi Gašperja Jelena 
in ansambel Unikat. 

Pri tehnični izvedbi kon
certa so pomagali Zdenka Ko-
saber - Jelene, Cetis Celje, 
Cvetličarna Orhideja, Roma
na Hrastnik, Klavdija Arbaj-
ter, Mojca Mastnak, Mateja 
Zelič, Simona in Tina Kosa-
ber. Prevozništvo Branko 
Jazbinšek, PGD Gorica pri 
Slivnici in KS Gorica pri Sliv
nici. 

Hvala kolektivoma OŠ Go
rica pri Slivnici in Centru za 
socialno delo Šentjur ter 
sponzorjem: Ahac, Frupi Vi-
tal Mestinje, Hrib Dobje, Go
stilna Bohorč, Gostilna Kajz-
ler Šentjur, TP Resevna Šent
jur, Olga in Radko Pušnik, 
Vlado Arzenšek iz Stopč, 
Martin Pungaršek, Slaščičar
na Jana in Mira Abram, Ja
nez Čoki, KEA Šentjur, trgo
vina Peter Jeršič Šentjur ter 
Pekarni Jager in Buco Šent
jur. 

Dobrodošli so prispevki, ki 
so jih darovali: Domgrad, Fo
to Langus Šentjur, Hotex Jel-
ce. Dragica Jagodic, Franc 
Škoberne, Majda in Janko Po
trata, Rudi Zagajšek, nezna
ni darovalec iz Kostrivnice, 
Albin Kaše, Ivan Grmšek, 
Franc Cvetko iz Gabernika, 
Elizabeta Artnak in gospa Ro-
senstein. Hvala vsem, ki so v 
zadnjih dneh še darovali na 
transakcijski račun Območ
nega združenja RK. 

Zahvaljujemo se tudi žup
niku Marku Šramlu in sokra-
janom, ki so darovali pris
pevke na dan koncerta v cerk
vi. 

Cenimo tudi pomoč sode
lavcev Slovenskih železnic, 
ki so na pobudo sindikata pris
pevali skoraj tolikšen prispe
vek, kot je bil zbran na do
brodelnem koncertu. 

Ob tolikšni pomoči vemo, 
da s svojimi težavami nismo 
sami. Vsak prispevek nam da
je moč, da bomo lažje pre
magali stiske, povezane z bo
leznijo našega otroka. 

Z dobrodelnim koncer
tom smo zbrali 570 tisoč to
larjev, v cerkvi 115 tisoč to
larjev, 550 tisoč tolarjev pa 
smo prejeli od Slovenskih 
železnic. 

DRUŽINA ŽAFRAN, 
Bukovje 

Pod je t j e N T & R C d .o .o . 
D i r e k t o r : Srečko Šrot 

Podjetje oprav l ja časopisi io-
z a l o ž n i š k o , rad i jsko in 

agenci j s k o - t r ž n o dejavnost 
Naslov: 

P r e š e r n o v a 19, 3000 Cel ie , 
te le fon (03) 42 25 190, 

fax: (03) 54 41 032, 
N o v i tednik izha ja vsak četrtek. 

C e n a i z v o d a je 350 tolar jev 
N a r o č n i n e : Majda Klanšek : 

Mesečna n a r o č n i n a je 1.200 
tolarjev. Z a tu j ino je letna 
n a r o č n i n a 28.800 tolarjev. 

Števi lka t ransakci jskega računa-
06000-0026781320. 

N e n a r o č e n i h r o k o p i s o v 
in fotograf i j ne v r a č a m o . 

T i s k : De lo , d .d . . T i s k a r s k o 
središče, D u n a j s k a 5, 
di rektor : I v o O m a n . 

N o v i tednik sodi m e d proizvode, 
z a katere se p lačuje 8,5% davek 

na d o d a n o v r e d n o s t . 

NOVI TEDNIK 
O d g o v o r n a u r e d n i c a : 

Tat jana C v i r n 
U r e d n i k fotograf i je : 

G r e g o r Katic 
T e h n i č n i u r e d n i k : 

F ran jo Bogadi 
R a č u n a l n i š k i p r e l o m : 

Igor Šar lah 
O b l i k o v a n j e : M i n j a Bajagič 

E - m a i l u r e d n i š t v a : 
t e d n i k @ n t - r c . s i ; E - m a i l 
t ehn ičnega u r e d n i š t v a 

RADIO CEUE 
O d g o v o r n a u r e d n i c a : 

N a t a š a L e s k o v š e k 
O d g o v o r n a u r e d n i c a 

i n f o r m a t i v n e g a p r o g r a m a : 
Serge ja M i t i č 

G l a s b e n i u r e d n i k : 
Stane Špege l 

V o d j a t e h n i k e : 
A l e k s a n d e r M a t e l i č 

T e l e f o n s t u d i a 
( z a o d d a j e v ž i v o ) ; 

(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E - m a i l : r a d i o @ n t - r c . s i 

UREDNIŠTVO 
M a r j e l a A g r e ž , M i l e n a 

B r e č k o - P o l ^ l i č , S i m o n a 
B r g l e z , J a n j a I n t i h a r , B o j a n a 

J a n č i č , B r a n e J e r a n k o , 
M a t e j a P o d j e d , U r š k a 

S e l i š n i k , B r a n k o S t a m e j č i č , 
I v a n a S t a m e j č i č , S i m o n a 

Š o l i n i č , T o n e V r a b l 

AOEMIJA 
O p r a v l j a t r ž e n j e og lasnega 

p r o s t o r a v N o v e m t e d n i k u in 
R a d i u Cel je ter n u d i ostale : 

agenc i jske s t o r i t v e . I 
Vod ja A g e n c i j e : V e s n a L e j i č 

K o o r d i n a t o r t r ž e n j a : 
J o ž e C e r o v š e k 

O r g a n i z a c i j s k i v o d j a : 
F r a n č e k P u n g e r č i č 

Propaganda: V o j k o G r a b a r , 
Z l a t k o B o b i n a c , 

P o l o n a R i f e l j 
Te le fon : (03) 42 25 190 

fax: (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Spre jem og lasov po e lek t ronsk i 
pošt i : a g e n c i j a @ n t - r c . s i 

KRIZNI CENTER ZA MLADE 

T e l e f o n 493-O.S 30 

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA HIŠA 

T e l e f o n 492-6.3-56 

CSD-MATERINSKI DOM 
T e l e f o n 425-6.V00 i n 425-63-18 

DRUŠTVO OZARA C E U E 
p o m o č l i u d e i n s t e ž a v a m i v d u š e v n e m z d r a v j u ; K r e k o v t rg 3, t \^l ic. 

te l . : 03 492 57 50. 

ŠENT CELEIA 
Shnvnsko združenje Z(i duševno zilravje - pomoč pri soeialni in 

psihološki rehabilitaeiji oseb z duševnimi moupami 
K r e k o v t rg 3, C e l j e , 
i e L ; . . t t 3 . M a m 7 4 ^ ^ . . . . . . . . . _ . . . . . . . . . . . ^ . ^ 

OBČINA ŽALEC, 
Ul. Savinjske čete 5, 3310 Ž a l e c 

objavlja na podlagi sklepa občinskega s v e t a 

JAVNO DRAŽBO 
n e p r e m i č n i n v l a s t i o b č i n e Ž a l e c 

I . P R E D M E T P R O D A J E 
1. P a r e . š t . 8 2 6 / 3 - p o s l o v n a s t a v b a v i z m e r i 2 9 7 i n 

d v o r i š č e v i z m e r i 9 7 7 m ^ k. o . V e l i k a P i r e š i c a , p o 
i z k l i c n i c e n i 3 2 . 0 0 0 . 0 0 0 . 0 0 S I T : 

• parcela ima status zazidanega stavbnega zemljišča t e r 
leži v bližini osrednjega dela naselja V e l i k a P i r e š i c a o b 
lokalni cesti Žalec - Galicija; 

• predmetna parcela predstavlja bivšo Podružnično o s 
novno šolo Velika Pirešica; 

• na steni stavbe, ki stoji na pare. št. 8 2 6 / 3 k. o. Velika 
Pirešica, je vklesana Spominska plošča žrtvam NOB, 
ki je razglašena kot zgodovinski spomenik in se zanjo 
določa varstveni režim I. stopnje, kateri določa ohra
njanje in varovanje spomenika v njegovi izvirnosti, h i s t o 
rični pričevalnosti in neokrnjenosti. 

2 . P a r e . š t . 1 1 0 4 / 2 - f u n k c i o n a l n i o b j e k t v i z m e r i 1 8 m ^ , 
d v o r i š č e v i z m e r i 6 2 5 m ^ i n p o s l o v n a s t a v b a v i z m e 
ri 2 3 0 m ^ k. o . Ž e l e z n o , p o i z k l i c n i c e n i 8 . 5 0 0 . 0 0 0 . 0 0 
S I T : 

• parcela ima s t a t u s zazidanega stavbnega zemljišča in 
leži na vzpetini v bližini župnišča in cerkve v Galiciji, v 
bližini lokalnih poti, ki vodijo v zaselke kraja; 

• predmetna parcela predstavlja bivšo Podružnično o s 
novno šolo Velika Pirešica. 

I I . P O G O J I J A V N E D R A Ž B E N E P R E M I Č N I N : 
Na javni dražbi lahko sodelujejo fizične osebe, ki bodo 
pred začetkom dražbe predložile potrdilo o državljanstvu 
R Slovenije ali osebno izkaznico (izdano po 20 6. 1998) in 
pravne osebe, ki bodo predložile največ deset dni star 
izpisek iz sodnega registra v R Sloveniji, vse v izvirniku ali 
pri notarju overjeni fotokopiji. 
Pooblaščenci fizičnih in pravnih oseb se morajo pred za
četkom dražbe izkazati z veljavnim pooblastilom. 
Dražitelji morajo plačati varščino v višini 10 % izklicne ce
ne na podračun št. 01390-0100004366 in plačilo doka
zati s predložitvijo kopije nakazila. 
Dražiteljem, ki na javni dražbi ne bodo uspeli, bo varščina 
vrnjena brez obresti v treh dneh po končani javni dražbi, 
uspešnemu dražitelju pa bo vračunana v kupnino. 
Najmanjši znesek za dvig izklicne cene za nepremičnino 
pare. št. 8 2 6 / 3 k. o. Velika Pirešica (točka 1) je 
1.500.000,00 SIT, najmanjši znesek za dvig izklicne ce
ne za nepremičnino pare. št. 1104/2 k. o. Železno (toč
ka 2) je 4 0 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT 

I I I . S K L E N I T E V P O G O D B E , P L A Č I L O K U P N I N E I N 
S T R O Š K I 
Kupec mora skleniti kupno pogodbo v 8 dneh po opravlje
ni javni dražbi in poravnati kupnino v 15 dneh od sklenitve 
pogodbe. 
Če kupec ne sklene pogodbe v navedenem roku, se sma
tra, daje odstopil od pogodbe in se mu varščina ne vrne, 
za opravljeno javno dražbo pa se smatra, da ni uspela. 
Stroške sestave kupoprodajne pogodbe in overovitve po
godbe pri notarju plača prodajalec. 
Davek na promet nepremičnin in stroške zemljiškoknjižne
ga prepisa poravna kupec. 
Javna dražba za nepremičnini bo : 

• 9 . d e c e m b r a 2 0 0 2 o b 8 . u r i z a n e p r e m i č n i n o p o d 
t o č k o 1, v prostorih občine Žalec, sejna soba (prizi
dek, l.nadstr.); 

• 9 . d e c e m b r a 2 0 0 2 o b 1 0 . u r i z a n e p r e m i č n i n o 
p o d t o č k o 2 , v prostorih občine Žalec, sejna soba 
(prizidek, l.nadstr.); 

Vse informacije (ogled nepremičnin) so na voljo na Oddel
ku za premoženje in splošne zadeve Občine Žalec vsako 
sredo od 8.00 do 12.00 in 14.00 do 16.00 ure ali na 
telefon (03)713 64 14. 

http://ker.se
mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si


KRONIKA 27 

Novo 
mnenje šele 

januarja 
Sojenje Kristijanu Kameniku (30) iz Slovenskih Ko

njic, obtoženemu štirikratnega umora v Tekačevem 
ipomladi leta 1997, se bo v kratkem nadaljevalo, ven-
jar brez nemških forenzičnih strokovnjakov. Ti bodo 
5V0Je izvedensko mnenje predstavili šele januarja, ko 
se bo prekinjena glavna obravnava nadaljevala. 

Doslej je sodišče razpolagalo s tremi izvedenskimi mnenji, 
|(i naj bi dala odgovor na ključno vprašanje v tem sodnem 
procesu, ali so Kamenikovi športni copati, ki so mu jih 
zasegli med hišno preiskavo aprila 1997, tisti, ki so pustili 
sledi na kraju zločina v Tekačevem, ko so bili 4. marca 
umorjeni Štefan in Frančiška Poharc ter Helena in Vikto
rija Krošlin. Domača izvedenca, Marjan Stanislav Puc in 
Ervin Drašler sta, vsak v svojem mnenju, prepričana, da 
gre za Kamenikove sledi, švicarska izvedenca, Pierre Mar-
got in Christophe Champod, sta o tem izrazila utemeljeni 
dvom, nastopila pa bo še tretja neodvisna izvedenska usta
nova oziroma strokovnjaki iz zveznega kriminalističnega 
inštituta iz nemškega Wiesbadna, ki naj bi svoje mnenje 
na celjskem okrožnem sodišču predstavili v novembru, a 
so, zaradi izredno zahtevnega dela, ki ga morajo opraviti, 
zaprosiU za časovni odlog. Tako bodo nemški strokovnja
ki na sodišču pričali šele januarja prihodnjega leta, ko se 
bo glavna obravnava, na novo začeta letos marca, nadalje
vala. 
1 ^ ^ MARJELA J ^ R E Ž 

CVETKE 
Ali segajo Bin Ladnove lov

ke tudi v Šmarje pri Jelšah, 
je bilo glavna tema skrivne
ga sestanka posebno formu
lirane skupine kriminalistov 
v Celju pretekli teden. Nek
do jim je namreč dal namig, 
da bo na nekem vlaku eks
plodirala bomba. Gre za te
rorizem?! Policisti želijo zdaj 
pospešeno razbiti teroristič
no mrežo in zakamuflirani 
^potnike in sprevodnike pre
žijo na vse sumljive poteze. 

• Na celjski policiji poteka 
obsežna preiskava tatvine krz
nenega plašča v Velenju, vred
nega celih 116 tisočakov. Kam 
)'h vodijo do zdaj znani zbra
ni podatki, ne želijo poveda
li- Ne morejo namigniti niti 
'ega ali sumijo, da je tat bil 
zaščitnik živali ali goreč pri
vrženec krzna. 

• Sosedova soseda je v petek 
kaj hitro poračunala s sose
dovo hčerko, saj naj bi jo do
bro zlasala. Ogled kraja in 
okoliščin lasanja so opravili 
tudi celjski policisti, ki so zdaj 
ustanovili poseben oddelek za 
medsosedski kriminal. 

Kradla kot sraki 
Dvojica, ki naj bi kradla zaradi droge, je pristala za zapahi 

Preiskovalni sodnik 
Okrožnega sodišča v Celju 
je po zaslišanju v pripor 
spravil 23-letnega D. Z. in 
22-letnega M. T., oba iz Ce
lja, ki sta osumljena več 
vlomov na Celjskem, D. Z. 
pa tudi poskusa ropa. Oba 
sta bila že večkrat ovade
na zaradi premoženjskih 
kaznivih dejanj. 

Osnovno vodilo naj bi ji
ma bil, kot pravijo na poli
ciji, denar za nakup mamil. 
Največkrat naj bi denar in os
tale stvari kradla iz gostin
skih lokalov, samo novem
bra naj bi v dvanajstih pri
merih v središču Celja in pred
vsem v Novi vasi povzročila 
za več kot pol milijona to
larjev škode. V začetku tega 

meseca naj bi se 23-letnik od 
zadaj približal 85-letnemu ob
čanu v Jurčičevi ulici v Ce
lju, ga udaril s pestjo, da je 
padel in se poškodoval. Na 
silo naj bi mu poskušal pre
gledati žepe, pri čemer se je 
oškodovanec upiral in vpil na 
pomoč, kar je slišala medi
cinska sestra v bližnjem do
mu upokojencev, zaradi če
sar naj bi 23-letnik tudi po
begnil. Slednji naj bi večkrat 
vlamljal sam, v primeru, da 
sta to počela skupaj, pa je 
eden stražil, drugi kradel. 

Samo na Slomškovem tr
gu v Celju naj bi 8. novem
bra D. Z. poleg menjalnega 
denarja s polic odnesel kar 
81 raznih parfumov, ki naj 
bi jih takoj prodal v enem iz

med gostinskih lokalov v Ce
lju, kjer so jih policisti tudi 
zasegli. V enem izmed šte
vilnih vlomov naj bi na mar-
tinovo nedeljo iz lokala Mars 
na Ljubljanski cesti v Celju 
odnesel 20 kilogramov kave 
in menjalni denar. Kavo naj 
bi takoj po vlomu ponudil v 
prodajo v enem izmed celj
skih lokalov, kar mu ni us
pelo, kavo pa je zatem pro
dal vozniku avtobusa, ki je 
bil na poti v Bosno in Herce
govino. Po neuspelem vlomu 
v delavnice Steklo okvir Mer
nik na Ljubljanski cesti v Ce
lju si je v isti noči nekaj kave 
nabral še v lokalu Stržek v 
Podjavorškovi ulici v Celju. 

Večkrat naj bi v tem mese
cu kradla tudi v gostinskem lo

kalu Klub morskih ribičev Ba-
rakuda. V noči na 13. novem
ber pa naj bi bila oba osum
ljenca skupaj na pohodu in vlo
mila v stanovanjsko hišo v To
varniški ulici v Celju. Odne
sla naj bi motorno žago, briv
ski aparat in električni podalj
šek. S tatvinami naj bi za več 
kot sto tisoč tolarjev oškodo
vala tudi prodajalno Tukano 
ZOO Center v Kocenovi ulici, 
prodajalno Mirt v Miklošiče
vi ulici in prodajalno Hruška 
na Glavnem trgu v Celju. Poli
cisti so zasegli še kup cigaret, 
alkoholnih pijač in več kosov 
različnega orodja, ki sta ga 22-
in 23-letnik skupaj nabrala v 
novembrskih vlomilskih po
hodih. 

SIMONA ŠOLINIČ 

Okradla 
odvetnico 

Celjski policisti iščejo 
neznanca, ki sta v začetku 
oktobra pod pretvezo, da 
želita pravni nasvet, obi
skala eno izmed celjskih od
vetnic, neuradno gre za od
vetnico B. Z., in jo pri tem 
okradla. 

Med pogovorom sta iz
koristila krajšo odsotnost 
odvetnice ter iz njene tor
bice ukradla denarnico z do
kumenti, plačilnimi karti
cami in okrog sedemdeset 
tisoč tolarjev gotovine. Za
tem sta odšla z izgovorom, 
da se vrneta z dokumenta
cijo, a se predrzneža seve
da nista vrnila. Nasprotno. 
Kaj hitro sta odšla v trgov

ski center Interspar v Celju, 
kjer sta si v štirih trgovinah 
nakupila kup stvari in vse 
to plačala z odvetničino pla
čilno kartico. S tem sta jo 
oškodovala za skoraj pol 
milijona tolarjev. Toda pri 
nakupu v eni izmed trgovin 
ju je posnela varnostna ka
mera. Po doslej zbranih po
datkih naj bi osumljenca ne
prijavljena prebivala na ob
močju Ljubljane, vendar pa 
policiji njunega bivališča ni
ti njune identitete še ni us
pelo ugotoviti. Policisti še 
vedno zbirajo vse informa
cije na številki 113 ali na 
brezplačni anonimni števil
ki policije 080 1200. 

PROMETNE NESREČE 
Prehiteval in se zaletel 

Do hujše prometne nesreče je prišlo v nedeljo, 17. novem
bra, na glavni cesti izven Šentvida pri Grobelnem. 26-letni 
voznik osebnega avtomobila A. V. je prehiteval kolono vo
zil in trčil v 45-letno M. G., ki je z vozilom takrat zavijala 
levo proti stanovanjski hiši. Huje se je ranila sopotnica v 
njenem vozilu, 74-letna Š. S. 

S traktorjem v smrt 
v Primožu pri Ljubnem se je v soboto, 16. novembra, zgodi

la tragična nesreča. 61-letni J . P. je s traktorjem zapeljal s ceste, 
pri tem padel z vozila in se tako hudo ranil, da je kasneje umrl 
v celjski bolnišnici. Tudi dan kasneje se je zgodila podobna 
nesreča, vendar se k sreči ni končala tragično. V okolici Šmar
ja pri Jelšah se je namreč huje ranil traktorist A. J . , ki je med 
vožnjo po strmem klancu navzdol padel s traktorja. 

Radarski nadzor cestnega 
prometa bo: 

• jutri, 22. novembra, dopoldne na območju Laškega, 
popoldne pa na območju Velenja; 

• v soboto, 23. novembra, popoldne na območju Rogaš
ke Slatine;. 

• v nedeljo, 24. novembra, popoldne na območju Šmar
ja pri Jelšah; 

• v ponedeljek, 25. novembra, dopoldne na območju Celja, 
popoldne pa na območju Velenja; 

• v torek, 26. novembra, dopoldne na območju Rogaške 
Slatine, popoldne na območju Laškega; 

• v sredo, 27. novembra, popoldne na območju Velenja; 
• v četrtek, 28. novembra, dopoldne na območju Šmarja 

pri Jelšah, popoldne pa na območju Celja; 

MINI KRIMICI 
Pobegnil s 

plenom 
v Bevkovi ulici v Celju je 

vlomilec iz nedokončane 
stanovanjske hiše v torek, 12. 
novembra, ukradel plastič
no okno in petdeset bakre
nih kljuk za žlebove. Last
nik S. Š. je oškodovan za do
brih sto tisoč tolarjev. Iste
ga dne je nekaj minut pred 
16. uro neznani moški pri
šel skozi odprta vhodna vrata 
stanovanjske hiše v Novi 
Cerkvi v mansardno stano
vanje, last B. L, in iz spalni
ce odnesel za tristo tisoč to
larjev gotovine v domači in 
tuji valuti. Lastnik ga je za
lotil, vendar mu je storilec 
pobegnil. Policisti ga še ved
no iščejo. 

Vlomili na 
gradbišče 

v noči na četrtek, 14. no
vembra, je bilo na gradbiš
ču v Pečovniku vlomljeno v 
kontejner, last Aleia group, 
iz katerega so odnesli raču
nalnik, dve električni kotni 
brusilki, dva električna vr
talna stroja in električno vr
talno udarno kladivo. Vse 
skupaj je bilo vredno več kot 
pol milijona tolarjev. V Ope-
karniški ulici v Celju pa so 
v isti noči vlomili v trgovi
no s tehničnim blagom. Vlo
milci so iz blagajniškega pul
ta odnesli zaklenjen predal
nik z menjalnim denarjem. 
Nastalo škodo ocenjujejo na 
okrog petdeset tisoč tolarjev. 

V lov za 
zlatnino 

v noči na petek, 15. no
vembra, so neznanci posku
šali vlomiti v zlatarsko de
lavnico in prodajalno na 
Celjski cesti v Rogaški Sla
tini. Prebrisani neznanci so 
najprej prekinili telefonsko-
povezavo lokala s centralo 
in s tem tudi s službo varo
vanja, na katero je bila 
alarmna naprava priključe
na. Ko so že uspešno premo
stili nekaj drugih ovir, se je 
sprožil rezervni alarm, ki je 
pokončal že tako načete živ
ce nepridipravov, ki so se ta

koj zatem izgubili v noč. 
Kljub temu, da niso uspeli 
ničesar odnesti, so lastniku 
R. B. povzročili za petdeset 
tisočakov škode. 

Zlato pa je uspelo odnesti 
nekomu, ki je v petek vlo
mil v stanovanjsko hišo v 
Spominski uUci v Celju. Last
nika J . S. je oškodoval za se
demsto tisoč tolarjev. Vlo
milec v stanovanjske hiše je 
deloval tudi v Kavčah pri Ve
lenju, kjer je v soboto zve
čer dodobra razmetal pro
store v hiši, našel in odne
sel pa je denarnico z večjo 
vsoto denarja v domači va
luti ter kos zlatega nakita. 
Okoristil se je za okrog tri
sto tisočakov. 

Oskubili 
vikend 

Nemajhno presenečenje je 
v soboto, 16. novembra, ča
kalo A. O., ki sicer živi v Za
grebu, na območju Mestinja 
pa ima stanovanjsko hišo, ki 
jo uporablja kot vikend. Ob 
prihodu je namreč ugotovil, 
da je neznanec v preteklem 
tednu vlomil v njegovo hišo 
ter v miru preiskal vse pro
store. Iz hiše in pripadajoče
ga gospodarskega objekta je 
odnesel televizor, več elek
tričnega in drugega orodja ter 
pripomočkov. Poleg vsega 
naštetega je vlomilec odne
sel še nekaj avtomobilskih 
platišč s pnevmatikami. Last
nika je oškodoval za pol mi
lijona tolarjev. 

Izpraznili 
denarnico 

Tudi nedelja, 17. novem
bra, ni minila brez kaznivih 
dejanj. Že zgodaj zjutraj je 
skupina neznancev pred Rde
čo dvorano v Velenju prete-

• j ) l a tri fante. Enemu so vzeli 
j'4J<no, ki so jo kasneje naš
li, seveda pa je bila denar
nica izpraznjena. Policisti za 
nepridipravi še poizveduje
jo, preiskujejo pa še dve drz
ni tatvini in sicer na Dobrni 
in v Kosovelovi ulici v Ce
lju. V obeh primerih je nez
nanec starejšima občankama 
z rame strgal torbico in po
begnil. 



Krf z globokimi zalivi in osamljenimi plažami ter strmimi obalami na zahodni strani otoka. 

Krf je 
najbolj 

grški otok 
Od 700 let pred n.š. so oto

ku vladali Korinčani, Rim
ljani, Benečani, Angleži in 
Francozi. Turki, ki so ime
li na razvoj Grčije nekaj sto
letij velik vpliv, Krfa niso 
mogli nikoli zasesti. Zato 
se je na otoku ohranila pra
stara grška kultura. 

Otok je drugi največji otok 
v Grčiji. Po dolžini meri 70 
km, v severnem delu pa je 
širok približno 20 km. Ves 
otok, tudi do 900 m visoki 
hribi, so v zelenju porašče
ni z oljkami in cipresami, v 
nižinah pa z gojenimi nasa
di. Zanimiva in privlačna je 
zahodna obala z navpičnimi 
stenami, med katerimi so 
neobljudene peščene plaže. 
Vzhodna obala je položnej-
ša z razvitim množičnim tu
rizmom od velikih luksuz-. 

nih hotelov do množice 
manjših lokalov in nočnih 
zabavišč. V hotelih prevla
dujejo angleški turisti, ki pri
hajajo in odhajajo s krfske-
ga letališča. 

Za nas Slovence je naju
streznejši ladijski prevoz, ki 
vozi večkrat tedensko iz Tr
sta. Cene prevoza z ladjo so 
precej nižje od letalskih. Ve
liki trajekti sprejmejo preko 
1000 avtomobilov in preko 
1500 potnikov. Vožnja od Tr
sta do pristanišča Krf traja 
približno 24 ur. Skoraj po
lovica potnikov je mladih, ki 
preležijo in prespijo ta čas 
na palubi in na hodnikih v 
spalnih vrečah. 

Zaradi velikosti otoka in 
množice plaž je za družin
sko letovanje priporočljivo, 
da vkrcate na trajekt svoj av

to, da so potem lažje doseg
ljivi tudi zgodovinski kraji in 
plaže. Mladi pari si sposoja
jo skuterje za 50 EUR za tri 
dni. Cene v naših in hrvaš
kih hotelih so višje od grš
kih, odvisno je pač od kate
gorije hotela. Na deklarira
ne kategorije hotelov se ni za
našati, ker je oprema gotovo 
za eno ali dve zvezdici slab
ša. Cene izvenhotelskih us
lug, hrane in pijače pa so pre
cej višje od naših. 

Naše potovalne agencije pa 
tudi naši vodniki na Krfu, ki 
vodijo naše turiste v hotele 
in organizirajo izlete in og
lede, razmer in znamenito

sti ne poznajo ali pa so kot 
vodniki površni. V hotelih se 
je večinoma mogoče pogo
varjati le v angleščini, ne pa 
tudi v nemščini. Seveda je tu
di to odvisno od kategorije 
hotela. 

Vse navadne pomanjklji
vosti pa prekrije lepota mor
ja, zelenja in zgodovinske 

znamenitosti. Nenavadno le
pi so globoki zalivi okoli kraja 
Paleokastritsa, z znamenitim 
samostanom na vrhu strme
ga in z zelenjem pokritega hri
ba, ali skale na zahodni stra
ni otoka. 

Za ogled mesta Krf, vzpon 
na obe beneški trdnjavi, og
leda muzeja antične kulture 

in drugih znamenitosti st; 
rega mestnega jedra je potre 
ben ves dan. Da je otok re 
zanimiv in lep, kaže tudi iz 
bor avstrijske cesarice Eliza 
bete - Sisi, ki se je za svoji 
bivališče zgradila Ahileo juž 
no od mesta Krf, ki je tudi n, 
ogled. 

IVO MARlNi 



Sončni zahod ob ribniku Vrbje. 

Naravni 
rezervat Vrbje 

če vas bo pot vodila v Ža- j 
tec oziroma v bližnjo vas Vrb- i 
e, si pojdite pogledat narav- \ 
li rezervat z ribnikom. Pre-' 
ienetila vas bo pestrost rast-; 
instva in živalstva ter spre
hajalne poti okoli ribnika. \ 

Nastal je na območju nek-1 
lanje gramoznice v velikosti \ 
13,5 hektarov, kamor so ne-j 
bč odlagali odpadke. Z vo-• 
b se napaja iz Savinje po stru-; 
,̂ ki je nastala že pred leti.' 

Globina ribnika ne presegaj 
dveh metrov, kajti zaradi-
prodnatih tal voda odteka v; 
podtalnico. Kljub temu, da gre > 
za umetno mokrišče, po svo- • 
ji funkciji prav nič ne zaosta- ] 
ja za naravnim in ima zelo ve- i 
lik ekološki pomen. Ribniki 
je z vzrejo krapov, amurjevi 
ter ostalih rib (ostrižev, rde-1 
feok, klenov) dobil svoj os-; 
aovni pomen. Poleg naštete-1 
ga pa v vodi lahko najdemo j 
več vrst dristavcev (kodravi, \ 

plavajoči, češljasti) in malo 
vodno lečo, ob robu pa raste
ta navadni trs in širokolistna 
rogoza. Na območju narav
nega rezervata so opazili okoli 
130 vrst ptic, pet vrst plazil
cev in osem vrst dvoživk. Ne
katere vrste spadajo med ze
lo ogrožene in jih najdemo 
na rdečem seznamu. Med rib
nikom in Savinjo je visoko-
vodni nasip, po katerem je spe 
Ijana cesta, bregove pa porašča 
obrežna vegetacija. V bližnji 
okolici lahko vidimo števil
ne obdelane površine, ostan
ke gmajn ter grmišča. 

Ogled naravnega rezervata 
je mogoč v vseh letnih časih. 
Dostop je možen z več strani. 
Iz Žalca je komaj dober kilo
meter. Če prihajamo iz celj
ske smeri, se bomo peljali 
skozi mesto mimo avtobusne 
postaje in semaforiziranega 
križišča do odcepa na levo, 
ki pelje za Vrbje. Peljemo se 

skozi naselje in na koncu skre
nemo desno do nasipa pri rib
niku (nekoč zapora). Če pri
hajamo iz ljubljanske smeri, 
pa z obvoznice zavijemo za 
Žalec, kjer nas kmalu pozdra
vi odcep na desno za Vrbje in 
nadaljujemo po že prej opi
sani poti. 

Ker smo v naravnem rezer
vatu, je zaželeno, da čim manj 
motimo živali, ki tam živijo. 
Pred vami je izlet, kjer boste 
pozabili na vsakodnevne te
gobe in napolnili svoje »bate
rije«. 

FRANCI HORVAT 
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K 19: Črna 
vdova 

Zgodba »zaklete« ruske 
podmornice, na kateri se ni 
hotela razbiti steklenica 
šampanjca, je inspirirana z 
resničnim dogodkom. Kate 
Biggelovv, režiserka Zadnjih 
dni, je, ko je slišala za avan
turo iz obdobja hladne voj
ne, menda dejala: »Rusi niso 
znali dogodka prikazati kot 
herojskega, kar je v resnici 
bil.« Herojskega? Celo če upo
števamo samo filmska dejs
tva, potem je zgodba o pod
mornici K19 predvsem zgod
ba o novem kapitanu, za ka
terega ni povsem jasno, če 
je kompetenten ali ne. Je tudi 
zgodba o neustrezno zgra
jeni in opremljeni podmor
nici, torej o tem, da so 
Rusi zamočili na 
vseh ravneh. (Če 
smo malce ne
sramni: to je zgod
ba o podmornici, ki 
- skoraj - potopi sa
ma sebe.) In navsezadnje je 
zgodba o tem, kako je kom
binacija obojega leta 1960 
svet skorajda pognala v sve
tovno vojno. 

Se strinjamo: material je 
takšen, da bi angelci šU ku
povat digitalne kamere in na
jeli peklenščke, da odigrajo 
predstavo - ali pa še bolje, za
prosili bi boga, da zavrti čas 
nazaj, oni pa bi leteli naoko
li in snemali. Toda: herojs-
tvo je v tem posebnem prime
ru nujno zlo in kot takšnega 
bi ga Kate morala obravna
vati. Namesto tega je naredi
la film, v katerem so fanfare 
in religija (v komunizmu!) 
čezmerno vključeni; film, v 
katerem dejstva o neustrezni 
opremljenosti podmornice iz
padejo kot povsem nezaved
na kritika. Film avtorjev, ki 

Piše: PETER ZUPANC 

niso dojeli stvari; film napač
nih poudarkov. Film, ki po
kaže, da so Rusi že vedeli, kaj 
je bolje prikriti. 

Napaka številka 2: K is 
se prevečkrat raje nagiba k 

nekaterim prever
jenim uspešnicam, 
kot da bi analiziral \ 
sebe. Ford kot da se' 
malce sklicuje na 

Denzela iz Dneva za 
trening (in nenehnš 
sprašuje občinstvc[ 

»Sem tokrat slab fant al 
ne?«); Liam Neeson dobi ž 
eno priložnost, da se žrtvuji 
in opravi govor a-la Schind 
lerjev seznam... mornarji lah 
ko oponašajo Gibsonov klai 
iz Pogumnega srca... vse to 
kot da si ustvarjalci želijo, di 
bi s podobnostmi ujeli tud 
nekaj čara omenjenih filmm 
in, verjetno, njihovega uspe 
ha. Kot vemo, je tudi box o 
fice rekel drugače. 

Vseeno: brez igralcev ii 
nekaj začetne napetosti - hjo 
saj nam je jasno, da film < 
atomski nevarnosti ne bo v 
prvih minutah izigral vsek 
svojih kart, in da je torej zaL 
četna atrakcija samo vajm 
ampak kljub temu - bi film 
potonil globlje kot Titani0 
pa še pokvarjenih reaktor-^ 
jev ne bi potreboval. '•. 

Metropol bo art kino 
Na LIFFu pa se dogaja predvsem boj različnih kultur 

Na 13. ljubljanskem film
skem festivalu se je do se
daj odvrtela že polovica fil
mov, štiri kinodvorane de
lujejo s polno paro, videli 
smo že kar nekaj nagraje
nih filmov, nekaj tujih us
pešnic... pa vendar glavna 
novica iz Ljubljane zadeva 
predvsem Celje in posega na 
nefestivalsko področje. 

Besede, i<i jih je na otvori
tvi festivala izrekla ministri
ca za kulturo Andreja Rihter, 
češ da: »...bo Celje v decem
bru dobilo svoj art kino...« so 
se najprej zdele malce premo-
gočne. Pa vendar je res: na
slov prvega slovenskega kina, 
ki bo razširil domačo kino-
tečno mrežo, bo 12. decem
bra prejel kino Metropol. 
Filmski kritik Vlado Škafar, 
ki je odgovoren za zagon ki
na, pravi: »Pravzaprav še iš
čemo načine delovanja, s ka
terimi bo Metropol zaživel 
kljub >konkurenci< multikina, 
in kljub temu, da bo baza art 
mreže - Ljubljanski Kinodvor 
- odprta šele v pomladi 2003. 
Vendar vse priprave intenziv
no tečejo.« Veriga kinodvoran 
v art mreži naj bi se v najkraj
šem času vzpostavila po vsej 
Sloveniji, med drugim v Go
rici, Izoli, Mariboru. 

Vse to tudi pomeni, da bo
do gledalci v Celju lahko vi
deli še več filmov, omenjenih 
v naslednjih vrsticah. Kot že 
rečeno, LIFF se je začel z Mo
jo obilno grško poroko; ame
riško nizkoproračunsko uspe
šnico, ki na zabaven način soo
ča grško kulturo z ameriškim 
sitcomom. Sicer pa - če je 
sploh mogoče izbrskati rde
čo nit v tolikšni množici fil
mov, potem je ta nit prav soo
čanje kultur oziroma prebe
gi iz revne v bogatejšo. Celo v 
Atanarjuatu, Hitrem tekaču, 
epskem prvem celovečercu 
kanadskih Inuitov - torej v fil
mu, ki je zgrajen na njihovi 
pradavni pravljici - po koncu 
filma v izsekih s snemanja po
kažejo glavnega igralca z vvalk-
manom na ušesih in tako da
jo vedeti, koliko je civiliza
cija vdrla v njihove kraje. To
da Atanarjuat je vsaj sam po 

sebi izročilo; zgodovinski do
kument. 

V Bog daj nedeljo je glavna 
junakinja bolj ali manj pre
pričana v dobrote francoske 
kulture, takoj ko se izseli iz 
rodne Alžirije, da bi se pri
družila možu, ki že nekaj ča
sa dela v Franciji. V Sestrah, 
ruskem krimiču, je le odhod 
iz Rusije rešitev za družino kri
minalca. V albanskem Tira
ni leta O se film na koncu »vr
ne domov«, med smeti, toda 
bolj ostanejo v spominu pol
na usta različnih želja odho
da v Italijo ali Ameriko. V ro
munskem Vsak dan nas bog 
poljubi na usta junake - mo
rilce ali umorjene - pred spre
membami lahko odreši le še 
čudež, v romunskem Zaho
du pa itak v lepšo tujino od
hajajo vsi... 

V sekciji Obzorja, kjer gle
dalci izbirajo film, nagrajen 
z distribucijo po Sloveniji, se 
pravilo kulturnega bega obr
ne (in postane malo bolj kom
pleksno). V tej sekciji namreč 
trenutno vodi film Nikjer v 

Afriki Caroline Linke [On
stran tišine), kjer družina Ži
dov tik pred drugo svetovno 
vojno pobegne iz Nemčije -
v Afriko. Tu se nemški civili-
ziranci prilagajajo afriški kul
turi... 

Omenimo še osebne izbran
ce iz dosedanje festivalske po
nudbe: v slovenski Slepi pegi 
junakinja ne zbeži, temveč se 
pogumno loti dejanja, za ka
terega si domišlja, da je edi
no pravilno. Plusi: fotografi
ja, zvok in Manca Dorrer. V 

nemškem Eksperimentu zno
va, čeprav na moderen in pre
težno žanrovski način, ugo
tavljajo, kako blizu jim je -
še vedno - nacizem. V Almo-
dovarjevi Govori z njo pa stari 
mojster kiča sicer ni v svoji 
polni kičavi formi, a je nje
gov način pripovedovanja še 
vedno na zavidanja vredni rav
ni - zgodba o dveh ženskah v 
komi in dveh ne neoporečnih 
zaljubljencih je predvsem to
pla in polna glasbe. 

PETER ZUPANC 

CELJSKIH 5 PRVAKOV 

Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (11.11. do 17.11.) 

Gremo v kino! 
v Vladavini ognja so vladali zmaji, nagradno vstopnico 

pa prejmejo Melita Knlez iz Galicije, Robert Vodušek iz 
Liboj in Nina Vrabec iz Lokarij. 

Tako, to so bile zadnje tri zastonjkarske karte, saj so Celjski 
kinematografi sklenili, da se bo treba za vstopnice bolj potru
diti. Zato od prihodnje številke naprej ne Gremo več v kino. 

PRIHAJAJO 
Guru 

The Guru 
Igrajo: Umi Mistrv, Heather Graham, Marisa Tomei 
Režija: Daisy ro/; Scherler Mayer 
Scenarij: 'Iracey .lackson 
Zvrst: komedija 
Dolžina: 96 minut 

Ramuj Gupta, mladi indijski učitelj plesa, se odpravi v 
New York iskat broadwayski blišč, pristane pa v indijski 
restavraciji ter hodi na vse mogoče avdicije. Na eni od njih 
ugotovi, da bo pravzaprav nastopil v porno filmu, kljub 
spolnemu razsvetljevanju soigralke Sharrone pa sramež
ljivi Ramu hitro ostane brez službe. Vrne se v natakarske 
vode in streže tudi na zabavi nevvagerske bogatašinje Lexi. 
Ko guru, najet za zabavo, pijan obleži na mizi, se Lexi 
znajde v njegovi vlogi, v središču pozornosti pa se spomni 
samo Sharroninih spodbujanj za boljšo spolno učinovi-
tost. Navdušeno občinstvo ga razglasi za guruja seksa, Le-
xi želi z njim ozdraviti svet, Ramu pa se obupno trudi iz 
nič hudega sluteče Sharrone izvrtati še kakšno »čustveno« 
modrost... 

St. 47 -21 . november 2002 
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NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
NEDEUA, 24. NOVEMBRA, OB 

12.10: PESEM SLOVENSKE DEŽELE 

MOVA ODDAJA Z JOŽETOM 
GALIČEM 

Oddaja Pesem slovenske dežele je name-
jena predvsem ljubiteljem slovenske narod-
e glasbe v izvedbi pevskih in instrumental-
ih ansamblov ter solistov, pa tudi drugim, 
i so v poplavi novonastalih domačih viž mor-
a že malce pozabili na njihove korenine, 
eprav je glasbena produkcija v tej zvrsti 
lanj množična, se v oddaji zvrstijo sami 
obri izvajalci slovenskih narodnih pesmi, 
jihove nastope pa bodo popestrili še zani-
livi gosti, pripovedovalci in šaljivci. V od-
^ji se zvrstijo različne rubrike: Narodna 
o novem. Vaša pošta - vaše želje. Poglejmo 
la koledar. Slovenska pesem na tujem, Zve-
lel sem nekaj novega. Odkrijmo pozablje-
10 pesem. Vaški veseljaki... 
Avtor oddaje je Jože Galič, ki jo tudi vo

li. Znani glasbenik in dolgoletni spremlje-
falec domačih viž, se je doslej izkazal kot 
edaktor in voditelj na Televiziji Sloveni-
a, napisal je več kot sto člankov za različ-
le slovenske revije, tudi nekaj veznih be
sedil za oddaje Radia Slovenija, ob ustvar-
anju narodno-zabavne glasbe pa so njego-
ifa vehka ljubezen slovenske narodne pe
smi. J e vnet zbiralec posnetkov slovenskih 
narodnih pesmi, tako da bo marsikatera pe
sem iz njegovega zasebnega arhiva oboga
tila glasbeno oddajo Pesem slovenske de
žele. 

S R E D ^ ^ N O V E M B R A , 
OB 16.20: FILMSKO PLATNO 

MULTIKINO ODPIRA VRATA 
Sreda bo pomemben dan za vse ljubite

lje filma. V Celju bodo ta dan odprli mul-
likino, zaprli pa vrata kina Union, med

tem ko si bomo v kinu Metropol v bodoče 
lahko ogledah le art filme. Odprtju multi
kina bo namenjena tudi oddaja Filmsko 
platno. 

Še vedno Skrita 
gesla v programu 

Radia Celje 
Naša igrica je pritegnila vašo pozornost, 

kar dokazujejo številna pisma s skritimi 
gesli, ki ste jih ulovili v našem programu. 

Gesla prvega tedna so se navezovala na Ra
dio Celje, ta teden pa so povezana z oddaja
mi Radia Celje. Eno tedensko nagrado smo 
že podelili, vendar še vedno velja, pozorno 
nas poslušajte vsak dan od ponedeljka do 
petka, ko vam vsak dan v dopoldanskem, 
popoldanskem in večernem programu vrti
mo 3 skrita gesla Radia Celje. Gesla so ena
ka pet dni, tako da če jih zamudite en dan, 
jih boste lahko sHšaU naslednji dan. V petek 
jih boste slišali zadnjič, naslednji teden jih 
bodo namreč zamenjala tri nova gesla. Ko 
boste zbrali vsa gesla tekočega tedna, jih poš
ljite na naš elektronski naslov 
desk.radio@radiocelje.com ali po pošti na 
naslov Radio Celje, Prešernova 19, 3000 Ce
lje, s pripisom Za skrita gesla. Javite jih lah
ko tudi na tel. številki 49-00-880 in 49-00-
881 eno uro pred glavnim tedenskim žreba
njem, ki bo vsak torek ob 11.15 v novembru 
in decembru. 

Vsak teden bomo med tistimi, ki bodo zbra
li 3 tedenska gesla, izžrebali nekoga, ki bo 
prejel tedensko nagrado. Po štirih tednih pa 
bomo nekomu, ki bo poslal čim več teden
skih gesel ali pa morda celo zbral 4-krat po 
tri gesla Radia Celje, podelili glavno nagra
do, sanjsko potovanje za dve osebi v vred
nosti 200.000 tolarjev. 

ČETRTEK, 21. novembra 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabav-
na melodija tedno, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 
Med zaprašenimi bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 14.00 
Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 18.00 Ponovitev oddaje Od
mev, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Poglejte v 
zvezde - z Gordano In Dolores, 23.00 Na krilih ljubezni (love 
songs), 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih In 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

PETEK, 22. novembra 
5.00 Zočetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabav-
na melodijo tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 
Halo, Zdravilišče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme 
Zreče, 11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 12.15 Tarča, 13.40 
Halo, Zdravilišče Laško, 14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 Izblro-
mo melodijo popoldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 20 
vročih, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Študent
ski servis, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih rodijskih postaj Slovenije 

SOBOTA, 23. novembra 
5.00 Zočetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zobavno 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kroniko RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.45 Jack pot, 9.15 Čisti ritmi 70 tih, 10.00 Novice, 
10.15 Čisti ritmi 80 tih, 11.00 Podoba dneva, 1115 Čisti ritmi 90 
tih, 12.00 Novice, 12.15 Aktualni ritmi, 14.00 Regijske novice, 
14.30 Izbiramo melodijo popoldneva, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki In odmevi RaSlo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kronika, 
17.45 Jock pot, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.15 
Oddaja Živimo lepo s Sašo Einsidler, 24.00 SNOP - skupni nočni 
program lokolnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

NEDEUA, 24. novembra 
5.00 Začetek jutranjega programe, 5.30 Norodno-zobav-
na melodijo tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Po-: 

rocllo, 8.45 Jock pot, 9J5 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 10.10 
Znanci pred mikrofonom, 11.00 Podoba dneva, 11.05 Do-
moče 4,12.00 Novice, 12.10 Pesem slovenske dežele, 13.00 
Čestitke In pozdravi, 20.00 Glasbo iz studia Rodlo Celje, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokolnih In regionalnih 
radijskih postoj Slovenije 

PONEDEUEK, 25. novembra 
5.00 Začetek jutronjego programa, 5.30 Norodnc^zobovna 
melodijo tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kroniko RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročilo, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 11.00 Podoba dneva, 
12.00 Novice, 12.15Bingojack, 13.15 Bingo jock, 14.00 Utrips 
Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
16.15 Top 5 glasbenih želja, 17.00 Kronika, 18.00 Radi ste jih 
poslušali, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.15 Vrtiljak 
polk In valčkov, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih 
in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

TOREK, 26. novembra 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Norodno-zobovno 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kroniko RoSlo, 7.40 Tečojnica, 8.00 
Porociki, 8.25 Poroalo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 Novice, 11.00 
Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki In odmevi RaSlo, 16.15 Zdravju prijazne 
minute (oddajo vsakih 14 dni), 17.00 Kronika, 17.45 Jock pot, 
18.00 Vaše najljubše, 19.00 Novice, 19.10Večemi progrom, 20.00 
Radio Solkan, 21.30 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 23.00 Soute 
surmodi, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regio
nalnih rodijskih postaj Slovenije 

SREDA, 27. novembra 
5.00 Zočetek jutronjego programa, 5.30 Narodno-zobavno 
melodijo tedno, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnico, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 Novice, 
11.00 Podoba dneva, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 13.30 Mali 
0,14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RoSlo, 16.20 Rimsko platno, 17.00 Kronika, 17.45 Jack 
pot, 18.00 Full cool, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.20 
Pop čvek, 21.30 Biti aH ne biti (nogradni kviz), 23.00 Dobra 
Godbo, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokolnih In regio
nalnih rodijskih postaj Slovenije 

mailto:desk.radio@radiocelje.com








NASVETI 

ZDRAVNIK SVETUJE 

Antibiotiki in 
icioramfeniicoi 

Antibiotiki so kemične 
|)0jine, ki jili dobimo iz ži-
ih organizmov in imajo ko-
istno lastnost, da že v majh-
ih količinah zavirajo ali 
jiičujejo življenjske proce-
e mikrobov. Osnovno delo-
anje antibiotikov je v zavi-
anju encimov v mikrobih, 
i zato tudi propadejo. Anti-
liotiki so moderno sredstvo 
borbi proti infekcijam in 

lalezljivim boleznim. Nobe
la kemijska sestavina se po 
ičinkovitosti še ne more me-
iti z njimi. Potrebno jih je 
iporabljati po pravilih stro-
le. Odkrito je veliko novih, 
i se samo manjše število 
iporablja v zdravljenju, saj 
io številni toksični za orga-
lizme. 
Posebna lastnost mikroor

ganizmov pa je, da postanejo 
na njih odporni. Pri zdravlje
nju z antibiotiki se pokažejo 
pogosto komplikacije. Neka
tere so prehodne, druge pa lah
ko povzročijo resne okvare. 

Prvi antibiotik je odkril 1928 
leta Aleksander Fleming. To 
je bil penicilin in še noben an
tibiotik ga ni presegel. 1947 
leta pa je odkrit kloramfeni
kol. To je bil tudi prvi anti

biotik, ki so ga pričeli proi
zvajati s sintezo, saj je bila for
mula hitro odkrita. Bila je eno
stavna, saj je kloramfenikol 
derivat nitrobenzola, za ben-
zole pa vemo, da so pomem
bni strupi, ki povzročajo ok
vare celic. Zaradi majhne mo
lekule hitro in enostavno pro
dira v vse strukture celic, prav 
tako pa tudi v bakterije in ve
like viruse. Dobro prehaja v 
možgane in tudi v oko. Pre
hod v možgane pa se celo po
veča pri vnetju. Preprečuje rast 
bakterij, a jih ne uničuje di
rektno, pač pa le v visoki kon
centraciji. Je zelo stabilen in 
prenaša kuhanje tudi do 5 ur. 

Deluje na številne bakterije 
in se danes le redko uporalD-
Ija, saj so kar zgodaj ugotov
ljene številne zelo resne stran
ske okvare, ki jih povzroča. 
Deluje na bakterije, ki povzro
čajo tifus, kugo, stafilokoke, 
ki povzročajo huda gnojenja, 
tetanus, kolero, aktinomice-
te itd. 

Piše: prim. dr. J A N E Z T A S I Č , 
spec. inter. kardiolog 

Zdravilo se lahko uporab
lja le pod strogo kontrolirani
mi pogoji in to le v določenih 
ustanovah. Uporabi se ga le, 
kadar ne deluje oziroma ne po
maga nobeno drugo zdravilo. 
Tekom zdravljenja je potreb
no določati količino zdravila 
v krvi in v glavnem zadostuje 
relativno nizka koncentracija. 
Splošna uporaba zdravila je 
prepovedana že več kot 20 let. 
Prepovedana pa je uporaba tu
di za zdravljenje živali. V raz
ličnih državah pa se lahko upo
rablja za zdravljenje le tistih 

živali, ki niso namenjene za 
predelavo v hrano za prehra
no človeka. Tako marsikje 
zdravijo vnetja pri psih, mač
kah ali celo konjih. Vendar se 
daljše zdravljenje ne priporo
ča. 

Vprašanja, povezana z va
šimi zdravstvenimi težava
mi, pošljite na Novi tednik, 
Prešernova 19,3000 Celje, za 
rubriko Zdravnik svetuje. 

Zdravilo lahko povzroči 
različne izpuščaje, okvaro živ
cev, okvari dozorevanje krv
nih telesc pri vseh in lahko pov
zroči celo zelo hudo slabokrv
nost. Pade tudi število levko
citov, ki so pomembni za 
obrambo. Ta padec je odvisen 
od količine zdravila in se v glav
nem po prenehanju jemanja 
zdravila kmalu normalizira. 
Lahko povzroči tudi odpoved 
srca, ki je povezana z predhod
nimi znaki, ki se pojavijo kot 
slabost, bruhanje, diareja, pe-
pelnat izraz kože in zato tej 
komplikaciji pravimo Greyev 
sindrom. 

Posebej občutljivi na zdra
vilo so dojenčki in majhni otro
ci, prenaša se tudi preko ma
terinega mleka. Njegova učin
kovitost se poveča skupaj z 
zdravili, ki jih uporabljamo za 
zdravljenje sladkorne bolez
ni, s preparati ki preprečujejo 
strjevanje krvi, z zdravili za 
ščitnico, skupaj z drugimi an
tibiotiki in še številnimi dru--
gimi. Zlasti pa so občutljivi bol
niki z okvaro jeter. 

Zaradi komplikacij, ki so 
možne že pri nizkih količinah 
zdravila, je potrebno paziti na 
prehrano. Ob težavah v kme
tijstvu, ki se stalno ponavljajo 
na različnih področjih, je po
trebno preveriti poreklo proi
zvoda in hrane. Vse bolj po
staja pomembno sledenje proi
zvodu, ki ga kupujemo. V ča
su takšne krize pa se lahko od
ločimo, da uživamo mleko, ki 
zagotovo ne vsebuje kloram
fenikola. Takšno mleko je prav 
gotovo tudi sojino mleko, ki 
ima certifikat o kontroli pri
delave in predelave, lahko je 
tudi mleko iz riža, lahko pa si 
ga pripravimo tudi sami. 

Otroci, pokažite svoje noge 
Približno 98 odstotkov 

otrok se rodi z zdravimi no
gami, toda dve tretjini odra
slih ima z nogami težave. 
Da bi jih ohranili zdrave še 
v odrasli dobi, so potrebne 
gimnastične vaje. Poleg te
ga je za otroke pomembna 
k prava dolžina in širina 
čevljev. 

Tudi če otroci nočejo po
stati maratonski tekači, je po
trebno, da imajo čvrste mi
šice nog. Za vas, otroci, smo 
izbrali tri enostavne vaje. Na
redili jih boste zlahka. 

Vaja metanja 
Pri tej vaji sedete na tla in 

s prsti na nogah poberete fr-
nikolo in jo vržete v košari
co. Vajo ponavljajte z levo in 
desno nogo toliko časa, do
kler tega ne storite z lahko
to. 

Hoja po vrvi 
Vrvico (lahko je kolebni-

ca) položimo na tla. Najprej 
hodite po vrvi, tako da noge 
postavljate v gosjem redu eno 
pred drugo. Nato se spreme
nite v štorkljo, tako da je ena 

noga na vrvici, drugo pa 
vzdignete visoko v zrak. Va
jo večkrat ponovite. 

Vaja s icrpo 
Pri tej vaji potrebujete pri

jatelja. Sedeta na tla, tako da 
gledata drug proti drugemu. 
Medse položita krpo ali bri
sačo. Zdaj vsak na svoji stra
ni z prsti obeh nog primeta 
krpo. Vsak vleče na svojo 
stran. Tisti, ki jo izgubi, je 
poraženec. Ne obupajte, po
novite večkrat! 

NINA STERGAR 

Pozii(>jesenska kromoterapija: 
V turobnem jesensko-

zimskem času si lahko učin
kovito olajšamo in mimo
grede popestrimo sivo vsak
danjost tudi s kromoterapi-
io . 

V dneh, ko se naveličano 
Oziramo proti nebu in zaman 
iščemo tople sončne žarke, so 
Življenjska energija, razpolo
ženje, psihofizična dinamika, 
izgled in počutje v veliki me-
fi odvisni tudi od barv, s ka
terimi ima posameznik opra-
\̂ ti v svojem mikro in makro 
okolju. Tako lahko človek zah-
\'aljujoč pravi barvni kombi
naciji, ne glede na vreme, po
stane bolj odprt, živahen in 
sproščen, se bolje počuti, je 
bolj skoncentriran in intelek
tualno aktiven, hkrati pa laž-

prepoznava in izraža svoja 
^ustva ter jih usklajuje s svo
jimi najdražjimi - skrbi za 

emocionalno harmonijo. Og
lejmo si najpomembnejše bar
ve iz kromatične lestvice in 
njihov vpliv na organizem: 

Rdeča: spodbuja delovanje 
telesa in duha, krepi mental
ne sposobnosti, pospešuje de
lovanje srca in krvni obtok, 
možgansko aktivnost in diha
nje. Spodbuja prebavo in pre
snovo ter vzbuja pozornost. 

Vijolična: pomirja, sproš
ča, razbremenjuje mišice in 
sklepe, preprečuje tesnobo in 
depresijo ter deluje elegant
no. 

Oranžna: odpravlja utru
jenost in izmučenost, daje 
energijo in vitalnost, spodbuja 
optimizem in dobro razpolo
ženje, pospešuje prebavo in 
veča apetit ter spodbuja čiš
čenje organizma. 

Rumena: je vir energije in 
vitalnosti, spodbuja intelekt. 

zlasti spomin, pospešuje delo
vanje srca in ožilja, v kombi
naciji s črno vam utegne ško
dovati. 

Zelena: pomirja, sprošča, 
pospešuje celjenje in regene
racijo tkiv, razbremenjuje te

lo in dušo, deluje vzvišeno 
in elegantno. 

Modra: znižuje krvni pri
tisk, pomirja čustva, spodbu
ja sprejemanje odločitev in ko
risti pri poslu ter študiju. Da
je vtis odprtosti in naravnosti. 

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LAŠKO 
o d d a v n a j e m t r i s o b n o h i š n i š k o s t a n o v a n j e v G a s i l s k e m 
d o m u L a š k o , C e s t a v R e č i c o 2, L a š k o . 
Od kandidatov za na j em s t anovan ja pr ičakujemo: 
5i* da j e č lan g a s i l s k e o rgan i zac i j e in ima opravl jen s t rokovni 

izpit za g a s i l c a , 
5> da ima us t rezno s t rokovno izobrazbo t e h n i č n e smeri , 

d a ima vozniško dovoljenje najmanj »B« kategori je (prednost 
b o d o imeli kandidati s »C« kategor i jo) , 
d a ima u re j eno družinsko razmerje , 
d a je komunikat iven, ves t en in n a t a n č e n . 

N a j e m n a p o g o d b a b o sk l en j ena za d o l o č e n č a s , oz i roma č a s 
opravl janja hišniških opravil . 
P i sne v loge za na j em h i šn i škega s t a n o v a n j a b o m o sp re jemal i 
do 3 0 . 11 2 0 0 2 na naslov: P r o s t o v o l j n o g a s i l s k o d r u š t v o L a š 
k o , C e s t a v R e č i c o 2, 3 2 7 0 L a š k o . V loge morajo biti posredo
vane s p r ipo ročeno p o š t o in pripisom »RAZPISNA KOMISIJA«. 
1 Upravni o d b o r 
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KAJ BI DANES KUHALI 

Za nedeljsko kosilo 
Za nedeljsko kosilo pri

pravimo pečeno kokoš ali 
piščanca, vendar malo dru
gače kot običajno. Kureti-
no začinimo z mnogimi za
čimbami in dišavami, pri
pravimo jo z različnimi vr
stami zelenjave ali pa s su
himi gobami. Jed bo zago
tovo teknila tudi tistim, ki 
kuretini sicer očitajo, da je 
vedno enakega okusa. Na
mesto cele kokoši ali piš
čanca lahko vzamemo tu
di posamezne kose. Kokoš 
s sladkim, kislim ali kitaj
skim zeljem? Kokoš s pa
radižnikom in čebulo, pa
lačinke s piščancem in go
bami? Velja poskusiti, pa če
prav nam vzame pripravlja
nje jedi več časa, kot si ga 
lahko privoščimo za kuha
nje med tednom. 

KokošS 
paradižnikom 
Za 4 osebe potrebujemo: 

kokoš (2 kg), šopek jušneze
lenjave, 3 žličke suhega rož
marina, nekaj žajbljevih li
stičev, 4 žličke brinovih ja
god, 4 lovorjeve liste, 1 limo
no, sol, 3 žlice olivnega olja, 
1/4 litra rdečega vina, 500 g 
drobne čebule, 250 g vlože
nih paradižnikov, 150 g piš-
čančjih jeter, 200 g kisle sme
tane. 

Kokoš narežemo: razpolo
vimo jo po dolžini, odreže-
mo najprej vrat in perutni
ce, nato pa še hrbtna dela. 
Skupaj ostaneta po en prsni 
kos z enim bedrom. Razko
sane dele oplaknemo pod 
mrzlo vodo, obrišemo jih s 
papirnatim prtičem. Perutni
ci, vrat in hrbtna dela nare
žemo na manjše koščke. Oči
stimo jušno zelenjavo in jo 
grobo narežemo. Poper stre-
mo, rožmarin, žajbelj, bri-
nove jagode in lovorjeve li
ste pa drobno sesekljamo. Li
monino lupino nastrgamo, li
mono pa prerežemo in izti
snemo. Začimbe zmešamo z 
limoninim sokom, soljo, na
strgano limonino lupino in 
z oljem, da dobimo gost pre
maz. 

Oba kosa kokoši natremo 
s premazom. Nekaj prema
za vtremo v meso pod kožo, 
ki jo previdno dvignemo, ne
kaj ga namažemo tudi po ko
žici. V kožici segrejemo ol
je, na katerem prepražimo 

koščke peruti, vrata in hrbt
nega dela. Dodamo jušno ze
lenjavo, premešamo, nato pa 
zalijemo z rdečim vinom in 
s četrt litra vode. Na majh
nem plamenu kuhamo vse 
skupaj 25 do 30 minut. 

Oba dela kokoši položi
mo v namaščen pekač, s ko
žico navzdol. Pri 225 sto
pinjah pečemo kokoš 25 mi
nut. Potem jo obložimo z 
olupljenimi, cehmi čebula
mi, ki jih tanko potresemo 
s sladkorjem in soljo. Pe
čemo še 30 do 35 minut, če
bulo vmes nekajkrat preme
šamo in obrnemo. Zadnjih 
5 minut pečemo s kokošjo 
tudi odcejene, vložene pa
radižnike. 

Medtem ko pečemo kokoš, 
dokončamo omako; jetra 
drobno sesekljamo ali zme-
Ijemo v električnem mešal-
niku. Omako iz rdečega vi
na in jušne zelenjave prece
dimo, zelenjavo pretlačimo 
skozi cedilo. V omako damo 
jetrca in kislo smetano. Ku
hamo v nepokriti posodi 4 
do 5 minut. Omako solimo 
in popramo. Pečeno kokoš 
zložimo na pladenj, obloži
mo jo s čebulo in paradižni
ki, omako pa ponudimo po
sebej. Za prilogo pripravimo 
krompir v kosih ali prazen 
krompir. 

Piščančji 
zrezki z 

oiirovtom 
Za 4 osebe potrebujemo: 

i glavo ohrovta, 2 piščančja 
prsna kosa, ki ju razrežemo 
na 4 zrezke (brez kosti 600 
g), poper, 40g masla ali mar
garine, 2 žlici curryja, ma
lo sladkorja, 250 g sladke 
smetane, malo limoninega 
soka. 

Štiri večje liste ohrovta od
luščimo in jih prevremo v 
soljeni vodi. Vrejo naj eno 
minuto, da se zmehčajo. 
Preostali ohrovt uporabimo 
za pripravo kake druge je
di. Kuhane liste odcedimo 
in ohladimo. Piščančje zrez
ke solimo in popramo. Na 

vroči maščobi jih popečemo 
z obeh strani, da porjavijo. 
Potresemo jih s sladkorjem 
in curryjem, zalijemo z žli
co vode in pražimo na majh
nem plamenu še 2 minuti. 
Meso vzamemo iz ponve. 
Vsak zrezek zavijemo v ku
hani ohrovtov list. Zrezke 
položimo spet v ponev, za
lijemo jih s smetano in du-
šimo v pokriti posodi 15 mi
nut. Zrezke vzamemo iz pon
ve, omako pa kuhamo na 
močnejšem plamenu, da po-
vre in se zgosti. Solimo, po
pramo in okisamo z malo li
moninega soka. Zrezke po
ložimo nazaj v omako. Jedi 
ponudimo s praženim ali pe
čenim krompirjem. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

CVETJE V NAŠEM DOMU 

Vitezova zvezda 
Vitezova zvezda se ved

no bolj uveljavlja kot deko
rativna lončnica v zimskem 
in spomladanskem času. Če 
želite pričarati božično 
vzdušje s pomočjo vitezove 
zvezde, je potrebno začeti z 
njeno vzgojo že v novem
bru. V božičnem času lah
ko namestite ob cvetici no
voletne okraske, dodate stor
že in trak, lahko pa tudi sple-
tete venček okoli posode. 

Domovina vitezove zvez
de so Andi v Južni Ameriki. 
Njeno botanično ime »Hip-
peastrum« izhaja iz grške mi
tologije. »Hippens« pomeni 
vitez in »Astron« zvezda. Vi
tezovo zvezdo marsikdo ime
nuje »amarihs«. To ime je na
pačno, saj pripada rastlini 
Amaryllis belladonna, ki iz
haja iz južne Afrike. 

Vitezovo zvezdo je odkril 
leta 1828 Eduard Frederich 
Poeppig, mlad fizik iz Leip
ziga. Iz čebulice izraščajo 
dvoredno razporejeni mesna
ti jezičasti Usti. Cvetno steb
lo je votlo. Cvetovi so zdru
ženi v socvetja, v katerih je 
do šest velikih lijakastih cve
tov. Barva cvetov je bela, 
oranžna, rdeča, lila, cvetovi 
so enobarvni, dvobarvni ali 
večbarvni. 

Na kaj moramo biti pozor
ni ob nakupu čebulic vitezo
ve zvezde? 

Pri nakupu preverite ali je 
čebulica čvrsta, zdrava, ko
renine naj bodo dobro raz
vite. 

Kako vzpodbudimo rast 
čebulice? 

Čebulico vitezove zvezde 
lahko posadite v lonček ali 
pa jo silite v vazi z ozkim vra
tom. 

Sajenje 
čebulice 

Za sajenje čebulice izbe
rite lonček, ki je za 8 do 10 
cm večji od premera čebuli
ce. Na dnu lončka pripravi
te drenažo iz plasti glinopo-
ra ali manjših kamenčkov. Iz
berete humusno prst, ki vse
buje tudi nekaj šote. Čebuli
co vitezove zvezde posadimo 
tako, da gleda 1/3 čebulice 
iz zemlje. 

Dokler ne začne odganjati 
cvetno steblo, postavimo lon
ček v temen prostor in ne za
livamo. Ko opazimo, da je 
cvetno steblo pričelo rasti, po
stavimo lonček na sončno me
sto. Pričnemo z zalivanjem. 
Skrbimo, da je prst vedno 
vlažna, vendar ne premokra. 
Za rast je najprimernejša dnev
na temperatura 18 do 25"C. 

Ponoči je lahko temperatura 
za 5 do 10"C nižja. Priporoč
ljivo je, da rastline v času ra
sti tudi dognojujemo. Najpri
mernejša so gnojila, ki vse
bujejo 20 odstotkov dušika, 
20 odstotkov fosforja, 20 od
stotkov kalija, železo in mag
nezij. Dobro prehranjene če
bulice bodo bogato cvetele tu
di naslednje leto. 

Že v šestih do osmih tednih 
po sajenju boste lahko opazo
vali veličastne cvetne popke, 
ki se bodo kmalu odprli. V tej 
fazi lahko postavite vitezovo 
zvezdo v hladnejši prostor, saj 
je odcvetanje počasnejše. Rast
lino postavite v času cvetenja 
na svetlo mesto, vendar ne na 
direktno sonce. 

Ko rastlina odcveti, cvetno 
steblo odrežemo. Še vedno 
redno zalivamo in gnojimo. 

Poleti lahko postavimo 
rastlino na prosto, v polsenč-
no lego. Septembra jo prine
semo v hišo. Liste odrežemo 
tik nad mestom izraščanja iz 
čebulice. S tem preprečimo, 
da bi se iz čebulice izgubila 
nujno potrebna vlaga. Čebu
lico shranimo v suh prostor 
(priporočena temperatura je 
12"C). Prenehamo z zaliva
njem in gnojenjem. Čebuli
co pustimo počivati dva me
seca. Zatem začnemo ponov
no zalivati in dognojevati, s 
čimer vzpodbudimo ponov
no rast. 

Pri pravilni negi priraste če
bulica vsako leto za 1 do 2 
cm. Čebulico presajamo na 

3 do 4 leta. Pri presajanju pa 
zimo, da ne poškodujem 
korenin. V primeru presaj 
nja začnemo z dognojev 
njem šele četrti teden po pr 
sajanju. 

Siljenje 
čebulic v vazi 
v prodaji so tudi čebuli] 

vitezove zvezde v vazah z o 
kim in visokim vratom. P 
vzgoji vitezove zvezde v va 
vzpodbudimo rast rastline ti 
ko, da postavimo korenin 
čebulice v vodo. Čebulicai 
operemo korenine. Vazo n 
polnimo z vodo do višine, ( 
so v vodi samo korenine, i 
pa spodnji del čebulice. ^ 
vo vode večkrat preverim 
Čebulico v vazi postavimo i 
svedo in toplo mesto. Izoj 
bamo se direktnega sonca. 5 
rast je najprimernejša dne 
na temperatura 18 do 25''( 
Ponoči je lahko temperati 
ra za 5 do 10"C nižja. Če p( 
stane voda motna, jo zam 
njamo. Ko rastlina odcve 
čebulico posadimo. En tti 
sec po sajenju lahko pričn 
mo z dognojevanjem. Čez p 
letje lahko postavimo poš 
jeno čebulico na prosto, se 
tembra pa jo prenesemo v n 
tranjost. Prenehamo z za 
vanjem in dognojevanjel 
odrežemo liste. Čebulico p 
stimo počivati dva meseC 
Po počitku ravnamo s čeb 
lico tako, kot je opisano v c 
lu »Sajenje čebulice«. 

NATAŠA DOLEJ 
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Ko se modi 
»zaresaff 

ehko, resasto okrasje smo poznali na oblazinjenem 
jhištvu in zavesah, danes tudi na trendovskih oblačilih 

in modnih dodatkih 

lomantične, neukrotlji-
malce divje, diskretno 

žajoče rese... Kralj Lud-
[ jih je oboževal; vendar 
jbolj kot dekoracijo pri 
remi svojih razkošnih 
arnih soban, 
la oblačila so se rese ali 
nže (frange) preselile v 
ijsetih letih prejšnjega sto-
a, ko je svet obnorel nov 
s charleston. Ob tako di-
ničnem gibanju je bilo na-
eč nujno takrat modne ce-
)te ženske obleke nekoli-
skrajšati, da bi bile bolj 

obne. Ker pa se je s tem 
javil problem spodobno-
, so jih vizualno podaljša
li resami. Svilenimi, kaj-
ia. 
.etošnja moda se je spet 
ivso moč zaljubila v rese; 
.bleščic, svilene ali usnje-
|, najbolj prijazne in toplo 
flujoče pa so brez dvoma 
jjnene. 

fRazicuštrane<€ 
torbice 

z resami je lahko okraše-
3 pravzaprav vse. Dolgi ša-
iki se enkrat, dvakrat ali 
krat ovijejo okrog vratu in 
ločno spominjajo na tiste pi-
ino črtaste iz sedemdesetih 
i ki so bili videti, kot bi se 
!vili iz nahrbtnika kakšne-
1 hipija. »Razkuštrane« re-
[ n a robovih ali pa pletene 
)rbe in malhe, včasih ne le 
brobljene, temveč po vsej 
ovršini posute z volnenimi 
esami. 
Kar nekaj eminentnih krea-
irskih imen se je letos od-
ičilo za tovrstno resanje. Vi-
bli smo jih tudi na minu-
Etn Modnem Bazarju, ko je 
resami dogradil trendovsko 
rilo velikan svetovne mode 

Ottavio Missoni. Z resami so 
podčrtani tudi letošnji pou
či in veliki šali pashmine. De
lujejo nadvse domače in pri
jazno, skoraj tako, kot bi jih 
iz ostankov volne skvačkala 
oziroma spletla kakšna varčna 
babica. 

Neopaznost 
izicljučena! 

Resasti modni utrinek je 
seveda namenjen tudi vam, 
ki prisegate na inovativnost, 
individualnost v oblačenju. 

istočasno pa premorete tudi 
dovolj kreativnega znanja za 
realizacijo teh idej. 

Z volnenimi resami v is
tem ali kontrastnem odten
ku lahko namreč pomladite 
lanski pulover ali jopico. Z 
resami, prišitimi na žepe, ro
kave oziroma zapestja obla
čila, pričarate novomodni et-
no-neohipijevski videz. 

Ste za duhovito domislico, 
ki je letos prišla iz prestižne 
modne hiše Dior? Za vzorča-
sto pleteno kapo z naušniki 
in volnenimi šopi res, ki us
tvarjajo videz irokeze; mod
ne pričeske iz pankovskih 
osemdesetih let? Nenapisa
no pravilo pa si med vrstica
mi ob slednjem trendu le ka
že prebrati - zgolj za mlade 
in samozavestne. S takšnim 
pokrivalom namreč zagoto
vo ne boste ostale neopaže-
ne! 

A tudi tukaj se zgodba o 
resah še ne konča. Sele do
bro začenja se; če upošteva
mo dejstvo, da lahko vsaj še 
trikrat toliko zapišemo o us
njenih, svilenih, kovinskih... 
resicah. 

Pripravila: 
VLASTA CAH ŽEROVNIK 

Št. 47 -21 . november 2002 
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EKSPRES EKSPRES 

^ V soboto, 23. novembra, 
bodo v velenjskem Mladin
skem centru že tretjič razgra
jali nemški rockerji Dum-
bell, ki bodo s seboj pripe
ljali tudi vajence Honeyry-
der. 

^ Po tragični smrti Jasona 
Mizella alias Jama Masterja 
Jaya iz legendarne hip-hop 
skupine Run DMC sta se Jo-
seph "Run" Simmons in 
Darryl "DMC" McDaniel od
ločila, da zasedbo razpusti
ta in glasbeno kariero nada
ljujeta pod drugim imenom. 
Policija še vedno nima no
bene resne sledi o morilcu 
JMJ-ja, zato Simmons in Mc
Daniel morebitne priče gnu
snega zločina naprošata naj 
organom pregona pomagajo, 
ustanovila pa sta tudi sklad 
za pomoč njegovi družini, za 
katerega so v žepe že segli 
Sean »P. Diddy« Combs, Bu-
sta Rhymes in Foxy Brown. 
^ Po daljšem premoru se 
na domačo sceno spet vrača 
skupina Ritem planet. Fant
je z »mirovniško« vižo Lju
bezni čas, pod katero sta se 
podpisala Zvone Hranjec (ex-
Šank ročk, Chateau) in pe
vec ter režiser Jani Pavec, na-
povedujejo tudi skorajšnji 
izid novega albuma. 

Še pred koncem meseca 
bo izšel nov LP ene izmed naj
popularnejših ameriških 
pop-rock skupin Matchbox 
Twenty. Prvi single z albuma 
More Than You Think You 
Are bo pesem Disease, ki jo 
je napisal nihče drug kot Mick 
Jagger. 
^ Prejšnji torek se je na tr
govinskih policah z nosilci 

zvoka znašel debitantski šo
lo LP izdelek Jutified Justi
na Timberlakea, sicer čla
na floridske fantovske sku
pine 'N Sync. Zadeva se ta
ko kot prvi single Like I Lo
ve You odlično prodaja. 

^ Kultna kalifornijska funk-
rock zasedba The Red Hot 
Chili Peppers bo ponovno ob
javila svoje prvi štiri albume 
- The Chili Peppers (1984), 
Freaky Styley (1985), The Up-
lift Mofo Party Plan (1987) 
in Mother's Milk (1989). Na 
ploščah bo poleg originalnih 
posnetkov tudi nekaj rema-
steriziranih verzij teh in peš
čica še neobjavljenih skladb. 

^ V obsežni anketi zname
nitega in vplivnega drugega 
programa angleškega radia 
BBC so njihovi poslušalci za 
najboljšo skladbo vseh časov 
izbrali Bohemian Raphsody 
skupine Queen. Na drugo me
sto se je uvrstila Lennonova 
Imagine, tretje mesto pa so 
zasedli The Beatles s Hey Ju
de. Med prvih deset se je uvr
stil tudi lani umrli Beatle 
George Harrison s skladbo 
My Sweet Lord. 

SŠp 

LOJTRNIK 
Na vrh prestižne Billboar-

dove lestvice najbolje proda
janih albumov se je takoj po 
izidu zavihtel soundtrack za 
Eminemov filmski prvenec 
8 Mile. Razvpiti beli raper je 
v tednu dni prodal kar 
702.000 kopij omenjenega 
albuma, kar je enkrat več kot 
drugouvrščena Christina 
Aguilera, ki je v promet spra
vila »le« 330 .000 izvodov 
plošče Stripped. Tretja je ta 
teden Nirvana z zbirko naj
večjih uspešnic, s prvega na 
četrto mesto pa je padel Santanin Shaman. 

V Angliji na vrhu lestvice kraljuje britanski boy-bend Blue 
s ploščo One Love, tik za njimi so irski rockerji U2 z drugo 
zbirko hitov, tretji pa ročk poet David Gray. 

Največ single plošč v ZDA je tudi ta teden prodal Emi-
nem, njegova Lose Vourself 
je daleč za seboj pustil hip-
hop divo Missy Elliot in pe
sem Work It. Na tej strani ve
like luže so že enajstič v zad
njih šdrih letih najvišjo po
zicijo zasedli irski lepi deč
ki Westlife, ki so z balado 
Unbreakable na drugo mesto 
potisnili štanc verzijo uspe
šnice Heaven Bryana Adam-
sa. (SŠp) 

Christina Aguilera 

Šerbedžijevi orehi 
Rade Šerbedžija je nedvomno ena največjih igralskih oseb

nosti v prostoru bivše Jugoslavije, za svoje igralske stvaritve je; 
prejel številne prestižne nagrade in vzbudil zanimanje med tuji-: 
mi režiserji, tako da se je na velikem platnu že večkrat znašel v; 
družbi svetovno znanih igralskih imen. Ob številnih filmskih,; 
gledaliških in televizijskih vlogah je Rade Šerbedžija posnel tu-, 
di pet odmevnih glasbenih albumov, ki jim je zdaj dodal še: 
šestega Orihi Orihi. Zamisel za novi album je nastala v Istri, kjer; 
se je srečal s tamkajšnjimi glasbeniki. Šerbedžijevo interpreta-; 
cijo bi lahko označili kot šanson, v skladbah pa se le-ta zliva in 
prepleta z istrsko ljudsko glasbeno motiviko. Poleg Šerbedžije-
vega barvitega glasu in doživete interpretacije so jedro »Orehov 
Livio Morosin Band in cenjeni istrski inštrumentalist Dario: 
Marušič. Med znanimi in uglednimi glasbenimi gosti, ki so se 
odlično ujeli z istrskim glasbenim vzdušjem, je tudi Vlado Kre-
slin, ki je za album napisal pesem Nocoj igramo za vas. Večinski 
avtor besedil trinajstih skladb na albumu Orihi Orihi je Rade 
Šerbedžija, glasbe pa Livio Morosin. (MT) 

Nagrade E-MTV 
Prejšnji četrtek je evrop

ska podružnica največje 
»glasbene« televizije MTV v 
španski Barceloni pred 
13.000-glavim avditorijem v 
dvorani Sant Jordi že dese
tič zapovrstjo podeljevala na
grade za naj dosežke v prete
klem letu. Smetana svetov
ne glasbene scene se je tokrat 

Eminem 

potegovala za naslove naj
boljših v šestnajsrih katego
rijah, skoraj vse nagrade pa 
so tudi tokrat pobrali ame
riški glasbeniki. Največ, kar 
tri, je po pričakovanju pre
jel kontroverzni raper Emi
nem (naj moški izvajalec, naj 
album in naj hip-hop album), 
po dve nagradi pa so dobili 
Kylie Minogue (naj pop iz
vajalka in naj dance izvajal
ka). Red Hot Chili Peppers 
(naj ročk bend in naj kon
certa skupina) in Linkin park 
(naj hard ročk izvajalec in 
skupina leta). Za pesem leta 
je večina izmed 15 milijonov 
gledalcev in poslušalcev 
MTV-ja izbralo žurersko Get 
The Party Started ameriške 
pevke Pink, nagrado za naj
boljši video (za pesem Re-
mind me) pa so prejeli Royk-
soop. (SŠp) 

Kylie Minogue 

Popstar vstopnice 
še vedno si lahko priboriš eno od dveh vstopnic za kon

cert Popstars Tour 2002 v Celju. Na 29. november, ki se ga 
tvoji starši spominjajo po druge vrste praznikih, bo v Celju 
premierni koncert skupin Bepop, Game Over, Povver Dan-
cers ter Sebastiana. Odgovori na spodnje vprašanje in nam 
pošlji kupon na dopisnici. Morda boš prav ti risti, ki si bo 
slovenske pop zvezde ogledal čisto od blizu... 

Več o projektu Popstars Tour 2002 si lahko preberete 
na spletnih straneh www.vega070.com, www.menart.si 
in www.pop-tv.si ter na teletekstu POP TV in Kanal A, 
na strani 777. 
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Navihanke v Žalcu 
pet simpatičnih 
lltlet v glasbeni 
jupini Navihanke 
j v dvorani 2. slo-
ijiskega tabora v 
licu v petek, 22 . 
ivembra, ob 19. uri 
edstavilo prvo ka-
to in zgoščenko, 
jvihanke.so v do-
em letu delovanja 
ivojile srca poslu-
jcev radijskih po-
aj in obiskovalcev 
zličnih prireditev, 
ipešne pa so bile 
idi na mnogih 
radnih nastopih. 
Na festivalu Vur-
erk 2002 so osvo-
le 1. nagrado stro-
ovne komisije in 2. 
agrado občinstva, 
a festivalu Graška 
ora 2002 so osvoji-
; zlato plaketo, v Domža-
ih pa so dobile bronaste-
a Slavčka. Na tekmovanju 
iladih talentov v Žetalah 
o osvojile 1. nagrado ob-
instva in strokovne komi-
ije. 

Navihankam bodo delali 
Iružbo gostje Šentjurski 
iiuzikanti. Zagorski muške-
irji iz okolice Krapine, Na-
jelj. Modrijani in Pogum, za 
lumor bo poskrbela Mama 

mamka, neumorni vodja Na-
vihank Marjan Hercog pa na
poveduje tudi prijetno pre
senečenje. Na koncertu se 
bodo 'predstavili vsi avtorji 
melodij, besedil in drugi, ki 
so kakorkoli pomagali Na
vihankam v prvem letu us
pešnega delovanja. Predpro-
daja vstopnic je v Papirnici 
A4 v Žalcu in na Polzeli, v 
bifeju Košarica na Perno-
vem, gostišču Rimljan v 

Šempetru v Savinjski dolini 
in TIC Laško. 

TONE VRABL 

N fotografiji so (od leve): Jasmina Šmarčan, Neža Petek, Majda Navršnik, Maša 
Uranjek in Sonja Hercog. 

Jubilejna revija 
v Libojah 

Kulturno društvo Svo
boda Liboje bo v nedeljo, 
2 4 . novembra, pripravilo 
jubilejno, 30 . revijo na
rodno zabavnih ansamb
lov. To je za festivaloma 
na Ptuju in v Števerjanu 
tretje najstarejše srečanje 
n a r o d n o z a b a v n i h an
samblov v Sloveniji, ki se 
od obeh festivalov razli
kuje v tem, da nima tek
m o v a l n e g a z n a č a j a . 

Pobudnik je bil odlični 
g lasbenik Heri Kuzma, 
nekdaj tudi vodja priljub
ljene glasbene skupine Ve
seli Libojčani . Kuzma in 
njegovi prijatelji so uspe
šno orali ledino l ibojske 
revije na kateri se je v mno
gih letih zvrstilo praktič

no vse najboljše, ki obstoja 
in igra na tem področju v 
Slovenij i . Bili pa so tudi 
časi, ko so na reviji sode
lovali ansambli iz Italije in 
Avstrije. Dvorana v Libo
jah je bila vedno pretesna, 
da bi na dveh koncert ih 
sprejela vse, ki so si želeli 
ogledati Libojsko revijo. 

Na njej so nastopili tudi 
imenitni slovenski igralci, 
kot žal že pokojni Volod-
ja Peer, J a n e z Hočevar -
Rifle in drugi, pel je tudi 
odlični Franc Koren, član 
legendarnih Avsenikov in 
še mnogi drugi. Organiza
torji so pripravili celo do
poldanske glasbene mati
neje za otroke in mladino, 
razstave in srečanja z okro

glimi mizami organizator
jev vseh slovenskih festi
valov. 

Na 30 . Libojski reviji v 
nedeljo, 24 . novembra, bo
sta na dveh koncertih ob 
14. in 17. uri (izbor nasto
pajočih je pripravil Miro 
Kline) nastopili Cvet, Mar
jan Drofenik, Vitezi Celj
ski, Družinski trio Pogla-
dič, Vigred, Klaužar, Šent
jurski muzikanti . Svetlin, 
S lovenski zvoki , Zupan, 
Vitezi polk in valčkov, 
Harmonikarski o rkes te r 
Barbara velenjskega rudni
ka, Klobasekov Pepi z Big 
bandom, Franci Zeme, Ta 
pravi muzikanti in ansam
bel Mira Klinca. 

TV 

Praznik godbe 
Ljubečna 

Polna dvorana obiskoval
cev je toplo pozdravila jubi
lejni koncert godbe Ljubečna, 
ki je praznovala 20 let delo
vanja. 

Prva dirigentka godbe Lju
bečna, v kateri igra dvajset mu-
zikantov, je bila Vera Soline, 
nato je godbo vodil Rudi Sa-
kelšek, zadnjih 13 let pa je pr
vi mož Janez Šabec. Ob me
njavi dirigentov je godbenike 
vodil Milan Bratina. Godba je 
imela tudi tri predsednike Stan
ka Stepišnika, Alojza Avžner-
ja, ki je z 72-timi leti najstarej
ši aktivni član in Ivana Dimca. 

Na jubilejnem koncertu so 
bili gostje godbenikov Polka 
punce. Strašna Jožeta in god
ba iz Hramš. Pri zadnji melo
diji, Avsenikovi Golici, so so
delovali tudi štirje harmoni
karji, Stanko Mikola, Jože Ho
čevar in Vesna ter Vlasta Ki
drič. 

Godbeniki na Ljubečni so lju
biteljski muzikanti, ki s svo-

Godba Ljubečna je dobila 
jubilejno plaketo Javnega 
Sklada za kulturne dejav
nosti. Območna izpostava 
Celje, ki jo je izročila vodja 
Sklada Marjana Kolenko. 
Podeljene so bile tudi Galu-
sove značke za dolgoletno 
delo v godbi in na glasbe
nem področju. Zlate znač
ke so dobili Ivan Dimec, Mi
lan Bratina, Alojz Avžner in 
Drago Kračun, srebrne De
jan Brecl, Jože Brezovšek, 
Dušan Hostnik, Ivan Kolar, 
Matjaž Cvikl in Janez Ša
bec ter bronaste Darko Go
leč, Jernej Vodenik, Simon 
Črepinšek, Žiga Jamnišek in 
Boštjan Kerš. 

jim igranjem olepšajo marsi
katero družabno in kulturno 
prireditev. Za vso predanost 
glasbi si zaslužijo tudi naše če
stitke. 

TONE VRABL 

Zemetovi glasbeni 
prijatelji 

Na predstavitvi kasete Iz 
Dol do Šentjurja mladega 
glasbenika Simona Gajška 
je med mnogimi gosti na
stopil tudi Franci Zeme iz 
Tomaža pri Vojniku, ki je 
vse navzoče presenetil s 
skupino odličnih glasbenih 
prijateljev. 

»Saj še imam svoj ansam
bel, vendar takole za svojo 
dušo pa sem poskusil še ne
kaj novega, oziroma sem 
ponovil dejanje iz začetkov 
svoje kariere pred petdeseti
mi leti,« je nekako v opravi
čilo hitel pripovedovati pred 
nastopom. Francijeva želja je, 
da ohrani svoje najstarejše 
glasbene uspešnice. Pri tem 
so mu na nastopu v Gorici 
pri Slivnici pomagali odlič
ni Rečiški pevci, dva člana 
ansambla Frajerji in nekda
nji član njegovega ansamb
la. Zazvenelo je lepo in pri
jetno ter ni čudno, da je vse 
skupaj polna dvorana sprem
ljala s pravimi ovacijami. Med 
drugim so lahko slišali pe
sem Slovo, ki je bila napisa
na že leta 1969, ko je bil Fran-
cijev sin Bojan (danes izvr
sten glasbenik, ki igra pri Vi
tezih Celjskih - op.p.) star le
to dni in Za mir na svetu iz 
leta 1972, ki jo je Franci Ze
me zaigral v svobodni Slo
veniji leta 1990 na festivalu 
na Ptuju in dobil 1. nagrado 
občinstva. 

Na »horuk« pripravljena 
glasbena skupina napovedu
je še nekaj nastopov in pri
jetnih presenečenj. Na sliki 
(od leve) so Robi Pilih, Ro
man Potrata, Jože Verbančič, 
Marjan Krašovec, Sonja Drev 
- Einfalt, Zdenko Krašek, Me
tod Ferme in Franci Zeme. 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 

TV OKO ZA ODROM 
Štab organizatorjev Avse-

nikovega abonmaja polk in 
valčkov v organizaciji Zavo
da za turizem Celeia Celje je 
tudi pri tretjem uspelem 
koncertu imel vse niti varno 
v rokah. Na sliki so štirje, 
brez katerih si bi abonma 
polk in valčkov v Narodnem 
domu v Celju z glavnim spon
zorjem Mestno občino Celje 
in medijskim pokroviteljem 
Novim tednikom in Radiom 
Celje težko predstavljali (od 
leve) Snežka Gabrovec, Viki 
Ašič mL, predsednica Kluba 
ljubiteljev Vrtiljaka polk in 
valčkov Elica Šantl in Kata
rina Kerk. Žal manjka prvi 
mož, direktor Zavoda za tu
rizem Celeia Celje, Boštjan 
Vrščaj, ki kot dirigent orke
ster uspešno vodi organiza
cijski odbor, kateremu je tre
ba prišteti še nekatere dra
gocene člane. 

TONE VRABL 
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Nova seat cordoba 

Cordoba druge 
generacije 

Leta 1994 je španski Seat 
prvič predstavil limuzino 
nižjega razreda z imenom 
cordoba. Avto je šel dobro, 
skoraj izjemno v promet, saj 
je očitno našel kupce med 
tistimi, ki niso hoteli imeti 
prevelike limuzine. Po skoraj 
osmih letih se španska av
tomobilska hiša pojavlja na 
trgu z novo cordobo, Id pa 
je zrasla v vseh pogledih. 

Nova izvedenka je za 117 
milimetrov daljša, 58 mili
metrov je pridobila pri širi
ni in 17 milimetrov pri viši
ni, poleg tega se je medosna 
razdalja povečala za 17 mi
limetrov. V primerjavi s cor
dobo prejšnje generacije je 
večji tudi prtljažnik, ki se
daj meri 485 litrov, 30 litrov 
več kot prej, medtem ko je 
količnik zračnega upora 
0,30. Cordoba je po drugi stra
ni tudi varnejša, saj so pove
čali čvrstost karoserije, bo
lje opremljena (opreme so tri: 
stella, signo in šport) in, ta

ko pravijo pri Seatu, tudi 
konkurenčnejša. Pri Seatu 
poudarjajo športno naravo 
nove cordobe, čeprav ta ni 
tako očitna. 

Avto je med drugim na vo
ljo s šesrimi motorji, tremi 
bencinskimi in dizelskimi. 
Slednji imajo vsi enako gib-
no prostornino, in sicer 1,9-
litra, vendar različno moč -
64, 100 oziroma 130 KM. Di
zelski motor (gre za slovito 
serijo TDI) s 130 KM je nas
ploh najmočnejši agregat v po
nudbi, saj ta različica cordo
be zmore največ 209 km/h 
in do 100 km/h pospeši v 9,7 
sekunde. Bencinska ponudba 
se začenja z 1,2-litrskim tri-
valjnikom s 64 KM, sledita pa 
dva 1,4-litrska motorja s 75 
in 100 KM. Menjalniki so na
čeloma štirje, trije ročni (ce
lo 6-stopenjski) in 4-stopenj-
ska avtomatika. Pogon je os
tal enak kot prej, se pravi na 
prednji kolesi, nič pa ne na
povedujejo 4x4. 

Pri Seatu pravijo, da naj bi 
v letu dni naredili nekako 60 
tisoč cordob, za katere naj 
bi bilo največ zanimanja v 
rodni Španiji in prekomor-
ski Mehiki. K nam se cordo
ba druge generacije pripelje 
februarja prihodnje leto, ce
ne še niso znane; vsaj v Špa
niji naj bi bila najcenejša raz
ličica na voljo za približno 
12 tisoč evrov. 

Konkurenco 
povečuje saab 9-3 

švedski Saab pri nas ni 
avtomobilska znamka ozi
roma tovarna, katere izdel
ke (avtomobile) bi prav po
gosto videvali na sloven
skih cestah. V zadnjih le
tih je Saab pri nas zame
njal kar nekaj uvoznikov, 
sedaj je v rokah KMAG, 
podjetja, ki med drugim 
skrbi tudi za Kio in Chry-
slerja. No, Saab se nadeja 
novih časov, pa ne le pri 
nas, pač pa tudi drugje. 

Boljši tržni položaj naj bi 
si izboril tudi z novim saa-
bom 9-3. Čeprav se zdi avto 
podoben predhodnikom, je 
resnica ta, da je narejen po
vsem na novo in na osnovi, 
na kateri so pri General Mo-
torsu (ta je lastnik Saaba) na
redili novo Oplovo vectro 
(Opel je prav tako pri GM). 
Pri Saabu pravijo, da je os
nova res enaka, vendar z ne
katerimi spremembami na 
podvozju. S 463 centimetri 

dolžine se ta limuzina uvi 
ča v tipičen srednji razre 
kar pomeni, da bo konki 
renca zelo huda, saj se v te 
razredu pojavlja veliko ni 
vih vozil. 

Motorji v ponudbi so šti 
je, in sicer trije bencinski! 
turbodizelski TiD. Na 
skromnejši bencinski je Ij 
litrski, ki razvije 150 KM p 
5.500 vrtljajih v minuti. Sla 
2,0-litrski agregat (175 KI 
pri 5.500 vrtljajih), medtei 
ko motor z enako gibno pr« 
stornino ter oznako T poni 
ja 210 KM pri 5.500 vrtljaji 
v minuti. Turbodizelski agr 
gat ima gibno prostornin 
2,2-litra in 125 KM pri 4.0« 
vrtljajih v minuti. 

Opremski paketi so štir 
je (linear, are, vector, aero) 
vse pa kaže, da bodo prv 
saabi 9-3 k nam zapeljali sre 
di meseca. Do tedaj bo(l( 
znane povsem točne cene 
se pa ve, da naj bi najcenei 
ša izvedenka 9-3 stala m3 
lenkost manj kot 26 tisol 
evrov. 
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Fiat punto 

ilovenci pri Boschettiju 
talijanski Fiat Auto je, seveda se to ve, še naprej v velikih 
avah. Pred časom smo že pisali, kako posluje ljubljanski Tri-
iv Avto, ki je znotraj Autocommercea in predstavlja italijan-
j tovarno na slovenskih tleh. Pred časom pa sta vodstvo Avto 
glava in Autocommercea obiskala Torino oziroma sedanjega 
ifega človeka Fiat Auta Giancaria Boschettija. Kaj natančno so 
pogovarjali, ni bilo povedano, je pa res, da je Avto Triglav 
en največjih uvoznikov Fiatovih avtomobilov izven Fiatove 
miške mreže. Podjetje namreč ob Sloveniji skrbi še za Hrvaš-
, tako da letno kupijo približno U tisoč vozil. 

Hyundai trajet 

Hyuiidaiji 
s petletno garancijo 

Južnokorejski Hyundai se je odločil, da bo odslej v Veliki 
Htaniji priznaval za svoja vozila petletno splošno garanci-
). Odločitev je bila na trgu zelo dobro sprejeta, saj se je 
rodaja hyundaijev precej povečala. Prav zaradi tega men-
b razmišljajo, da bi petletno garancijo uvedli tudi na dru-
jh evropskih trgih. Kot pravijo oziroma upajo, naj bi bila 
J odločitev dobro sprejeta tudi pri velikih kupcih, denimo 
azličnih rent-a-car podjetjih ipd. Sicer pa je res, da je Hyundai 
'ZDA, ki so zanj zelo pomemben trg, za svoja vozila ponu-
iil kar desetletno garancijo. Ker je bil odziv dober in kup-
ev veliko več, se je južnokorejski avtomobilski gigant od-
»čil, da bo v Alabami kmalu začel graditi svojo tovarno. 
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Plettersi za 
Gradec, mišica 

za Celje 

Direktorica Selmarja Marjana Seles je v ponedeljek blestela. Njeni uspešni karieri se je poklonil tudi direktor 
Mazde Slovenija Bogdan Žvanut. 

Kaj je v Celje privabilo Konjičana Branka Pavlina, ki je lani gastarbajterstvo v Mariboru zamenjal za 
Ljubljano, kjer ob podpori žene Mojce uspešno vodi časopis Dnevnik? Morda avtomobili ali pa prijatelj 

Schollmayer, ki se prav tako kot on navdušuje nad jadranjem med hrvaškimi otoki. 

Obisk Jurija Schollmayerja v Celju je bil morda tudi izvidnica pred tekmo za naslov nogometnega prvaka, ki bo 1. 
decembra na Skalni kleti. Kot najemnik NK Olimpije je od bivšega direktorja NK Publikuma in zdajšnjega predsed 

nika združenja nogometnih prvoligašev Braneta Fiorjaniča gotovo poskušal izvedeti čim več podrobnosti. 

Only you so prejšnji 
mesec prepevali v največ
jem graškem nakupoval
nem centru, kjer je bivši 
maneken Jurij Schollma-
yer odprl svoj prvi naku
povalni center v tujini. 
Keš bejbo pa sta z naje-
modajalko, prijazno, a 
odločno prvo damo celj
ske trgovine z avtomobili 
Marjano Seles, postavi
la na oder ob otvoritvi pr
vega Big Bang megacen-
tra v celjski regiji. Legen
darni The Platters za Gra
dec, bivša mišica Rebe-
ka Dremelj za Celje. V 
prostorih novega poslov
no trgovskega centra na 
Mariborski, ki ga je Se
leseva postavila ob vse
stranski pomoči obeh 
svojih sinov, se je v me-
ga Big Bangu in novem 
salonu Mazde med naj
novejšimi elektronskimi 
iznajdbami (po najdražji 
televizor za pet milijo
nov bodo morali Celja
ni v Ljubljano) in novi
mi modeli avtomobilov 
trlo nekaj sto povabljen
cev. Poleg »starih fac«, ki 
jih je mogoče videti po
vsod tam, kjer se toči 
šampanjec in se na mi
zah šibijo dobrote Mir
ka Paja, smo se razvese
lili tudi nekaterih, sicer 
znanih obrazov, ki na 
celjske družabnosti zai
dejo bolj poredko. 

Celjskega kralja parfumov Uroša Godca zadnje čase v domačem mes 
ni več videti tako pogosto. Zato se ga je najbrž močno razveseli tudii 

carinikov Aco Turnšek. 


